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Paikka Järvenpää-talo, Juhani Aho -sali

Käsitellyt asiat

§ 102 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä pöytäkirjan tarkastaminen

§ 103 Ilmoitusasiat

§ 104 Hallintosäännön hyväksyminen 2024

§ 105 Henkilöstökertomus 2023

§ 106 Työllisyysaluejohtajan viran täyttäminen

§ 107
Määräalan myyntipäätös kiinteistöstä 186-401-1-2773 (Väärävarsi ja 
Lepolanväylä risteys)

§ 108
Tukiasemille ja valotauluille vuokrattavien maa-alueiden vuokrahintojen 
päivitys

§ 109
Päätös lunastusluvan hakemiseksi Pietilän alueen ja Haarajoen asemanseudun 
lunastamiseksi

§ 110 Korvausvaatimus talousrakennuksen vaurioitumisesta

§ 111 JYK 2 hankkeen toteutuksen valmistelulinjaukset

§ 112 Iso-Antin päiväkodin rakennuksesta luopuminen ja purku

§ 113 Nuorisovaltuuston päivitetyn toimintasäännön hyväksyminen

§ 114 ICT-laitteiden ja -palvelujen hankinta Tieran verkkokaupasta

§ 115 Kutsuntalautakuntien edustajien valinta 2024

§ 116 Eron myöntäminen hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen johtajan virasta

§ 117 Kaupunginhallituksen kokouskalenteri, syksy 2024

Lisäpykälät

§ 118 LISÄPYKÄLÄ: Kaupunginvaltuuston päätösten täytäntöönpano

§ 119
LISÄPYKÄLÄ: Valtuustoaloite / Puhelimen käytön kieltäminen Järvenpään 
perusopetuksessa
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Saapuvilla olleet jäsenet
Eemeli Peltonen, puheenjohtaja
Laura Virkkunen, 1. varapuheenjohtaja
Tuija Kuusisto, 2. varapuheenjohtaja, saapui 15:06
Henry Berg
Tom Boman
Tarja Edry
Hanna Graeffe
Pirjo Komulainen
Riina Tuominen, varajäsen Ismo Nöjd, saapui 19:32
Ismo Nöjd, poistui 18:48
Ossi Vähäsarja

Muut saapuvilla olleet
Sari Forsström, hallintojohtaja, sihteeri
Mikko Autere, kaupunkitekniikan johtaja, § 103, vs. kaupunkikehitysjohtaja, saapui 15:
11, poistui 19:23
Petri Graeffe, valtuuston puheenjohtaja, saapui 15:04
Juhana Hiironen, Maankäyttöjohtaja, §:t 107, 109, saapui 18:56, poistui 19:23
Tuomas Koskiniemi, toimitilajohtaja, § 103, 111, saapui 16:29, poistui 20:54
Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja, esittelijä
Jens Martin, projektipäällikkö, § 111, saapui 19:29, poistui 20:54
Merja Narvo-Akkola, palvelualuejohtaja, § 111, saapui 19:29, poistui 20:54
Henri Nordenswan, henkilöstöjohtaja, § 105, saapui 18:17, poistui 18:46
Saara Ojala, johtava asiantuntija, § 104, saapui 17:19, poistui 18:08
Jorma Piisinen, valtuuston 1. varapuheenjohtaja
Kirsi Rinne, talousjohtaja, § 111, saapui 16:28, poistui 20:54
Hannele Selin, kaavoitusjohtaja, § 103, saapui 15:12, poistui 16:27
Kristiina Soots, palvelualuejohtaja, poistui 15:16
Willem van Schevikhoven, valtuuston 2. varapuheenjohtaja
Timi Veikkolainen, liikenneinsinööri, § 103, saapui 15:11, poistui 16:27

Poissa
Heli Komulainen, viestintäjohtaja
Seppo Oksa, tietohallintojohtaja
Tiia Östberg

Allekirjoitukset

Eemeli Peltonen
Puheenjohtaja

Sari Forsström
Sihteeri
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§ 102
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus sekä pöytäkirjan tarkastaminen

Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen. Pöytäkirjan tarkastamisesta 
päättäminen.

Pöytäkirja pidetään nähtävänä Järvenpään kaupungin tietoverkossa 30.4.2024 alkaen.

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. Pöytäkirja tarkastetaan kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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4.  
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§ 103
Ilmoitusasiat

Iltakoulu

klo 15-15.10 Työllisyysaluejohtajaksi valittavaksi ehdotettavan kuuleminen

klo 15.10-15.40 Keskustan maksullinen pysäköinti, kaavoitusjohtaja Hannele Selin ja 
liikenneinsinööri Timi Veikkolainen (oheismateriaali)

klo 15.40-16.10 HSL, vt. kaupunkikehitysjohtaja Mikko Autere (oheismateriaali)

klo 16.10-16.30 Mestaritoiminnan kanssa tehtävän palvelusopimuksen tilannekatsaus, 
toimitilajohtaja Tuomas Koskiniemi (oheismateriaali)

 

 

Tiedoksi

Kaupungin edustajan nimeäminen kaatuneitten muistopäivän tilaisuuteen 
19.5.2024. Klo 9 Järvenpään hautausmaa ja noin klo 10 seppelpartion lähetys 
Järvenpään kirkolta Tuusulaan.
Lausuntopyyntö Suomi.fi-palvelujen strategisista tavoitteista: https://www.
lausuntopalvelu.fi/FI/Proposal/Participation?proposalId=0592833d-7b7a-4ee1-
aac1-c5ab2a3fda4d
Lausuntopyyntö / Luonnos hallituksen esitykseksi eduskunnalle lukiolain ja 
eräiden siihen liittyvien lakien muuttamisesta: https://www.lausuntopalvelu.fi/FI
/Proposal/Participation?proposalId=a756b0fe-05b6-4baf-955f-
514767e8413c&proposalLanguage=da4408c3-39e4-4f5a-84db-84481bafc744
Kaupunginjohtajan ajankohtaiskatsaus (ei oheismateriaalia)
Uudenmaan maakuntahallituksen 15.4.2024 pöytäkirja: https://uml10fi.
oncloudos.com/kokous/2024167.PDF

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Merkitään ilmoitusasiat tiedoksi.

Kokouskäsittely

Työllisyysaluejohtajaksi esitettävä esittäytyi kaupunginhallitukselle (klo 15-15.09).

Liikenneinsinööri Timi Veikkolainen ja kaupunkikehitysjohtaja Mikko Autere selostivat 
pysäköinnin maksullisuutta koskevaa asiaa (klo 15.10-15.49).

Kaupunkikehitysjohtaja Mikko Autere selosti HSL:n lippu- ja seutuyhteistyötä koskevaa 
asiaa (klo 15.50-16.18).

Kokouksessa pidettiin tauko klo 16.18-16.30.
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Toimitilajohtaja Tuomas Koskiniemi selosti Mestaritoiminta Oy:n kanssa tehtävää 
palvelusopimusta (klo 16.30 - 17.03).

Kaupunginjohtaja antoi ajankohtaiskatsauksen. Lisäksi todettiin, että Järvenpään 
kaupungin kärkikohteita tullaan kiertämään touko-kesäkuussa hankejohtaja Olli Keto-
Tokoin johdolla.

Päätös
Päätettiin merkitä ilmoitusasiat tiedoksi. Kaupungin edustajiksi kaatuneiden 
muistopäivän tilaisuuteen nimettiin kaupunginhallituksen jäsen Ismo Nöjd ja 
kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Petri Graeffe.
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Puheenjohtajien jaosto, § 7,09.05.2023
Puheenjohtajien jaosto, § 11,20.06.2023
Kaupunginhallitus, § 188,21.08.2023
Tarkastuslautakunta, § 22,05.09.2023
Kaupunginvaltuusto, § 48,11.09.2023
Puheenjohtajien jaosto, § 14,26.09.2023
Puheenjohtajien jaosto, § 3,30.01.2024
Puheenjohtajien jaosto, § 6,19.03.2024
Kaupunginhallitus, § 70,26.03.2024
Kaupunginhallitus, § 76,08.04.2024
Kaupunginhallitus, § 96,15.04.2024
Kaupunginhallitus, § 104, 29.04.2024

§ 104
Hallintosäännön hyväksyminen 2024

JARDno-2023-780

Puheenjohtajien jaosto, 09.05.2023, § 7

Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / Hallintosääntöuudistuksen tavoitteet PJ-jaosto 9.5.2023

Järvenpään kaupungissa käynnistettiin hallintosääntöuudistus alkuvuonna 2023. 
Uudistuksessa tarkastellaan koko hallintosääntökokonaisuus, mikä pitää 
hallintosäännön lisäksi sisällään myös palvelualueiden ja konsernipalvelujen 
toimivallan delegointia määrittelevät toimintasäännöt.

Uutta hallintosääntöä valmistellaan viranhaltijoiden, luottamushenkilöiden ja 
sidosryhmien tiiviissä yhteistyössä. Projektin tavoiteaikataulu on, että valtuusto 
vahvistaisi uuden hallintosäännön joulukuussa 2023, jonka jälkeen kaupunginhallitus 
ja palvelualuelautakunnat päättävät toimintasääntöjensä hyväksymisestä.

Hallintosääntöuudistusta koskien järjestetään keväällä 2023 kolme 
valtuustoseminaaria, joista ensimmäisessä 5.4.2023 pidetyssä seminaarissa työstettiin 
uudistuksen keskeisiä tavoitteita.

Seminaarityöskentelyn pohjaksi projektin valmistelutyöryhmä ja hankkeen 
ohjausryhmänä toimiva kaupungin johtoryhmä valmistelivat 15 tavoiteluonnosta. 
Seminaarissa osallistujat käsittelivät tavoiteluonnoksia ja ottivat niihin kantaa.

Sekä työryhmien nostoissa että henkilökohtaisissa Mentimeterillä toteutetuissa 
valinnoissa eniten kannatusta saivat samat viisi tavoitetta. Lisäksi henkilökohtaisissa 
vastauksissa nousi esille kuudes yhtä tärkeäksi koettu tavoite.



 Järvenpää Pöytäkirja 10/2024 7 ( )131
Kaupunginhallitus 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

Seminaarin jälkeen valmistelutyöryhmä totesi, että se yhtyy näkemykseen keskeisistä 
tavoitteista. Puheenjohtajien jaostolle esitetään, että se hyväksyy 
hallintosääntöuudistuksen tavoitteiksi nämä kuusi tavoitetta.

LR

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Puheenjohtajien jaosto päättää hyväksyä hallintosääntöuudistuksen tavoitteiksi:

1) Selkeä toimivallan jako luo vakautta.

2) Organisaatio toimii tuottavasti, taloudellisesti ja vaikuttavasti.

3) Kykenemme reagoimaan tarpeen vaatiessa selkeästi, notkeasti ja nopeasti.

4) Säännöt ovat saavutettavat, selkeät ja käyttäjäystävälliset.

5) Kaupungin toiminta on läpinäkyvää.

6) Keskiössä on kaikkien kuntalaisten etu ja asioiden sujuvuus.

Kokouskäsittely
Johtava asiantuntija Saara Ojala selosti asiaa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

 

Puheenjohtajien jaosto, 20.06.2023, § 11

Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Alkuvuonna 2023 käynnistetyn hallintosääntöuudistuksen tiimoilta järjestettiin 
keväällä kolme valtuustoseminaaria. Sen lisäksi asiaa on käsitelty 
kaupunginhallituksen iltakouluissa ja puheenjohtajajaostossa. Hallintosäännön 
sisältöä on valmisteltu tiiviissä yhteistyössä viranhaltijoiden, luottamushenkilöiden ja 
sidosryhmien kanssa.

Uudistuksessa tarkastellaan koko hallintosääntökokonaisuus, mikä pitää 
hallintosäännön lisäksi sisällään myös palvelualueiden ja konsernipalvelujen 
toimivallan delegointia määrittelevät toimintasäännöt.

Yhteisvalmistelun edetessä on sovittu, että valtuustoryhmille tuotetaan materiaalia, 
jonka pohjalta hallintosääntöuudistusta koskevia kysymyksiä on mahdollista käsitellä 
kesän aikana. Oheinen aineisto on valmisteltu luottamushenkilöiden 
hyödynnettäväksi kevään valtuustoseminaarien tulosten pohjalta.
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Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Puheenjohtajien jaosto päättää merkitä asian tiedoksi.

Kokouskäsittely
Projektipäällikkö, johtava asiantuntija Saara Ojala selosti asiaa.

Käsittelyn kuluessa esittelijä muutti päätösehdotustaan siten, että 
luottamushenkilöiden kommentit toimitetaan 30.8. mennessä.

Päätös
Hyväksyttiin esittelijän muuttuneen päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 21.08.2023, § 188

Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Liitteet
1 Liite / Luku 18 Toimivalta poikkeusoloissa ja normaaliolojen häiriötilanteissa

Valmistelijat: johtava asiantuntija Saara Ojala, vt. hallintojohtaja Laura Rainetoja, vs.
kaupunginlakimies Eveliina Taipale ja lakimies Antti Ali-Sisto

Tasavallan presidentti vahvisti 16.2.2023 kuntalain muuttamisesta annetun lain (199
/2023), jolla lisättiin kuntalain 90 §:ään uusi 3 momentti:

” Edellä 1 momentissa säädetyn lisäksi hallintosäännössä annetaan tarpeelliset 
määräykset hallinnon ja toiminnan järjestämisestä, päätöksenteko- ja hallintomenettelystä 
sekä valtuuston toiminnasta poikkeusoloissa ja normaaliolojen häiriötilanteissa. (16.2.2023
/199)”

Uusi momentti tuli voimaan 1.3.2023 ja kuntien hallintosääntöjen on oltava 90 §:n 3 
momentin mukaisia 30.9.2023.

Järvenpään voimassa olevan hallintosäännön 133 § ”Normaaliolojen häiriötilanteisiin ja 
ei kaikilta osin täytä muutetun kuntalain vaatimuksia, poikkeusoloihin varautuminen” 

jonka vuoksi hallintosääntöä on tarpeen päivittää. Muutoksena aiempaan pykälissä 
säädetään esimerkiksi valtuuston ja kaupunginjohtajan toimivallasta, raportoinnista 
sekä siitä, kenellä on toimivalta päättää poikkeusolojen ja normaaliolojen 
häiriötilanteen aikaisen toimivallan käyttöönotosta.

Muutostarpeen taustoja esiteltiin ensimmäisen kerran valtuustoseminaarissa 5.4.2023 
ja ensimmäistä luonnosta pykälästä valtuustoseminaarissa 19.4.2023. Valmistelun 
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1.  

2.  
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edetessä yksi pykälä on päätetty kuntaliiton hallintosääntömallia mukaellen ja 
luettavuuden parantamiseksi muuttaa yhdeksi luvuksi, joka sisältää seitsemän 
pykälää. Pykäläluonnokset olivat osa puheenjohtajien jaoston 20.6.2023 kokouksen 
materiaaleja.

LR

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
päättää:

poistaa Järvenpään voimassa olevasta hallintosäännöstä 133 §:n ”normaaliolojen 
häiriötilanteisiin ja poikkeusoloihin varautuminen”.
lisätä Järvenpään voimassa olevaan hallintosääntöön luvun 18 Toimivalta 
poikkeusoloissa ja normaaliolojen häiriötilanteissa ja tähän sisältyvät pykälät 
133§ - 139 §
muutos tulee voimaan kaupunginhallituksen päätettyä täytöntöönpanosta

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Tarkastuslautakunta, 05.09.2023, § 22

Liitteet
1 Oheismateriaali / Tarkastuslautakunnan esitys hallintosäännön muutoksista

Hallintosääntö on kunnan hallinnon ja toiminnan järjestämisessä keskeinen asiakirja. 
Hallintosääntö on strategian, talousarvion ja taloussuunnitelman ohella keskeinen 
kunnan ohjausväline.  Hallintosäännön sisällön määrittelee kuntalain (410/2015) § 90. 
Kuntalain lähtökohtana on, että kaikki johtosäännöllä määrättävät asiat kootaan 
hallintosääntöön, jolloin ei tarvita muita johtosääntöjä. Hallintosääntöön otetaan 
määräykset, jotka aiemmin olivat valtuuston työjärjestyksessä, hallintosäännössä, 
toimielinten johtosäännöissä, taloussäännössä ja tarkastussäännössä. 
Hallintosäännössä annetaan tarpeelliset määräykset ainakin hallinnon ja toiminnan 
järjestämisestä, päätöksenteko- ja hallintomenettelystä sekä valtuuston toiminnasta. 
Kuntalain 121 §:n  2. momentin 6. kohdan mukaan tarkastuslautakunnan tehtävänä 
on valmistella kunnanhallitukselle esitys itseään koskeviksi hallintosäännön 
määräyksiksi.  Hallitus voi poiketa tarkastuslautakunnan esityksestä lautakuntaa 
koskeviksi hallintosäännön määräyksiksi ja talousarvioksi kunnan hallintosäännön ja 
talousarvioesityksen yhteensovittamiseen liittyvästä perustellusta syystä.

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Vesa Müller, tarkastuslautakunnan puheenjohtaja
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Tarkastuslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle muutokset 
tehtäviään koskeviksi hallintosäännön muutoksiksi esittelijän ehdotuksen mukaisesti.

Kokouskäsittely
Kokouksessa käsiteltiin puheenjohtajan esityksestä tarkastuslautakunnan tehtäviä 
koskevia hallintosäännön muutosehdotuksia. Käydyn keskustelun pohjalta 
tarkastuslautakunta laati kaupunginhallitukselle esityksen tehtäviään koskeviksi 
hallintosäännön määräyksiksi. Tarkastuslautakunta kirjasi esitetyt muutokset 
asiatasolla ja jättää pykäläkohtien teknisen muotoilun valmistelevan virkamiehen 
harkintaan hallintosäännön johdonmukaisuuden ja eheyden varmistamiseksi. 

Tarkastuslautakunta sopi hallintosäännön muutosesityksen sisällöstä seuraavasti: 

1. Hallintosäännön 55 § 2. mom:n osalta tarkastuslautakunta esittää, että ulkoinen 
valvontatoiminta mainitaan erillisenä palvelualueista, muista kaupungin yksiköistä ja 
niiden osista. Lisäksi tarkastuslautakunta esittää saman momentin osalta, että 
käyttösuunnitelman hyväksymistä koskevaa kohtaa tarkennetaan huomioimaan 
tarkastuslautakunnan erillisyys muista lautakunnista. Lisäksi tarkastuslautakunta 
esittää, että hallintosääntöä tarkastettaisiin kokonaisuutena 
epätarkoituksenmukaisten ilmaisujen osalta liittyen "lautakunta" -termin käyttöön 
kohdissa, joissa sisältö ei muista lautakunnista poiketen kohdistu 
tarkastuslautakuntaan.  

2. Hallintosäännön 59 § 2. mom:n osalta tarkastuslautakunta esittää pykälätekstiin 
tehtävän lisäyksen, jolla tarkennetaan tarkastuslautakunnan voivan käyttää 
lautakunnan ulkopuolisia palveluita toiminnassaan. 

3. Hallintosäännön 74 § osalta tarkastuslautakunta esittää, että pykälään tehdään 
täydennys tarkastuslautakunnan kutsumisesta järjestettäviin valtuustoseminaareihin.  

4. Hallintosäännön 109 § 3. mom:n osalta tarkastuslautakunta esittää, että jatkossa 
tarkastuslautakunnan kokouskutsut on lähetettävä neljä päivää ennen kokouspäivää 
nykyisen kahdeksan päivän sijaan.  

 

Päätös
Tarkastuslautakunta päätti esittää liitteen mukaisesti kaupunginhallitukselle 
muutokset tehtäviään koskeviksi hallintosäännön muutoksiksi

.

Kaupunginvaltuusto, 11.09.2023, § 48

Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Liitteet
1 Liite / Luku 18 Toimivalta poikkeusoloissa ja normaaliolojen häiriötilanteissa
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Kaupunginhallitus 21.8.2023 § 188

 

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää

poistaa Järvenpään voimassa olevasta hallintosäännöstä 133 §:n ”normaaliolojen 
häiriötilanteisiin ja poikkeusoloihin varautuminen”.
lisätä Järvenpään voimassa olevaan hallintosääntöön luvun 18 Toimivalta 
poikkeusoloissa ja normaaliolojen häiriötilanteissa ja tähän sisältyvät pykälät 
133§ - 139 §.
muutos tulee voimaan kaupunginhallituksen päätettyä täytöntöönpanosta.

 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Puheenjohtajien jaosto, 26.09.2023, § 14

Valmistelijat / lisätiedot:
Laura Rainetoja
laura.rainetoja@jarvenpaa.fi
Kaupunginlakimies

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / Tarkastuslautakunnan esitys hallintosäännön muutoksista
2 Oheismateriaali / Hallintosääntöuudistus_2023_tilannekatsaus_valmistelutilanteesee
n_KH_250923_ja_PJjaosto_260923

Puheenjohtajien jaosto käsitteli katsausta hallintosääntöuudistuksen ajankohtaisiin 
kysymyksiin edellisen kerran kokouksessaan 20.6.2023 § 11. Kyseisessä kokouksessa 
jaostolle esiteltiin valtuustoryhmille tuotettu materiaali, jonka pohjalta 
hallintosääntöuudistusta koskevia kysymyksiä oli mahdollista käsitellä kesän aikana. 
Yhteenveto vastauksista on pykälän oheismateriaalina.

Puheenjohtajien jaoston kesäkuussa pidetyn kokouksen jälkeen tarkastuslautakunta 
teki kokouksessaan 5.9.2023 § 22 kaupunginhallitukselle esityksen tehtäviään 
koskeviksi hallintosäännön muutoksiksi. Lisäksi valtuusto hyväksyi kokouksessaan 
11.9.2023 § 48 hallintosäännön 133 §:n muuttamisen kuntalain 90 §:n 3 momentin 
mukaiseksi.

Puheenjohtajien jaostolle annetaan tilannekatsaus hallintosääntöuudistusta 
koskevaan valmistelutilanteeseen kokouksessa.

 

Toimivalta: Järvenpään kaupungin hallintosääntö 15.1 §: "Puheenjohtajien jaosto 
huolehtii kaupungin strategian ohjauksesta ja seurannasta, toimielinten ja 
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palvelualueiden keskinäisen yhteistyön edistämisestä sekä kaupungin yleistä 
toimintaa koskevien laajojen kehittämishankkeiden ohjauksesta."

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Puheenjohtajien jaosto päättää merkitä hallintosääntöuudistuksen valmistelutilanteen 
tiedoksi.

Kokouskäsittely
Vt. hallintojohtaja Laura Rainetoja ja vs. kaupunginlakimies Eveliina Taipale selostivat 
valmistelutilannetta.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Puheenjohtajien jaosto, 30.01.2024, § 3

Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Liitteet
1 PJ-jaosto 30.1.2024_

Valmistelijat: Saara Ojala, Laura Rainetoja ja Eveliina Taipale

Hallintosääntöuudistuksen tiimoilta järjestettiin tammikuussa 2024 kaksi 
valtuustoseminaaria. Ensimmäisessä 16.1. pidetyssä seminaarissa esiteltiin hallinnon 
ja toiminnan järjestämistä, valtuustoa sekä taloudenhoitoa, valvontaa ja 
riskienhallintaa koskevia pykäläluonnoksia. Jälkimmäisen 22.1. seminaarin aiheita 
olivat toimivallan delegoinnin ratkaisut, toimintasäännöt sekä hankinnat ja 
taloudellinen toimivalta.

Valmistelua jatkettiin edellisvuoden tapaan yhteisvalmistelun hengessä. Molemmissa 
seminaareissa osallistujat työskentelivät työryhmissä ja käsittelivät viranhaltijatyönä 
valmisteltuja pohjaluonnoksia. Valtuustoryhmät esittelivät seminaarissa työryhmänsä 
johtopäätökset ja aiheista käytiin yhteistä keskustelua. Seminaarien työryhmien 
tuloksista tehdyt yhteenvedot ovat kokouksen oheismateriaalina.

Valtuustoryhmille osoitettu "talvitehtävä" käsittelee pykäliä, jotka on toimitettu osana 
16.1. seminaarin aineistoa. Vastaukset pyydetään 3.3. mennessä, mutta mikäli 
mahdollista, valtuustoryhmän vastaus on hyvä lähettää valmistelijoille 
mahdollisimman varhaisessa vaiheessa.
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Uudistuksessa edetään sovitun aikataulun mukaisesti tavoitteena, että valtuusto 
päättää uudistetusta hallintosäännösta huhtikuun kokouksessaan.

 

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Puheenjohtajien jaosto päättää merkitä asian tiedoksi.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Puheenjohtajien jaosto, 19.03.2024, § 6

Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Liitteet
1 Puheenjohtajien jaosto 19.3.2024

Hallintosääntöuudistusta on käsitelty edellisen ja kuluvan vuoden aikana yhteensä 
kuudessa valtuustoseminaarissa. Seuraavan kerran hallintosääntöluonnosta 
käsitellään kaupunginhallituksen seminaarissa 26.3.2024 sekä tämän jälkeen 
pidettävässä kaupunginhallituksen kokouksessa. Tavoite on, että valtuusto hyväksyisi 
hallintosäännön huhtikuun kokouksessaan. Tällöin uusi hallintosääntö astuisi 
voimaan 1.7.2024.

16.1. pidetyssä valtuustoseminaarissa valtuustoryhmille annettiin tehtäväksi ja 
lausuttavaksi 97 pykälän kokonaisuus, jonka vastaukset pyydettiin toimittamaan 3.3. 
mennessä. Kahdeksan valtuustoryhmää toimitti vastauksensa nk. ”talvitehtävään”.

Valmistelijat kävivät valtuustoryhmien vastaukset läpi ja tekivät niiden pohjalta 
muutoksia hallintosääntöluonnokseen sekä kirjasivat kommentit valtuustoryhmiltä 
saatuihin näkemyksiin. Valmistelijoiden kirjauksista ilmenee, miten valtuustoryhmien 
näkemykset on huomioitu valmistelussa ja vaikuttaneet hallintosääntöluonnoksen 
kirjauksiin. Koonti valtuustoryhmien vastauksista ja valmistelijoiden kommenteista on 
toimitettu valtuustoryhmien puheenjohtajille 13.3., jotta valtuustoryhmien 
neuvottelukunta voi käsitellä materiaaleja 15.3. kokouksessaan. Koonnin yhteydessä 
lähetettiin myös viimeisin luonnos hallintosäännön perusteluosasta sekä 
eläkeläisneuvoston ja nuorisovaltuuston jättämiä lausuntoja koskevat aineistot.
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Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Puheenjohtajien jaosto päättää merkitä tilannekatsauksen tiedoksi. 

 

 

 

Käsittely:

Johtava asiantuntija Saara Ojala selosti hallintosäännön valmistelutilannetta ja 
aikataulua.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 26.03.2024, § 70

Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Järvenpään kaupungissa käynnistettiin vuoden 2023 alussa hallintosäännön 
kokonaisuudistus, jonka tavoitteena on uudistaa voimassa oleva hallintosääntö sekä 
tätä toimeenpanevat toiminta- ja johtosäännöt.

Uudistuksen aikataulun mukaisesti valtuusto päättäisi hyväksyä uuden 
hallintosäännön 22.4.2024 kokouksessaan. Tällöin uusi hallintosääntö astuisi voimaan 
1.7.2024. Palvelualuelautakuntien ja kaupunginhallituksen on tarkoitus käsitellä 
toimivallan siirtoja kevään 2024 aikana valtuuston päätettyä hallintosäännöstä. 
Tavoite on, että kaupunginhallitus hyväksyisi konsernipalveluiden toimintasäännön ja 
palvelualuelautakunnat palvelualueiden toimintasäännöt kesäkuun kokouksissaan.

Uudistus on toteutettu laajana viranhaltijoiden ja luottamushenkilöiden välisenä 
yhteisvalmisteluna. Hallintosääntöä on käsitelty edellisen ja kuluvan vuoden aikana 
yhteensä kuudessa valtuustoseminaarissa. Lisäksi uudistusta on käsitelty 
puheenjohtajien jaostoissa ja valtuuston työskentelyä tukevan valtuustoryhmien 
neuvottelukunnan kokouksissa. Viranhaltijaorganisaation sisällä valmistelua on 
johdettu valmisteluun nimetyn työryhmän toimesta siten, että yhteistyö on ollut 
tiivistä kaupungin johtoryhmän, konsernipalveluiden ja kaupungin palvelualueiden 
kesken. Helmikuussa 2024 toteutettiin lausuntokierros, jossa konsernipalveluiden ja 
palvelualueiden lisäksi myös kaupungin vaikuttamistoimielimillä oli mahdollisuus 
lausua hallintosääntöluonnoksesta.
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Tammikuussa valtuustoryhmille annettiin lausuttavaksi 97 pykälän kokonaisuus, jonka 
vastaukset pyydettiin toimittamaan 3.3.2024 mennessä. Kahdeksan valtuustoryhmää 
toimitti vastauksensa nk. ”talvitehtävään”. Valmistelijat tekivät valtuustoryhmien 
vastausten pohjalta muutoksia hallintosääntöluonnokseen ja kirjasivat kommentit 
valtuustoryhmiltä saatuihin näkemyksiin. Valmistelijoiden kirjauksista ilmeni, miten 
valtuustoryhmien näkemykset on huomioitu valmistelussa. Koonti valtuustoryhmien 
vastauksista ja valmistelijoiden kommenteista toimitettiin valtuustoryhmien 
puheenjohtajille. Koonnin yhteydessä lähetettiin myös viimeisin luonnos 
hallintosäännön perusteluosasta sekä eläkeläisneuvoston ja nuorisovaltuuston 
jättämiä lausuntoja koskevat aineistot. Valtuustoryhmien neuvottelukunta käsitteli 
materiaaleja 15.3. kokouksessaan ja toimitti viranhaltijoille kokousmuistion, josta 
ilmeni valtuustoryhmien näkemykset jatkovalmistelun pohjaksi. Viimeisen kerran 
hallintosäännön tilannekatsaus annettiin puheenjohtajien jaostossa 19.3.2024.

Kaupunginhallituksen 25.-26.3. seminaarissa tullaan käsittelemään valtuustoryhmien 
lausuntojen pohjalta tehtyjä valmisteluja sekä hallintosääntöä kokonaisuudessaan. 
Tarkoitus on saattaa hallintosääntöuudistus vaiheeseen, jossa kaupunginhallitus 
pystyy muodostamaan näkemyksensä siitä miltä osin hallintosääntö edellyttää 
jatkovalmisteluja ennen valtuustokäsittelyä. 

Seminaarin jälkeen pidettävässä 26.3. kokouksessaan kaupunginhallitus linjaa ja 
evästää hallintosäännön jatkovalmistelun.

 

SF  

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus käy asiassa lähetekeskustelun.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 08.04.2024, § 76

Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala, Sari Forsström
saara.ojala@jarvenpaa.fi, sari.forsstrom@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija, hallintojohtaja

Liitteet
1 Liite / hallintosääntö

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / hallintosäännön perustelut
2 Oheismateriaali / HYVOn toimintasääntö, luonnos 8.4.2024
3 Oheismateriaali / OPKAn toimintasääntö, luonnos 8.4.2024
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1.  
2.  

4 Oheismateriaali / KONPAn toimintasääntö, luonnos 8.4.2024
5 Oheismateriaali / KAUKEn toimintasääntö, luonnos 8.4.2024
6 Oheismateriaali / S.O. diaesitys 8.4.2024

Hallintosääntöuudistusta käsiteltiin edellisen kerran kaupunginhallituksen 
seminaarissa 26.3. Seminaarissa esiteltiin tammikuun 2024 valtuustoseminaarien 
jälkeistä valmistelutyötä, johon merkittävimmin on vaikuttanut valtuustoryhmien 
hallintosääntöluonnoksen pykälistä antamat lausunnot. Kaupunginhallitus käsitteli 
hallintosääntöä seminaarin jälkeisessä kokouksessaan ja kävi asiasta 
lähetekeskustelun.

Hallintosääntöluonnokseen on tehty tarkennuksia niiden näkemysten pohjalta, joita 
kaupunginhallituksen 26.3. kokouksessa käydyssä lähetekeskustelussa ilmeni. 
Tarkennukset näkyvät punaisella värillä liitteenä olevassa hallintosäännössä sekä 
oheismateriaalina annetussa perusteluosassa.

Uudistus on edennyt päätetyn aikataulun mukaisesti vaiheeseen, jossa 
kaupunginjohtajan esitys uudesta hallintosäännöstä on valmis kaupunginhallituksen 
käsiteltäväksi.

 

SF

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää valtuustolle, että valtuusto päättää

hyväksyä liitteenä olevan uuden hallintosäännön
että uusi hallintosääntö astuu voimaan 1.7.2024

 

Kokouskäsittely

Johtava asiantuntija Saara Ojala selosti asiaa.

Kokouksessa pidettiin tauko klo 18.10 -18.20.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti jättää asian pöydälle.

Kaupunginhallitus, 15.04.2024, § 96

Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Liitteet
1 Liite / hallintosääntö 15.4.
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Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / hallintosäännön perustelut 15.4.
2 Oheismateriaali / HYVOn toimintasääntö, luonnos 8.4.2024
3 Oheismateriaali / KAUKEn toimintasääntö, luonnos 8.4.2024
4 Oheismateriaali / KONPAn toimintasääntö, luonnos 8.4.2024
5 Oheismateriaali / OPKAn toimintasääntö, luonnos 8.4.2024
6 Oheismateriaali / diaesitys 15.4.

 Kaupunginhallitus 8.4.2024 § 76.

Päivitetyt kohdat on merkitty punaisella värillä sekä liitteen hallintosääntöön että 
oheismateriaalina annettuun perusteluosaan.

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää valtuustolle, että valtuusto päättää

hyväksyä liitteenä olevan uuden hallintosäännön
että uusi hallintosääntö astuu voimaan 1.7.2024

Kokouskäsittely
Johtava asiantuntija Saara Ojala selosti 8.4.2024 pidetyn kaupunginhallituksen 
kokouksen jälkeen tehtyjä muutoksia hallintosääntöluonnokseen.

Kokouksessa pidettiin tauko pykälän käsittelyn jälkeen klo 18.25-18.35.

Päätös
Asia päätettiin palauttaa yksimielisesti valmisteluun.

Kaupunginhallitus, 29.04.2024, § 104

Valmistelija / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Liitteet
1 Liite / hallintosääntö 29.4.2024

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / 29.4. perustelut_hallintosääntö
2 Oheismateriaali / 29.4. diapaketti
3 Oheismateriaali / HYVOn toimintasääntö
4 Oheismateriaali / KONPAn toimintasääntö.
5 Oheismateriaali / KAUKEn toimintasääntö
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6 Oheismateriaali / OPKAn toimintasääntö

Kaupunginhallitus käsitteli hallintosääntöä edellisen kerran kokouksessaan 15.4.2024. 

Liitteenä olevaan hallintosääntöön on tehty päivityksiä kaupunginhallituksen 
edellisessä kokouksessa antaman evästyksen pohjalta. Päivitetyt kohdat on merkitty 
punaisella värillä sekä hallintosääntöön että oheismateriaalina annettuun 
perusteluosaan.

Hallintosääntöuudistuksen aikataulutavoitetta on tarkennettu siten, että huhtikuun 
asemesta valtuusto hyväksyisi hallintosäännön 27.5. kokouksessaan. Ennen 
valtuuston kokousta kaupunginhallituksella on mahdollisuus käsitellä hallintosääntöä 
tarpeen mukaisesti, kuitenkin niin, että kaupunginhallituksen esitys valtuustolle 
annetaan viimeistään 13.5. kokouksessa.

Toimivallan siirtojen vuoksi hallintosäännön tulee astua voimaan siten, että ennen 
voimaan astumista toimielimet ehtivät päättää toimintasäännöistään. Kokouksen 
oheismateriaaleina ovat kaupunginhallituksen ja palvelualueiden 
toimintasääntöluonnokset, jotka valmistelun tässä vaiheessa ovat työversioita. 

Päivitetyssä aikataulussa esitetään, että toimintasääntöjen tarkastelu toimielinten 
kanssa aloitetaan heti valtuuston päätettyä hallintosäännöstä. Aikataulun mukaisesti 
toimintasäännöistä järjestetään kaupunginhallitukselle ja palvelualuelautakunnille 
seminaari 30.5. ja tavoite on, että toimielimet päättävät toimintasäännöistään 
kesäkuun kokouksissaan.

Muista toimielimiestä poiketen lupajaoston toimintasäännön päivittäminen 
toteutetaan vasta syksyn 2024 aikana. Uuden rakentamislain johdosta tehdyt 
hallintosääntökirjaukset astuvat voimaan 1.1.2025, joten toimintasäännön valmistelua 
ei ole tarve kiirehtiä.

Päivitetty aikataulu ei muuta aiempaa aikataulutavoitetta, jonka mukaisesti uusi 
hallintosääntö astuisi voimaan 1.7.2024.

SF

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää valtuustolle, että valtuusto päättää

hyväksyä liitteenä olevan uuden hallintosäännön
että uusi hallintosääntö astuu voimaan 1.7.2024

Kokouskäsittely
Johtava asiantuntija Saara Ojala selosti viime kokouksen jälkeen tehdyt muutokset.

Kokouksessa pidettiin tauko pykälän käsittelyn jälkeen klo 18.08-18.17.

Päätös
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Asia päätettiin yksimielisesti palauttaa valmisteluun.
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Henkilöstöasiainjaosto, § 13,12.04.2024
Kaupunginhallitus, § 105, 29.04.2024

§ 105
Henkilöstökertomus 2023

JARDno-2024-481

Henkilöstöasiainjaosto, 12.04.2024, § 13

Valmistelijat / lisätiedot:
Henri Nordenswan
henri.nordenswan@jarvenpaa.fi
Henkilöstöjohtaja

Henkilöstökertomus on tarkoitettu työyhteisöjen, henkilöstön edustajien, johdon ja 
poliittisten päättäjien käyttöön. Henkilöstökertomus antaa johdolle ja päättäjille 
kokonaiskuvan henkilöstövoimavarojen nykytilasta ja kehityssuunnasta. Sen kautta 
Järvenpään kaupunkia voidaan myös esitellä työpaikkana potentiaalisille tuleville 
työntekijöille. Henkilöstökertomuksessa havainnoidaan ja arvioidaan niitä muutos- ja 
kehityssuuntia, joiden arvioidaan vaikuttavan henkilöstövoimavaroihin. 

Henkilöstökertomuksessa on kuvattu vuoden 2023 henkilöstöresurssia sekä 
henkilöstöjohtamisen ja työyhteisön tilaa. Henkilöstökertomus on käsitelty 
tarkastuslautakunnassa 3.4.2024 ja yhteistyötoimikunnassa 5.4.2024. 

Henkilöstökertomuksen luonnosversio on toimitettu henkilöstöasiainjaoston jäsenille 
tutustuttavaksi etukäteen. Asia täydentyy liiteaineistolla, kun lopullinen versio 
valmistuu. 

HN 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Henkilöstöasiainjaosto päättää

merkitä tiedoksi vuoden 2023 henkilöstökertomuksen. 
esittää kaupunginhallitukselle, että kaupunginhallitus esittää edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto merkitsee 
henkilöstökertomuksen 2023 tiedoksi.

 

Käsittely

Henkilöstöjohtaja selosti asiaa.
Liiteaineisto täydennetään kaupunginhallituksen käsittelyyn.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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Kaupunginhallitus, 29.04.2024, § 105

Valmistelija / lisätiedot:
Henri Nordenswan
henri.nordenswan@jarvenpaa.fi
Henkilöstöjohtaja

Liitteet
1 Liite / Henkilöstökertomus 2023

Henkilöstöasiainjaosto 12.4.2024 § 13

Henkilöstöasiainjaoston kokouksen jälkeen pykälän liitettä on päivitetty.

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

merkitä tiedoksi liitteenä olevan vuoden 2023 henkilöstökertomuksen. 
esittää edelleen kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto merkitsee 
henkilöstökertomuksen 2023 tiedoksi.

Kokouskäsittely
Henkilöstöjohtaja Henri Nordenswan selosti asiaa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
KV
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§ 106
Työllisyysaluejohtajan viran täyttäminen

JARDno-2024-587

Valmistelija / lisätiedot:
Kristiina Soots
kristiina.soots@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Järvenpään kaupunginvaltuusto on 9.10.2023 § 62 hyväksynyt Keski-Uudenmaan 
työllisyysalueen yhteistoimintasopimuksen. Yhteistoimintasopimuksen mukaan 
työllisyysalueen johtajan valitsee Järvenpään kaupunginhallitus kuntajohtajien 
ohjausryhmän valmistelusta.

Kaupunginhallitus on 12.2.2024 § 39 päättänyt työllisyysaluejohtajan viran 
perustamisesta ja viran haettavaksi julistamisesta ja että viran kelpoisuusehtona on 
ylempi korkeakoulututkinto. Samalla kaupunginhallitus päätti, että virasta maksetaan 
KVTES:in ja Järvenpään kaupungin palkkapolitiikan mukainen palkka ja että johtajan 
virkavalinta valmistellaan työllisyysalueen yhteistoimintasopimuksen 
mukaisesti henkilöstöasiainjaostoa enempää kuulematta.

Hakuasiakirjoihin, haastatteluihin, henkilöarviointiin ja suosittelijoiden arvioihin 
perustuen valittavaksi esitetyllä hakijalla on parhaat edellytykset työllisyysaluejohtajan 
virkaan kuuluvien tehtävien hoitamiseksi.

Kunnan asianomainen viranomainen voi harkintansa mukaan päättää työnantajaa 
edustavien viranhaltijoiden palkasta ja sen määräytymisperusteesta (KVTES II luvun 17 
§). 

Työaikalakia ei sovelleta työntekijään, jonka työaikaa ei ennalta määritellä eikä työajan 
käyttöä valvota ja joka siten voi itse päättää työajastaan, kun kyse on työstä, jota 
siihen kuuluvien tehtävien ja muutoin työntekijän aseman perusteella on pidettävä 
yrityksen, yhteisön tai säätiön taikka sen itsenäisen osan johtamisena tai tällaiseen 
johtamistehtävään rinnastettavana itsenäisenä tehtävänä (Työaikalaki 2 § 1 momentin 
1-kohta)

HN

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää  

valita teologian maisteri Annukka Jamiston  Keski-Uudenmaan 
työllisyysaluejohtajan virkaan.
että työllisyysaluejohtaja on työnantajan edustaja ja että virassa maksetaan 
kokonaispalkka, jonka määrä on 6 800 euroa + puhelinetu.
että viran hoitajaan ei sovelleta työaikalakia.
oikeuttaa kaupunginjohtajan päättämään viran hoidon aloituspäivästä.
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5.  

1.  

2.  

3.  
4.  
5.  
6.  

että virassa noudatetaan kuuden kuukauden koeaikaa. 
 

Kokouskäsittely
Käsittelyn kuluessa esittelijä muutti päätösehdotustaan. Muuttunut päätösehdotus 
kuului seuraavasti:

Kaupunginhallitus päättää  

valita Keski-Uudenmaan teologian maisteri Annukka Jamiston 
työllisyysaluejohtajan virkaan.
että työllisyysaluejohtaja on työnantajan edustaja ja että virassa maksetaan 
kokonaispalkka, jonka määrä on 6 800 euroa + puhelinetu.
että viran hoitajaan ei sovelleta työaikalakia.
oikeuttaa kaupunginjohtajan päättämään viran hoidon aloituspäivästä.
että virassa noudatetaan kuuden kuukauden koeaikaa. 
että virkavaali on ehdollinen, kunnes virkaan valittu on toimittanut 
hyväksyttävän lausunnon terveydentilastaan.

Päätös
Hyväksyttiin muutetun päätöesehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
HR-palvelut, hyvinvoinnin palvelualuejohtaja, hakijat
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§ 107
Määräalan myyntipäätös kiinteistöstä 186-401-1-2773 (Väärävarsi ja Lepolanväylä risteys)

JARDno-2024-450

Valmistelija / lisätiedot:
Juhana Hiironen
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja

Liitteet
1 Liite 1 / Liitekartta_186-401-1-2773
2 Liite 2 / Kauppakirjaluonnos Avain 186-401-1-2273
3 Liite 3 / Esisopimus_186-401-1-2273
4 Liite 4 / Arviokirja 186-401-1-2273 (salassa pidettävä)
Salassa pidettävä, Julkisuuslaki (621/1999) § 24

Lepola IV asemakaava-alueen kortteli 2245 (nykyisellään liitteen 1 mukainen määräala 
kiinteistöstä 186-401-1-2773) sijaitsee asuinkerrostalojen korttelialueella Väärävarren 
ja Lepolanväylän risteyksessä. Myytävän määräalan pinta-ala on noin 11.200 m . 2

Rakennusoikeutta määräalalla on 12.400 k-m .2

Järvenpään kaupunki järjesti Lepola IV alueesta kaikille avoimen suunnittelu- ja 
tontinluovutuskilpailun 16.4.2018 – 13.8.2018. Nyt käsillä olevaan kortteliin ei löydetty 
suunnittelu- ja tontinluovutuskilpailun perusteella toteuttajaa. Kaupunginvaltuusto 
hyväksyi Lepola IV asemakaavan 15.6.2020 (§ 36).

Kortteli on ollut myynnissä nyt yli 3 vuotta ja siihen on pyritty löytämään 
toteutuskelpoisia ratkaisuja lukuisten eri toimijoiden kanssa. Nyt neuvottelut ovat 
edenneet Avain yhtiöt Oy:n kanssa siihen pisteeseen, että kohde voidaan luovuttaa. 
Koska tonttia ei ole saatu myytyä tarjouskilpailun kautta, on tontin hinta arvioitu 
kuntalain 130 §:n mukaisesti ulkopuolisen arvioitsijan toimesta. Ulkopuoliseen 
arviokirjaan (Liite 4: Arviokirja, salassapidettävä, laki asiakirjojen julkisuudesta § 24) 
pohjautuen kohteen hinnaksi on määritelty 300 €/k-m2. Täten tontin kokonaishinnaksi 
tulee 3.720.000 euroa.

Järvenpään kaupungin hallintosäännön Liite 1 -Taloudellinen toimivalta mukaan 
kaupunginvaltuustolla on toimivalta päättää maa- ja vesialueiden ostamisesta, 
myymisestä, vaihtamisesta ja lunastamisesta silloin kun kauppahinta on yli 1.000.000 
euroa.

MA

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
päättää, että:
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1.  

2.  

3.  

Järvenpään kaupunki myy liitteen 1 mukaisen määräalan kiinteistöstä 186-401-1-
2773 Avain yhtiöt Oy:lle liitteenä olevien kauppakirjojen mukaisin ehdoin
maankäyttöjohtaja valtuutetaan täydentämään kauppakirjoja, kuitenkin siten, 
ettei kaupungin asema sopimuskumppanina heikkene.
päätös sitoo kaupunkia 31.8.2024 saakka. 

Kokouskäsittely
Maankäyttöjohtaja Juhana Hiironen selosti asiaa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
talouspalvelut, asianosaiset, maankäyttöjohtaja, hankekehityspäällikkö
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§ 108
Tukiasemille ja valotauluille vuokrattavien maa-alueiden vuokrahintojen päivitys

JARDno-2024-470

Valmistelija / lisätiedot:
Erika Märkälä
erika.markala@jarvenpaa.fi
maanmittausinsinööri

Liitteet
1 Liite 1_ vuokrahinnat

Kaupunginhallitus on 18.6.2012 § 159 päättänyt periaatteista kaupungin omistamien, 
merkitykseltään vähäisten maa- ja vesialueiden vuokraamisesta ja luovuttamisesta 
tilapaiskäyttöön. Päätöksellä on linjattu tukiasemien, tukiasemien huoltorakennusten 
sekä valotaulujen vuokrien suuruudet. 

Tukiasemien ja niiden huoltorakennuksia koskevia vuokrasopimuksia tehdään 
määrällisesti paljon. Alueet, joita vuokrataan sijaitsevat tyypillisesti raakamaa-alueilla 
tai asemakaava-alueiden puistoalueilla. Vuokrattavien alueiden pinta-alat ovat pieniä 
(tyypillillisesti 50-80 neliömetriä). Rakennusoikeutta vuokrattavailla alueilla ei 
lähtökohtaisesti ole. Alueiden markkina-arvo sen nykykäytössä raakamaa tai 
puistoalueena on hyvin pieni (3,25 €/m2 x noin 65 m2 = noin 211 euroa). Nykykäytöstä 
lasketuksi vuokrahinnaksi (5 prosentin tuottovaatimuksella) tulisi tukiasemille lähinnä 
nimellinen korvaus (0,05 x 211 € = 10,50 euroa/vuosi).

Tukiasemille on vuokrattu kaupungihallituksen em. päätöksen mukaisesti maa-alueita 
huomattavasti em. nykykäyttöön perustuvaa maan arvoa korkeamalla hinnalla. 
Syntyneen käytännön pohjalta näille ns. tukiasematonteille on muodostunut 
vakiintunut hintataso, jota voidaan pitää tukiasematonttien markkinahintana. Tässä 
päätöksessä on tarkoitus päivittää hintataso vastaamaan sitä hintatasoa, joka 
tukiasematonteille on muodostunut.

Tukiasemien hinnat on porrastettu liitteessä 1 esitetyissä vuokrahinnastossa maston 
korkeuden mukaan 25 m välein. Huoltorakennusten ja valotaulujen vuokran suuruus 
on vakio. Uudet vuokratasot on laskettu siten, että vuoden 2012 hinnat on korjattu 
Tilastokeskuksen elinkustannusindeksillä liitteen 1 mukaisesti. Vuoden 2012 keskiarvo 
elinkustannusindeksille on ollut 1863 ja viimeisin tiedossa oleva keski-indeksi on 
vuoden 2023 indeksiluku 2296. Hintojen kertoimeksi määräytyy näin 1,23 ja hinnat on 
pyöristetty lähimpään 50 euroon hintojen selkeyden vuoksi.

Päätöstä valmisteltaessa on selvitetty muiden kaupunkien käytäntöjä 
tukiasematonttien luovuttamisessa. Kaikissa tarkastelluissa kaupungeissa 
tukiasematontit luovutettiin vuokraamalla, kuten Järvenpäässä. Samoin kaikissa 
tarkastelluissa kaupungeissa oli käytössä ns. vakiohinnat tukiasematonttien 
luovutukselle. Poiketen Järvenpäästä, tukiasematontit luovutetaan muissa 
kaupungeissa tyypillisesti 30 vuoden vuokrasopimuksilla kun Järvenpäässä on 
vuokrasopimuksen pituus ollut 10 vuotta.
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Toimivalta mihin päätös perustuu: Järvenpään kaupungin hallintosääntö, liite 1 -
Taloudellinen toimivalta. Maa- ja vesialueiden, yhteisosuuksien ja rakennusten 
ostamisesta, myymisestä, vaihtamisesta ja lunastamisesta päättää kaupunginhallitus 
silloin, kun kauppahinta on alle 1.000.000 €. 

MA

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää että

tonttipäällikkö voi luovuttaa tukiasematontit liitteenä 1 olevilla vuokrahinnoilla 
kuitenkin siten, että vuokrahinnat päivitetään vuosittain elinkustannusindeksillä

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
talouspalvelut, maankäyttöjohtaja, maankäyttösihteeri, tonttipäällikkö, 
maanmittausinsinööri
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Kaupunginhallitus, § 65,26.03.2024
Kaupunginhallitus, § 82,08.04.2024
Kaupunginhallitus, § 97,15.04.2024
Kaupunginhallitus, § 109, 29.04.2024

§ 109
Päätös lunastusluvan hakemiseksi Pietilän alueen ja Haarajoen asemanseudun 
lunastamiseksi

JARDno-2022-1865

Kaupunginhallitus, 26.03.2024, § 65

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja

Liitteet
1 Liite 1 / Lunastettavat kiinteistöt
2 Liite 2 / aluerajaukset ja yleiskaavamerkinnät

Yhdyskuntarakenteen suunnitelman mukainen kehittäminen Haarajoen 
asemanseudulla ja Pietilän asuin- ja työpaikkatoimintojen alueella

Pietilän kaupunginosan ja Haarajoen aseman kehittäminen huomioitiin jo vuonna 
2004 valmistuneessa yleiskaavassa. Vuonna 2021 vahvistetussa Järvenpään 
yleiskaavassa 2040 Haarajoen asemanseudulla on entistä selkeämpi rooli kasvavana 
aluekeskuksena ja kestävän liikkumisen mahdollistajana. Yleiskaavassa Haarajoen 
aseman välittömässä läheisyydessä on keskustatoimintojen aluetta (C-merkintä). Sitä 
ympäröivät asumiselle tarkoitetut alueet (AK, A ja AP-merkinnät) ja tiivistyvän 
asemanseudun vyöhykemerkintä (nuolimerkintä 600 metrin etäisyydellä). Uusia 
työpaikkatoiminnon alueita (TP-merkintä) on osoitettu Vähänummentien varrelle.

Alueen yhdyskuntarakenne on ollut aikaisemmin pientalovoittoista. Merkittävimmät 
alueelle laaditut asemakaavat ovat Annankulman pientalokaava 40 vuotta sitten ja 
Svengin yritysalueen kaava (2018, 2024) Vähänummentien pohjoispuolella. Haarajoen 
aseman ja Oikoradan valmistumisen (2006) myötä Järvenpään koillisten alueiden 
kehittämistä on ollut tarkoituksenmukaista suunnitella nykyistä tehokkaampana. 
Raideliikenteeseen tukeutuva yhdyskuntarakenne ja olemassa olevan aseman sekä 
tieverkoston täyspainoinen hyödyntäminen tukevat kestävää kehitystä ja kaupungin 
tasapainoista kasvua.

Tärkeimmät kehitettävät alueet sijaitsevat olemassa olevan tieverkon ja vesihuollon 
verkostojen välittömässä läheisyydessä Haarajoen aseman ympärillä, Laurilantiellä ja 
Lieksantiellä. Aluetta on tärkeä päästä kehittämään erityisesti Haarajoen 
asemanseudun läheisyydessä tehokkaasti niin, että edellytykset myös kaupallisille 
palveluille syntyvät. Alueella olemassa oleva koulu- ja päiväkotiverkossa on huomioitu 
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jo nyt alueen tuleva väestönkasvupotentiaali. Pietilän kaupunginosasta on hyvät 
yhteydet Järvenpään keskustaan, terveyskeskukseen ja erikoiskaupan palveluiden 
pariin.

Järvenpään kasvu suuntautuu keskustan lisäksi asemanseuduille. Kaupungin 
laajimmat raakamaavarannot sijaitsevat tällä hetkellä Etelä-Järvenpäässä. Ainolan 
asemanseudun ja Ristinummen rakentuessa seuraavien kymmenen vuoden aikana on 
tärkeää varmistaa myös koillisen Järvenpään kehitys seuraavalla vuosikymmenellä. 
Haarajoen asemanseudulla ja Laurilantien varressa kaupungin maanomistus on 
toistaiseksi pirstaleista ja kehittämistä ei voida näistä lähtökohdista tehdä 
kokonaisvaltaisesti.

Lunastuksesta yleisesti

Euroopan ihmisoikeussopimuksessa todetaan, että ”Jokaisella luonnollisella tai 
oikeushenkilöllä on oikeus nauttia rauhassa omaisuudestaan. Keneltäkään ei saa riistää 
hänen omaisuuttaan paitsi julkisen edun nimissä ja laissa määrättyjen ehtojen sekä 

. Euroopan kansainvälisen oikeuden yleisten periaatteiden mukaisesti.”
ihmisoikeussopimuksen omaisuudensuojasäännöksestä käy ilmi, ettei 
omaisuudensuoja ole loukkaamaton vaan omaisuuden riistäminen muun muassa 
julkisen edun nimissä ja laissa määrättyjen ehtojen mukaisesti on sallittua. Euroopan 
ihmisoikeussopimuksen omaisuudensuojasäännös jättää korvauksen tason 
kansallisessa lainsäädännössä tarkemmin määriteltäväksi.

Suomen perustuslain 15 §:ssä todetaan, että "Jokaisen omaisuus on turvattu. 
Omaisuuden pakkolunastuksesta yleiseen tarpeeseen täyttä korvausta vastaan säädetään 

. Lunastuslain 29 §:ssä todetaan, että lailla." "Lunastettavan omaisuuden omistajalla on 
oikeus saada täysi korvaus (lunastuskorvaus) lunastuksen vuoksi aiheutuvista 

.taloudellisista menetyksistä."

Miksi sitten lunastusta ylipäätään tarvitaan ja miksi vapaaehtoiset keinot eivät riitä. 
Ensinnäkin, omistaja voi kieltää omistuksen luovuttamisen 
uuteen käyttötarkoitukseen, minkä seurauksena yleisen tarpeen vaatimaa hanketta 
(tiet, voimalinjat, kaupunginosat, jne) ei saada toteutettua. Toiseksi, myyjällä on 
transaktiossa monopoliasema, minkä seurauksena maata ei saada välttämättä 
hankittua kohtuullisella hinnalla, mikä taasen estää yleisen tarpeen vaatiman 
hankkeen toteuttamisen. Yhteiskunnan kehittämisen näkökulmasta, lunastus onkin 
välttämätön rajoitus perustuslain omaisuuden suojaan. Lunastusmenettely on sen 
välttämättömyyden vuoksi hyväksytty myös kansainvälisessä 
ihmisoikeussopimuksessa ja se on käytössä käytännössä kaikissa sivistysvaltioissa.

Lunastuksen määritelmä vaihtelee eri kirjallisuuslähteissä ja erityisesti eri 
maiden välillä. Perinteisesti ja kansainvälisessä kontekstissa lunastaminen 
on ymmärretty yksityisen kiinteistön pakkoluovutukseksi julkiselle taholle (valtio, 
kunta), sillä ehdolla, että yleinen intressi sitä vaatii. Suomessa lunastaja voi olla valtio 
tai sen edustaja; valtion yhtiö; yhtiö, jossa valtio käyttää määräysvaltaa, kunta, 
kuntayhtymä, yksityinen yhtiö tai yksityinen henkilö. Vastaavasti omaisuuttaan voi 
joutua luovuttamaan pakolla paitsi yksityinen henkilö, osuuden omistaja (esim. 
yhteiset alueet), yksityinen yritys, kunta, valtion yritys tai valtio itsessään. Lunastaa saa 
kuitenkin vain ja ainoastaan, jos yleinen etu sitä vaatii. Yleistä etua ei ole kuitenkaan 
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määritelty suomalaisessa lainsäädännössä, mistä johtuen sen määritelmä on laaja ja 
arviointi tapauskohtaista. Lunastaa voidaan kiinteistö, kiinteistön osa, käyttöoikeus 
kiinteistöön, osuus kiinteistöön, kiinteistön ainesosa jne.

Yleisen tarpeen määritelmää ei ole laissa, mistä johtuen sitä joutuu jatkuvasti 
tulkitsemaan tapauskohtaisesti yhteiskunnan kulloistakin tilannetta silmällä 
pitäen. Yleinen tarve tänä päivänä on jotain aivan muuta kuin  mitä se oli lunastuslakia 
säädettäessä. Yleistä tarvetta tuleekin tulkita vallitsevan oikeuskäytännön 
ja muuttuvien olosuhteiden valossa. 

Laki kiinteän omaisuuden ja erityisten oikeuksien lunastuksesta (ns. lunastuslaki) on 
lunastamisen yleislaki. Sitä noudatetaan aina, kun muualla ei toisin sanota. Laki 
sisältää lunastuksen perusasiat (prosessin ja korvausten 
määräämisperusteet). Lukuisissa muissa laeissa säädetään myös lunastuksesta 
(maankäyttö ja rakennuslaki, maantielaki, ratalaki, kiinteistönmuodostamislaki, 
laki omaisuuden pakkolunastuksesta puolustustarkoituksiin, 
luonnonsuojelulaki, vesilaki). 

Lunastuksen edellytykset

Lunastusperusteella tarkoitetaan säännöstä, jonka nojalla lunastaminen käy 
mahdolliseksi. Yleinen tarve on ns. yleinen lunastusperuste, jonka on täytyttävä 
jokaisessa lunastuksessa. Erityiset lunastusperusteet täydentävät ja konkretisoivat 
yleistä lunastusperustetta. Mikäli lunastuspäätös annetaan erityisellä 
lunastusperusteella, voi sillä olla vaikutusta lunastamisen edellytyksiin (esim. vesijätön 
lunastus: edellytys tilusvaihdosta) ja korvauspäätökseen (lunastus 
yhdyskuntarakenteen kehittämiseen: arvonleikkauksen soveltaminen; vesilain 
mukainen lunastus: 1,5-kertainen korvaus).

Maankäyttö- ja rakennuslain 5 a §:n mukaan kunnan maapolitiikka käsittää kunnan 
maanhankintaan ja kaavojen toteuttamiseen liittyvät tavoitteet ja toimenpiteet, joilla 
luodaan edellytykset yhdyskuntien kehittämiselle. Mainitun lain 20 §:n mukaan 
kunnan on huolehdittava alueiden käytön suunnittelusta, rakentamisen ohjauksesta ja 
valvonnasta alueellaan sekä maapolitiikan harjoittamisesta. Mainitun lain 99 §:n 1 
momentin mukaan asianomainen ministeriö voi yleisen tarpeen vaatiessa myöntää 
kunnalle luvan lunastaa alueen, joka tarvitaan yhdyskuntarakentamiseen ja siihen 
liittyviin järjestelyihin tai muutoin kunnan suunnitelmallista kehittämistä 
varten. Saman pykälän 3 momentin mukaan asianomainen ministeriö voi lisäksi 
myöntää kunnalle luvan lunastaa alueen, joka on yleiskaavassa osoitettu 
liikenneväyläksi, asuntorakentamiseen tai siihen liittyvään yhdyskuntarakentamiseen 
ja jota tarvitaan kunnan suunnitelmanmukaiseen yhdyskuntakehitykseen, sekä 
alueen, joka on tarkoitettu kunnan tai kuntayhtymän laitokselle tai muihin näiden 
tarpeisiin. Asuntorakentamiseen tai siihen liittyvään yhdyskuntarakentamiseen 
lunastettavaan alueeseen voi sisältyä myös virkistys- ja suojelualuetta.

Kunnalle kuuluu maankäyttö- ja rakennuslain 20 §:n 1 momentin mukaisesti 
maapolitiikan harjoittaminen alueellaan. Lain esitöissä on korostettu maapolitiikan 
merkitystä yhdyskuntien kehittämisen välineenä ja tavoitteena on lisätä riittävää ja 
monipuolista tonttitarjontaa toimivan kilpailun edistämiseksi erityisesti kaupan 
toimialalla ja asuntorakentamisessa. Nyt käsillä olevat alueet ovat maankäyttö- ja 
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rakennuslain 99 §:n 1 ja 3 momentissa edellytetyllä tavalla osoitettu yleiskaavassa 
liikenneväyliksi, asunto- ja työpaikkarakentamiseen sekä siihen liittyvään 
yhdyskuntarakentamiseen. Lunastuksen kohteena olevia alueita tarvitaan Järvenpään 
kaupungin suunnitelmanmukaiseen yhdyskuntakehitykseen.

Järvenpään kaupunki hakee lunastuslupaa lunastuslain 4 §:n 3 momentissa 
tarkoitetun erityisen lunastusperusteen sisältävän maankäyttö- ja rakennuslain 99 §:n 
1 ja 3 momentin nojalla. Maankäyttö- ja rakennuslain esitöissä (YmVM 6/1998 vp) on 
katsottu, että 99 §:ssä säädetyt lunastusluvan myöntämisen edellytykset 
konkretisoivat yleisen tarpeen käsitettä. Näin ollen on katsottava, että 99 §:n 1 ja 3 
momentissa säädettyjen edellytysten täyttyessä voidaan lunastuksen katsoa olevan 
yleisen tarpeen vaatimaa. Suomen perustuslain 15 §:n 2 momentissa tarkoitettu 
yleinen tarve ilmenee niistä aluevarauksista, jotka alueelle on kaupungin maankäytön 
suunnitelmien perusteella yleiskaavassa osoitettu. Lunastettavat kiinteistöt 
aluerajauksineen ja niihin kohdistuvat yleiskaavamerkinnät on esitetty liitteissä 1 ja 2.

Nyt käsillä olevasta lunastuksesta voidaan edellä esitetyn mukaisesti todeta, että se on 
yleisen tarpeen vaatima ja sitä koskevat lunastuksen edellytykset täyttyvät. Päätöksen 
lunastusluvan edellytysten täyttymisestä tekee Ympäristöministeriö.

Lunastusluvan vaikutukset elinkeinoelämään

Lunastuslupa mahdollistaa Haarajoen asemanseudun ja Vähänummentien varren 
yritys- ja elinkeinoalueiden toteuttamisen. Haarajoen asemanseutu on 
keskustatoimintojen aluetta (noin 7 hehtaaria) ja Vähänummentien varsi työpaikka-
aluetta (noin 17 hehtaaria). Ottaen huomioon Järvenpään kaupungin akuutin pulan 
työpaikkatonteista, on lunastusta pidettävä yritystonttitarjonnan näkökulmasta 
erityisen tärkeänä. Lunastuksen kohteena olevilla alueilla ei sijaitse merkittävää 
elinkeinotoimintaa. Lunastettava alue on tällä hetkellä pääasiassa maa- ja 
metsätalouskäytössä ja osittain asumiskäytössä. Lunastuksen yhteydessä asianosaiset 
lähtökohtaisesti menettävät mahdollisuuden käyttää lunastettavaa aluetta näihin 
tarkoituksiin. Kun otetaan huomioon, että lunastuksen yhteydessä korvataan 
lunastuksesta aiheutuva taloudellinen menetys, ei edellä kuvattujen 
käyttömahdollisuuksien estymistä sinänsä voida pitää lunastuksesta aiheutuvana 
haittana.  

Järvenpään kaupungin maapoliittinen ohjelma

Maankäyttöpolitiikka on asunto-, elinkeino- ja ympäristöpolitiikan ohella yksi 
kuntasuunnittelun kulmakivistä. Maankäyttöpolitiikka tarkoittaa maankäytön 
suunnittelun ja maapolitiikan muodostamaa kokonaisuutta. Maankäytön suunnittelun 
kaksi keskeisintä työkalua ovat yleiskaava ja asemakaava. Maapolitiikka taasen pitää 
sisällään ne työkalut ja toimintamallit, joilla tuetaan maankäytön 
suunnittelua ja  kaavoituksen toteutusta, luodaan pelisääntöjä maan hankintaan ja 
luovutukseen, sekä aktivoidaan rakentamiskelpoista tonttivarantoa. Järvenpään 
kaupungin maapoliittinen ohjelma esittää ne toimintatavat ja -linjaukset, mitä 
Järvenpään kaupunki on päättänyt käyttää maanpolitiikkaa harjoittaessaan. 
Maapoliittisessa ohjelmassa esitettyjä toimintatapoja ja -linjauksia käytetään 
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Järvenpään kaupungissa johdonmukaisesti ja niihin yhteisesti sitoutuen, jotta 
kaupungin tavoitteet voidaan saavuttaa avoimin pelisäännöin, ennakoidusti ja 
yhdenvertaisuusperiaatetta noudattaen. 

Järvenpään kaupunki on kohdistanut maanhankintatoimenpiteet ensisijaisesti niille 
alueille, joilla on voimassa oleva yleiskaava (merkinnät asuminen ja työpaikka-alueet) 
mutta ei asemakaavaa. Asemakaavoituksen kautta kaupungin omistuksessa olevasta 
raakamaasta jalostetaan rakentamiskelpoisia tontteja niin asuntotuotannon kuin 
elinkeinoelämänkin tarpeisiin, jotta kaupungin strategisten tavoitteiden (esim. 
työpaikkojen luonti) ja velvoitteiden (esim. asuntotuotanto erityisryhmien 
tarpeisiin) saavuttaminen varmistetaan.

Kaupungin maanhankinnasta yleisesti

Vapaaehtoiset kaupat ovat Järvenpään kaupungin ensisijainen maanhankinnan keino. 
Vapaaehtoisten kauppojen avulla pyritään varmistamaan se, että kaupungilla on 
riittävä ja eheä maanomistus niillä alueilla, joille asemakaavoitusta ollaan 
suunnittelemassa. Maa hankitaan kaupungin omistukseen hyvissä ajoin ennen 
asemakaavoitusta. Omalle maalle kaavoitettaessa on kaupungilla parhaat edellytykset 
jouduttaa kaavoitusprosessia ja varmistaa se, että tontit rakentuvat silloin, kun niiden 
aika on. Menettely tukee kaupungin strategiaa, ja varmistaa sen, että maanmyyntulot 
voidaan kanavoida kaavoitusalueen infrastruktuurikulujen kattamiseen. 

Kaupunki hankkii ensisijaisesti omistukseensa ns. raakamaata. Raakamaalla 
tarkoitetaan asemakaavoittamatonta kaupunkimaata, jolla on käyttötarkoituksen 
muutokseen perustuvaa odotusarvoa, mutta jonka tuleva käyttö ei ole tarkasti ja 
varmuudella tiedossa. Järvenpään keskeiset raakamaa-alueet tullaan hankkimaan 
kaupungin omistukseen kokonaisuudessaan ja hyvissä ajoin 
ennen detaljikaavoituksen käynnistämistä. Hankittavasta raakamaasta maksetaan sen 
markkina-arvon mukainen hinta. 

Järvenpään kaupungin maapoliittisessa ohjelmassa on todettu, että kaupunki käyttää 
maa-alueiden hankintaan lunastusmenettelyä, jos maa-alueita ei vapaaehtoisia 
menettelyjä käyttäen saada hankittua oikea-aikaisesti ja/tai alueiden markkina-
arvon mukaisella hinnalla. Maiden hankkimista muulla kuin sen markkina-arvon 
mukaisella hinnalla ei kaupunki voi hyväksyä, sillä maanomistajien yhdenvertainen 
kohtelu velvoittaa kaupunkia yhtenäisiin hinnoittelumenetelmiin. Mikäli maista taasen 
maksettaisiin muu kuin markkina-arvon mukainen hinta, tulisivat 
hankkeet kannattamattomiksi, ja jäisivät siten toteutumatta. Tästä johtuen on 
välttämätöntä, että maat hankitaan niiden markkina-arvoon perustuen, ensisijaisesti 
vapaaehtoisiin keinoihin tukeutuen, mutta viime kädessä, myös lunastusmenettelyä 
käyttäen. Lunastusmenettelyn käyttäminen edellyttää lisäksi, että se on kaavan 
toteuttamisen kannalta perusteltua ja, että yleinen tarve sitä vaatii. 

Kaupunkikehityslautakunta on hyväksynyt lautakuntaan nähden sitovina 
toiminnallisina tavoitteina maanhankintaohjelman vuosille 2020-2023. 
Maanhankintaohjelman toteutumista on raportoitu puolivuosittain osana 
kaupunkikehityksen palvelualueen käyttösuunnitelmien toteumaraportteja. Nyt 
käsiteltävänä oleva alue on sisältynyt maanhankintaohjelman prioriteettialueeseen 
nro 1.
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Maanhankintaneuvottelut Haarajoen asemanseudulla ja Pietilän asuin- ja 
työpaikkatoimintojen alueella

Kaupunki lähetti maanostotarjoukset vuonna 2010 Haarajoki-Pietilä alueen 
maanomistajille. Mukana oli myös nyt lunastuksen kohteena olevien tilojen silloiset 
maanomistajat. Tällöin kaupunki tarjosi yleiskaavan mukaisista työpaikka- ja 
asuinalueista pääsääntöisesti 2,95-3,00 €/m2. Tuolloin ostotarjoukset johtivat Pietilä-
Haarajoki alueella raakamaakauppoihin neljän maanomistajan kanssa, yhteensä 
raakamaata hankittiin noin 72 ha.

Pietilä-Haarajoki alueen maanomistajille, joiden kanssa ei päästy vuoden 2010 
tarjouskierroksella maaliin, lähetettiin uudet ostotarjoukset 2016. Yleiskaavan 
mukaisista työpaikka-alueista kaupunki tarjosi 3,00 €/m2 ja asumiseen osoitetuista 
alueista 3,25 €/m2. Tarjouskierros johti kahteen raakamaakauppaan, joilla hankittiin 
maata noin 4,3 ha.

Vuonna 2018 lähetettiin ostotarjoukset lunastuksen kohteena olevien tilojen 
maanomistajille. Tarjotut ostohinnat noudattivat aikaisempaa linjaa, yleiskaavan 
mukaisista työpaikka-alueista tarjottiin 3,10 €/m ja asumiseen osoitetuista alueista 
3,25 €/m. Ostotarjoukset johtivat kahteen raakamaakauppaan, joilla saatiin hankittua 
maata 1,8 ha.

Järvenpään kaupunki hyväksyi 2021 uuden yleiskaavan (Yleiskaava 2040). Yleiskaavaa 
valmisteltaessa käynnistettiin maanhankintaohjelma vuosille 2020-2023, jossa 
prioriteetti 1 alueeksi määriteltiin nyt käsillä oleva alue.

Alueen maanomistajille lähetettiin keväällä 2020 päivitetyt ostotarjoukset, joissa 
huomioitiin mahdolliset yleiskaavassa tulevat käyttötarkoituksen muutosten 
aiheuttamat hinnan korotukset. Yleiskaavan mukaisista työpaikka-alueista tarjottiin 
3,10 €/m2, pientaloasumiseen osoitetuista alueista 3,25 €/m2 ja kerrostaloasumiseen 
osoitetuista alueista 3,70 €/m2. Tarjouskierros johti yhteen toteutuneeseen 
raakamaakauppaan, josta saatiin hankittua maata noin 5,6 ha.

Covid-19 virustauti pysäytti lähes kokonaan neuvottelut maanomistajien kanssa, 
tapaamisia ei voinut järjestää ja maanomistajien puolelta haluttiin siirtää keskustelut 
myöhäisempään ajankohtaan. Keväällä 2022 kaupungin aloitteesta käytiin 
puhelinkeskustelut maanomistajien kanssa ja esitettiin neuvottelujen järjestämistä. 
Neuvottelut toteutuivat osittain ja osalle maanomistajia lähetettiin uusi tarjous.

Neuvottelukierros johti yhteen raakamaakauppaan, josta saatiin hankittua maata 
yhteensä 5,5 ha. Vuonna 2023 solmittiin neuvottelujen tuloksena vielä kolme uutta 
raakamaakauppaa, joiden yhteenlaskettu pinta-ala oli noin 3,9 hehtaaria.

Maanhankintakeskustelu ja neuvotteluja on käyty jatkuvasti myös 
neuvottelukierrosten välissä. Kokonaisuutena kaupunki on onnistunut hankkimaan 
alueelta vuosien saatossa yhteensä 27 kiinteistöä, jotka kattavat noin kolme 
neljäsosaa prioriteettialueen pinta-alasta.

Lunastuksen kohteiksi esitettävät kiinteistöt tai niiden osat
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1.  

2.  

3.  

Järvenpään kaupunki hakee ympäristöministeriöltä lupaa lunastaa omistusoikeuksin 
liitteissä 1 ja 2 esitetyt kiinteistöt tai niiden osat. Lunastuslupahakemus on päätöksen 
liitteenä.

Toimivalta, päätöksestä valittaminen ja päätöksen täytäntöönpano

Lunastusluvan hakemisesta päättää kuntalain 1.2 §:n mukaan kunnanvaltuusto, jollei 
se ole kuntalain 14 §:n mukaisesti siirtänyt päätösvaltaa asiassa alemmalle kunnan 
viranomaiselle. Järvenpäässä päätösvaltaa asiassa ei ole johtosäännöllä siirretty 
kaupunginhallitukselle tai lautakunnalle. Päätös lunastusluvan hakemisesta on 
luonteeltaan valmisteleva ratkaisu. Siitä ei sen vuoksi voi valittaa (KHO 1986 1147).

MA

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupungihallitus esittää, että kaupunginvaltuusto päättää

hakea ympäristöministeriöltä lunastuslupaa liitteissä 1 ja 2 esitettyjen 
kiinteistöjen lunastamiseksi maankäyttö- ja rakennuslain 99 §:n 1 ja 3 momentin 
nojalla
valtuuttaa kaupunginhallituksen tarvittaessa täydentämään liitteenä olevaa 
lunastuslupahakemusta
valtuuttaa maankäyttöjohtajan päättämään lunastuskorvausten maksamisesta ja 
mahdollisesta ennakkohaltuunotosta.

Kokouskäsittely
Maankäyttöjohtaja Juhana Hiironen selosti asiaa.

Kaupunginhallituksen puheenjohtaja ehdotti asian palauttamista valmisteluun. 
Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian valmisteluun.

Kaupunginhallitus, 08.04.2024, § 82

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja

Liitteet
1 Liite 1 / Lunastettavat kiinteistöt
2 Liite 2 / aluerajaukset ja yleiskaavamerkinnät
3 Liite 3 / Lunastuslupahakemus

Oheismateriaali



 Järvenpää Pöytäkirja 10/2024 35 ( )131
Kaupunginhallitus 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

1.  

2.  

3.  

1 Oheismateriaali / Karttaote lunastettavat kiinteistöt kootusti kadunnimet
2 Oheismateriaali / Karttaote lunastettavat kiinteistöt kootusti ilmakuva

Kaupunginhallitus 26.3.2024 § 65

Asia palautettiin valmisteluun 26.3.2024 kaupunginhallituksen kokouksessa. 
Valmistelun aikana on tuotettu pyydetyt karttaotteet, jotka on lisätty 
oheismateriaaliksi. Kaupunginhallituksen käsittelyssä esitettyihin kysymyksiin on 
vastattu ja vastaukset toimitettiin kapunginhallituksen jäsenille sähköpostilla 3.4.2024. 
Lunastuslupahakemukseen on tehty tarkennuksia puuttuvilta osin (esim. täydennetty 
lista liitteistä).

MA

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupungihallitus esittää, että kaupunginvaltuusto päättää

hakea ympäristöministeriöltä lunastuslupaa liitteissä 1 ja 2 esitettyjen 
kiinteistöjen lunastamiseksi maankäyttö- ja rakennuslain 99 §:n 1 ja 3 momentin 
nojalla
valtuuttaa kaupunginhallituksen tarvittaessa täydentämään liitteenä olevaa 
lunastuslupahakemusta
valtuuttaa maankäyttöjohtajan päättämään lunastuskorvausten maksamisesta ja 
mahdollisesta ennakkohaltuunotosta.

 

Kokouskäsittely

Maankäyttöjohtaja Juhana Hiironen selosti asiaa.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti jättää asian pöydälle.

Kaupunginhallitus, 15.04.2024, § 97

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja

Liitteet
1 Liite 1 / Lunastettavat kiinteistöt
2 Liite 2 / aluerajaukset ja yleiskaavamerkinnät
3 Liite 3 / Lunastuslupahakemus

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / Karttaote lunastettavat kiinteistöt kootusti ilmakuva
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1.  

2.  

3.  

2 Oheismateriaali / Karttaote lunastettavat kiinteistöt kootusti kadunnimet

Kaupunginhallitus 26.3.2024 § 65
Kaupunginhallitus 8.4.2024 § 82

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupungihallitus esittää, että kaupunginvaltuusto päättää

hakea ympäristöministeriöltä lunastuslupaa liitteissä 1 ja 2 esitettyjen 
kiinteistöjen lunastamiseksi maankäyttö- ja rakennuslain 99 §:n 1 ja 3 momentin 
nojalla
valtuuttaa kaupunginhallituksen tarvittaessa täydentämään liitteenä olevaa 
lunastuslupahakemusta
valtuuttaa maankäyttöjohtajan päättämään lunastuskorvausten maksamisesta ja 
mahdollisesta ennakkohaltuunotosta.

Kokouskäsittely
Puheenjohtaja tiedusteli kaupunginhallitukselta, voidaanko asia jättää pöydälle. Tämä 
sopi kaupunginhallitukselle. 

Päätös
Päätettiin yksimielisesti jättää asia pöydälle.

Kaupunginhallitus, 29.04.2024, § 109

Valmistelija / lisätiedot:
Juhana Hiironen
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja

Liitteet
1 Liite 1 / Lunastettavat kiinteistöt
2 Liite 2 / aluerajaukset ja yleiskaavamerkinnät
3 Liite 3 / Lunastuslupahakemus

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / Karttaote lunastettavat kiinteistöt kootusti ilmakuva
2 Oheismateriaali / Karttaote lunastettavat kiinteistöt kootusti kadunnimet

Kaupunginhallitus 26.3.2024 § 65
Kaupunginhallitus 8.4.2024 § 82
Kaupunginhallitus 15.4.2024 § 97
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Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupungihallitus esittää, että kaupunginvaltuusto päättää

hakea ympäristöministeriöltä lunastuslupaa liitteissä 1 ja 2 esitettyjen 
kiinteistöjen lunastamiseksi maankäyttö- ja rakennuslain 99 §:n 1 ja 3 momentin 
nojalla
valtuuttaa kaupunginhallituksen tarvittaessa täydentämään liitteenä olevaa 
lunastuslupahakemusta

 

Käsittely

Käsittelyn kuluessa Laura Virkkunen esitti Tom Bomanin kannattamana asian 
palauttamista valmisteluun.

Puheenjohtaja totesi, että koska käsittelyn kuluessa oli tehty kannatettu 
muutosehdotus, asiasta oli äänestettävä. Äänestystavaksi valittiin sähköinen äänestys 
ja äänestysjärjestykseksi seuraava:  

JAA: asian käsittelyn jatkaminen

Ei:  Asia palauttaminen valmisteluun  

 

Kokouksessa pidettiin tauko pykälän käsittelyn jälkeen, klo 19.22-19.33.

Äänestykset
Jaa: asian käsittelyn jatkaminen Ei: asian palauttaminen valmisteluun

Jaa
Eemeli Peltonen
Hanna Graeffe
Ossi Vähäsarja
Pirjo Komulainen
Ei
Tarja Edry
Laura Virkkunen
Tuija Kuusisto
Tom Boman
Henry Berg

Päätös
Äänestyksen jälkeen äänin 4 JAA-ääntä, 5 EI-ääntä, päätettiin Laura Virkkusen 
muutosehdotuksen mukaisesti palauttaa asia valmisteluun.
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§ 110
Korvausvaatimus talousrakennuksen vaurioitumisesta

JARDno-2024-110

Valmistelija / lisätiedot:
Miia Haikonen
miia.haikonen@jarvenpaa.fi
suunnittelupäällikkö

Liitteet
1 Liite / Korvausvaatimus kiinteistötunnus (sisältää henkilötietoja)
Salassa pidettävä, JulkL 24.1 § 25 kohta
2 Liite / Vastine 1.4.2024 Kuuleminen kiinteistöä koskevassa korvausvaatimuksessa 
(sisältää henkilötietoja)
Ei vielä julkinen, Ei julkaista verkossa

Oheismateriaali
1 Vastine 1.4.2024 Kuuleminen kiinteistöä koskevassa korvausvaatimuksessa 
(henkilötiedot poistettu)
2 Korvausvaatimus (henkilötiedot poistettu)

Valmistelijat: suunnittelupäällikkö Miia Haikonen, johtava rakennustarkastaja Jouni 
Vastamäki, lupa- ja valvontapäällikkö Taija Karjalainen ja alueidenkäytön asiantuntija 
Ville Voima

 

Vaatimus:

Kiinteistönomistaja vaatii kaupunkia maksamaan nykyisen piharakennuksen 
purkamisesta ja uuden rakentamisesta 101 516,60 € tai vaihtoehtoisesti korvaamaan 
kiinteistöllä tehtävästä puun kaadosta, vanhan rakennuksen purkamisesta ja uuden 
rakennuksen rakentamisesta aiheutuvat kulut.

 

Asian taustaa ja vaatimuksen perusteet:

Kiinteistön omistaja katsoo, että Mikonkorvessa puistoalueeseen rajautuvalla tontilla 
olevan piharakennuksen pohjoispuoleinen reuna on pudonnut noin 20 cm 
purouoman eroosion takia ja näin ollen rakennus on korjauskelvoton ja joudutaan 
purkamaan. Talousrakennus on puurakenteinen ja peltikattoinen ja se on kooltaan 
silmämääräisesti noin 20m2. Kiinteistönomistaja katsoo, että kaupunki olisi 
aiheuttanut kiinteistöä koskevan ongelman omalla toiminnallaan ohjaamalla 
puistoalueeseen purouomaan hulevesiä.

Kiinteistöön rajautuvalle puistoalueelle on asemakaavassa osoitettu suojelumerkintä 
(S), jonka mukaisesti olemassa oleva puusto ja muu kasvillisuus tulee säilyttää siten, 
että vain maiseman hoidon kannalta tarpeelliset toimet on sallittuja. 
Kaavamääräyksen mukaisesti maanpinnan muotoa ja korkeusasemaa ei saa muuttaa. 



 Järvenpää Pöytäkirja 10/2024 39 ( )131
Kaupunginhallitus 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

Kaavamääräys on ollut voimassa jo vuoden 1988 asemakaavassa. Puistoalueella 
sijaitseva purouoma toimii Mikonkorven valuma-alueen luontaisena purkureittinä 
johtaen valuma-alueella muodostuvat vedet kiinteistöiltä sekä yleisiltä tie-, katu- ja 
rata-alueilta edelleen Keravanjokeen.

Puistoalueen purouoma on vesilain 1 luvun 3 §:n tarkoittama noro. Vesilain 2 luvun 11 
§:n 1 momentin mukaan luonnontilaisen noron luonnontilan vaarantaminen on 
kielletty. Noro sisältyy Järvenpään Keravanjokivarren lehtojen kokonaisuuteen, joka on 
paikallisesti arvokas. Lehdon todetaan olevan metsälain 10 §:n erityisen tärkeisiin 
elinympäristöihin kuuluva noron lähiympäristö ja rehevä lehtolaikku. Lehto on 
metsälain 10 §:n nojalla rauhoitettu erityisen arvokas elinympäristö, jossa 
metsänhoitotoimet on tehtävä elinympäristön ominaispiirteet säilyttävällä tavalla. 
Noron ympärillä tai läheisyydessä tehtävät toimenpiteet, jotka vaikuttavat 
luontotyypin luonnontilaan ovat vesilain mukaan kiellettyjä. Noroa varjostavan 
puuston kaataminen edellyttää aluehallintoviraston myöntämää poikkeusta.

Järvenpään kaupunki on toteuttanut vuonna 2020 purouoman kunnostustyön, jonka 
tavoitteena on ollut omakotitaloalueella purouoman suuntaan sortumaan lähteneiden 
luiskien sortumavaurioiden korjaaminen, purouoman riittävän stabiliteetin 
saavuttaminen sekä purouoman toimivuuden varmistaminen. Kunnostus on 
toteutettu vain välttämättömässä laajuudessa Etelä-Suomen aluehallintoviranomaisen 
3.12.2019 poikkeamislupapäätöksellä (Dnro ESAVI/14286/2019). Kunnostusalue ei ole 
ulottunut kiinteistön kohdalle.

Järvenpään kaupungin suunnittelupalvelut ja rakennusvalvonta ovat saanut 
kesäkuussa 2022 yhteydenoton kiinteistön 186-17-1719-4   omistajalta, että uomassa 
olisi tapahtunut purouoman luiskan sortumaa kiinteistön kohdalla.

Järvenpään kaupungin rakennusvalvonta ja kaupunkitekniikan suunnittelupalvelut 
ovat käyneet 17.6.2022 kiinteistöllä toteamassa tilanteen. Kohteessa ei ole tavattu 
aiempaan uoman kunnostukseen tai silloin vallinneeseen tilanteeseen nähden 
silmämääräisesti havaittavia tai selkeitä muutoksia purouoman luiskassa. 
Rakennusvalvonta on käynyt kohteessa toistamiseen syyskuussa 2022 ja 
rakennusvalvonta sekä suunnittelupalvelut jälleen huhtikuussa 2023. Maastossa ja 
uoman luiskissa ei ollut havaittavissa muutoksia aiempaan tilanteeseen nähden. 
Puron vesiuomassa on havaittavissa veden virtauksesta aiheutuvaa eroosiota, ja ajan 
saatossa uoman pohja on syöpynyt alkuperäistä syvemmälle. Aiempien 
pohjatutkimusten perusteella alueen maaperä on savipitoista.

Neuvoteltuaan Uudenmaan ELY -keskuksen kanssa kesällä 2023, kaupunkitekniikka on 
päättänyt käynnistää joulukuussa 2023 purouoman loppuosan kunnostuksen 
kiinteistön kohdalla taatakseen yhdenvertaiset olosuhteet kaikkien puistoalueeseen 
rajautuvien kiinteistöjen osalta. Uoman loppuosan kunnostuksen tavoitteena on 
varmistaa purouoman toimivuus vesien johtamiseen sekä luiskien stabiliteetti 
aiemman kunnostusosuuden periaatteiden mukaisesti. Täydentävät pohjatutkimukset 
ja kunnostussuunnittelu toteutetaan kevään ja kesän 2024 aikana.

 

Kuuleminen
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Korvausvaatimuksen tekijää on kuultu ennen päätösesityksen laatimista. Vaatimuksen 
tekijän vastine on päätösesityksen liitteenä. 

Päätösesityksen perustelut:

Kiinteistöllä 186-17-1719-4 sijaitseva talousrakennus on rakennettu ilmakuva- ja 
pohjakartta-aineistojen perusteella vuosien 1988 ja 1999 välillä. Rakennusvalvonnasta 
ei löydy ko. kiinteistölle myönnettyjä rakennuslupia 1980 ja 2022 vuosien välillä. 
Järvenpäässä on ollut voimassa seuraavat kyseisenä aikana rakennusjärjestykset: 
14.11.1962 - 18.8.1991 ja 19.8.1991-23.7.2006 eikä näissä kummassakaan ole 
vapautettu talousrakennuksia luvanvaraisuudesta. Ko. talousrakennus on siis 
rakennettu luvatta, jolloin Järvenpään kaupungilla tai kaupungin 
rakennusvalvontaviranomaisella ei ole ollut mahdollisuutta vaikuttaa 
talousrakennuksen sijaintiin tai perustamistapaan.

 

SF

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

todeta, ettei Järvenpään kaupunki edellä kuvaustekstissä esitetyillä perusteilla 
ole korvausvelvollinen asiassa.
hylätä kiinteistön  186-17-1719-4  kiinteistönomistajan vaatimuksen asiassa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
korvausvaatimuksen tekijä, vt. kaupunkikehitysjohtaja, asian kaikki valmistelijat
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Kaupunkikehityslautakunta, § 69,24.10.2019
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 59,05.11.2019
Hyvinvointilautakunta, § 63,14.11.2019
Kaupunginhallitus, § 295,18.11.2019
Kaupunginhallitus, § 3,13.01.2020
Kaupunginhallitus, § 37,02.03.2020
Kaupunginhallitus, § 241,17.06.2020
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 20,18.08.2020
Hyvinvointilautakunta, § 20,19.08.2020
Kaupunginhallitus, § 276,24.08.2020
Kaupunginhallitus, § 285,28.08.2020
Kaupunginhallitus, § 298,31.08.2020
Kaupunginhallitus, § 302,07.09.2020
Hyvinvointilautakunta, § 34,01.10.2020
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 37,06.10.2020
Kaupunginhallitus, § 328,12.10.2020
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 57,13.12.2022
Hyvinvointilautakunta, § 54,14.12.2022
Kaupunginhallitus, § 3,16.01.2023
Kaupunginhallitus, § 293,20.11.2023
Kaupunginhallitus, § 53,11.03.2024
Kaupunginhallitus, § 111, 29.04.2024

§ 111
JYK 2 hankkeen toteutuksen valmistelulinjaukset

JARDno-2019-3180

Kaupunkikehityslautakunta, 24.10.2019, § 69

Valmistelijat / lisätiedot:
Juhana Hiironen
juhana.hiironen@jarvenpaa.fi
Maankäyttöjohtaja

Liitteet
1 JYK vaihtoehdot
2 JYK tontinkäyttö kommentit MSJ SP

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keski-Uudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti. JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä 
korvaava uusi rakennus on valmisteltu kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa 
linjattujen periaatteiden mukaisesti yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu 
mm. oppilasmäärien ja tilatehokkuuden näkökulmista. Arvioinnin lopputuloksena on 
päädytty siihen, että optimaalisin koulun koko on n. 4,5 sarjainen yhtenäiskoulu eli 



 Järvenpää Pöytäkirja 10/2024 42 ( )131
Kaupunginhallitus 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

1.  

2.  

3.  

4.  

5.  

koulussa tulisi olemaan noin 900-1000 oppilasta ja kolme esiopetusryhmää. Tämän 
lisäksi Juholan koulun oppilaan siirtyvät uuteen koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti, joka on 
saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan päiväkotia on 
tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata, vaan korvaavat tilat 
kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK-koulukampuksessa. 
Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla erityisesti 
liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman isompana 
kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin toteutusta 
kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019-2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan koulun oppilaita siirtyy uuteen koulurakennukseen noin 100 oppilasta 
heti rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan 
koulun oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu 
tapahtuvan 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä syystä 
kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näistä 
lähtökohdista johtuen esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana 
hanketta. Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden 
tutkimusten pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy 
tuottaa Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
Useista tunnistetuista etenemisvaihtoehdoista johtuen on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus-
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 lapselle. Tällä hetkellä koulu hyödyntää 
osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi ruokailun ja 
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käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on selvitetty, että 
nykyisten oppilasmääräennusteiden mukaan moduulikoulu kannattaa siirtää 
Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua palveluverkkolinjausten mukaisesti.

Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on päättänyt esittää lopulliseen tarkasteluun kahta vaihtoehtoa, jotka 
tuodaan nyt Kaupunkikehityslautakunnan tietoon ja myöhemmin kohdassa 
Päätöksenteon aikataulu esitetyllä tavalla päätöksentekoon.

Hanke liittyy  Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoselvitykseen, joka valmistui päätöksentekoon syksyllä 2018.

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on helmikuu 2023. 
Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan tilaajan hankkimaan suunnittelua ja rakentamista 
yhteistoiminnallisena projektinjohtourakkana.

Päätöksenteon aikataulu

22.10.2019 Hankkeen ohjausryhmä valitsee toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle
24.10.2019 Kaupunkikehityslautakunta käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen 
vaihtoehdoista
31.10.2019 InKAJR käsittelee vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee OPKA 
ja HYVO lautakunnille sekä kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän 
vaihtoehdon
5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
18.11.2019 Kaupunginhallitus käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
9.12.2019 Valtuusto päättää hankkeesta
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Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019. Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden 
taitojen kehittäminen (esim. tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja 
vuorovaikutus). Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta 
(kts. liiteaineisto).

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa. Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut 
yleiset alueet on arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa. Samalla Keskustan 
päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat kaupunkikehitykseen ja 
mahdollistavat merkittäviä myyntituloja kaupungille kattamaan kustannuksia.

Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja. (Kts. liite 
JYK_tontinka#ytto#_kommentit_MSJ_SP).

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/ projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Keto-Tokoi, Johtaja

Kaupunkikehityslautakunta päättää

merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
että hankkeen toteutusta voidaan viedä eteenpäin vaihtoehdolla 1 (VE1) tai 6 
(VE6) tai molemmilla
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

Käsittely:
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Asiantuntijana asias oli kuultavana Jani Kervinen Mestariasunnot Oy.

 

Käsittelyn aikana Petri Perta esitti Markku Tenhusen kannattamana, että

esittelijän esitys hyväksytään muutoin, paitsi että  ankkeen toteutusta h
voidaan viedä eteenpäin VE 1:n mukaisesti

 

Käsittelyn jälkeen puheenjohtaja totesi, sitä lautakunnalta kysyttyään, että 
lautakunta yksimielisesti hyväksyi Petri  Pertan muutosesityksen

 

 

 

 

Päätös
 

Kaupunkikehityslautakunta päätti yksimielisesti

merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittelijän esityksestä poiketen, että hankkeen toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin vaihtoehto 1 (VE 1) mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

 

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 05.11.2019, § 59

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Liitteet
1 JYK_OPKA_HYVO_LTK

 

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti.
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JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Valmistelussa päädyttiin marraskuussa 2018 siihen, 
että optimaalisin koulun koko on laajuudeltaan 4 sarjainen yhtenäiskoulu ja lisäksi 
varataan erityiselle tuelle 5 ryhmän tilat. Koulussa tulisi olemaan noin 900 - 950 
oppilasta.  Alkuvuosina yläkoulun osuus on pienempi, mutta vuosikymmen puolivälin 
jälkeen sen osuus kasvaa ja vastaavasti alakoulun osuus pienenee. Koulun tilat 
suunnitellaan siten, että sinne on mahdollista sijoitta vuosikymmenen loppupuolella 
kuusi yläkoulusarjaa ja kolme alakoulusarjaa sekä lisäksi kolme esiopetusryhmää. 
Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat mahdollisesti siirtyvät myöhemmin uuteen 
koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan yksikön noin 100 oppilasta siirtyvät uuteen koulurakennukseen heti 
rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan koulun 
oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu tapahtuvan 
mahdollisesti 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä 
syystä kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näillä 
perusteilla esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana hanketta. 
Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden tutkimusten 
pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy tuottaa 
Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
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Useiden tunnistettujen etenemisvaihtoehtojen vuoksi on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 oppilaalle väistötiloiksi. Tällä hetkellä 
koulu hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi 
ruokailun ja käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on 
varmistunut, että palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa 
siirtää Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua.
Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on esittänyt lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, jotka 
tuodaan lautakuntien tietoon ja kohdassa Päätöksenteon aikataulu on ehdotus 
hankeen etenemistä päätöksenteossa.

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 hyväksyttyyn 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan. Oppilasmäärä on tarkentunut siten, että 
yhtenäiskouluun sijoittuu yleisopetukseen 900 oppilasta ja erityisen tuen ryhmiin noin 
30 oppilasta sekä vaativimman erityisen tuen opetukseen (Juhola) noin 100 oppilasta 
ja esiopetukseen 71 lasta eli yhteensä noin 1100 oppilasta/lasta.

Lisäksi päiväkotiin sijoittuu 4 isojen ryhmää ja kaksi pienten ryhmää eli yhteensä 108 
lasta.

Edellisten lisäksi rakennuksessa järjestetään Järvenpään Opiston ja Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston opetusta.  Ehdotettua kilpatason liikuntasalia käyttää 
koulun lisäksi laajasti eri liikunnan toimijat ja -ryhmät. 

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

 
Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen
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Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on tammikuu 
2023.

Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan projektinjohtourakkaa.

Päätöksenteon aikataulu

Hankkeen ohjausryhmä valitsee 22.10.2019 toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle.
KAUKE 24.10.2019 käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen vaihtoehdoista
InKAJR käsittelee 31.10.2019 vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee 
lautakunnille ja kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän vaihtoehdon.
5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
Valtuusto päättää hankkeesta 9.12.2019

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut yleiset alueet on 
arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa.

Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myynti tuloja kaupungille 
kattamaan kustannuksia.



 Järvenpää Pöytäkirja 10/2024 49 ( )131
Kaupunginhallitus 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

1.  
2.  

3.  

1.  
2.  

3.  

Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja.

Kaupunkikehityslautakunta piti ehdotetuista vaihtoehdoista parhaana vaihtoehtoa 
yksi (V1).

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Marju Taurula, palvelualuejohtaja

 

Opetus-ja kasvatuslautakunta päättää

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi.
esittää,  minkä ohjausryhmän vaihtoehdon pohjalta toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin.
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti.

 

Käsittely:

Asiasta käydyn keskustelun perusteella puheenjohtaja totesi, sitä lautakunnalta 
kysyttyään, että opetus- ja kasvatuslautakunta yksimielisesti päätti esittää, että 
hanketta viedään eteenpäin ohjausryhmän esittämän VE 1:n ehdotuksen 
mukaisesti.

 

 

Päätös
 

Opetus-ja kasvatuslautakunta päätti

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää yksimielisesti, että hanketta viedään eteenpäin ohjausryhmän esittämän 
VE 1:n ehdotuksen mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti
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Hyvinvointilautakunta, 14.11.2019, § 63

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Liitteet
1 JYK_OPKA_HYVO_LTK

Tausta ja tarve

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2021 loppuun asti.

JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Valmistelussa päädyttiin marraskuussa 2018 siihen, 
että optimaalisin koulun koko on laajuudeltaan 4 sarjainen yhtenäiskoulu ja lisäksi 
varataan erityiselle tuelle 5 ryhmän tilat. Koulussa tulisi olemaan noin 900 - 950 
oppilasta.  Alkuvuosina yläkoulun osuus on pienempi, mutta vuosikymmen puolivälin 
jälkeen sen osuus kasvaa ja vastaavasti alakoulun osuus pienenee. Koulun tilat 
suunnitellaan siten, että sinne on mahdollista sijoitta vuosikymmenen loppupuolella 
kuusi yläkoulusarjaa ja kolme alakoulusarjaa sekä lisäksi kolme esiopetusryhmää. 
Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat mahdollisesti siirtyvät myöhemmin uuteen 
koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset
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Hankkeen pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. 
Hankinta päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 
JYK yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan yksikön noin 100 oppilasta siirtyvät uuteen koulurakennukseen heti 
rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan koulun 
oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu tapahtuvan 
mahdollisesti 2020-luvun puolivälin jälkeen eli hankkeen laajuutta on tästä 
syystä kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näillä 
perusteilla esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana hanketta. 
Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden tutkimusten 
pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy tuottaa 
Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjaustapaehdotuksen 
marraskuun 2019 aikana.
Useiden tunnistettujen etenemisvaihtoehtojen vuoksi on käynnistetty ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 oppilaalle väistötiloiksi. Tällä hetkellä 
koulu hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi 
ruokailun ja käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on 
varmistunut, että palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa 
siirtää Mankalaan JYK-hankkeen valmistuttua.
Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on esittänyt lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, jotka 
tuodaan lautakuntien tietoon ja kohdassa Päätöksenteon aikataulu on ehdotus 
hankeen etenemistä päätöksenteossa.

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 hyväksyttyyn 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan. Oppilasmäärä on tarkentunut siten, että 
yhtenäiskouluun sijoittuu yleisopetukseen 900 oppilasta ja erityisen tuen ryhmiin noin 
30 oppilasta sekä vaativimman erityisen tuen opetukseen (Juhola) noin 100 oppilasta 
ja esiopetukseen 71 lasta eli yhteensä noin 1100 oppilasta/lasta.

Lisäksi päiväkotiin sijoittuu 4 isojen ryhmää ja kaksi pienten ryhmää eli yhteensä 108 
lasta.
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Edellisten lisäksi rakennuksessa järjestetään Järvenpään Opiston ja Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston opetusta.  Ehdotettua kilpatason liikuntasalia käyttää 
koulun lisäksi laajasti eri liikunnan toimijat ja -ryhmät. 

Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, liikuntapalvelut) 
tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin alueen osalta 
kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK Kansakoulunkadun tontin maankäytön 
tehostaminen

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on tammikuu 
2023.

Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan projektinjohtourakkaa.

Päätöksenteon aikataulu

Hankkeen ohjausryhmä valitsee 22.10.2019 toteuttavaksi esitettävän 
vaihtoehdon InKAJR:lle.
KAUKE 24.10.2019 käsittelee hanketta ja antaa näkemyksen vaihtoehdoista
InKAJR käsittelee 31.10.2019 vaihtoehtoja ja tavoitteena on, että se valitsee 
lautakunnille ja kaupunginhallitukselle toteuttavaksi esitetettävän vaihtoehdon.
5.11.2019 OPKA käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 käsittelee hanketta ja esittää valtuustolle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon
Valtuusto päättää hankkeesta 9.12.2019

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018. Pedagogisessa 
visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja osallisuus. Pedagogista visiota on 
päivitetty syksyllä 2019.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).
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Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Syksyllä 2018 alueen yhteydessä peruskorjattavat kadut ja muut yleiset alueet on 
arvioitu kustannukseltaan noin 8 miljoonaa euroa.

Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myynti tuloja kaupungille 
kattamaan kustannuksia.

Teoreettiset ylläpitokustannukset pyritään esittämään seuraavaan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin kaupunkikuva-arkkitehdille. 
Kaupunkikuva-arkkitehti on kommentoinut konseptivaihtoehtoja.

Kaupunkikehityslautakunta piti ehdotetuista vaihtoehdoista parhaana vaihtoehtoa 
yksi (V1).

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan/projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

Ehdotus
Esittelijä: Marju Taurula, palvelualuejohtaja

 

Hyvinvointilautakunta päättää

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää, minkä ohjausryhmän vaihtoehdon pohjalta toteutusta voidaan viedä 
eteenpäin
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan Päätöksenteon 
aikataulu mukaisesti

 

Käsittely:

Asian käsittelyn alussa todettiin
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päätöksenteko aikatauluun liittyen, että tässä vaiheessa asia ei mene 
kaupunginvaltuuston päätettäväksi
että esityslistan lähettämisen  jälkeen on tullut uusi VE 6 johdettu VE HI5, 
jossa liikuntahalli toteutetaan yksityisellä rahoituksella ja jolle valtuusto on 
myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)

 

Asian käsittelyn jälkeen puhenjohtaja totesi, että hyvinvointilautakunta 
yksimielisesti hyväksyi esittelijän ehdotuksen täydennettynä siten, että 
toteutusta voidaan viedä eteenpäin ohjausryhmän esittämän vaihtoehto 1:n  (VE 
1) mukaisesti.

 

 

Päätös
 

Hyvinvointilautakunta päätti yksimielisesti

merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
esittää, että toteutusta voidaan viedä eteenpäin ohjausryhmän esittämän 
vaihtoehto 1:n (VE 1) mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kohdan "Päätöksenteon 
aikataulu" mukaisesti

 

 

 

Kaupunginhallitus, 18.11.2019, § 295

Liitteet
1 KH 18.11.2019 JYK kampus KH aineisto final 18.11.2019
2 KH 18.11.2019 Uusi JYK oheismateriaali

Tausta ja tarve

 

JYK Urheilukadun koulurakennus on elinkaarensa päässä. Rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille on Keskiuudenmaan ympäristökeskus (Terveysvalvonta) antanut 
käyttöaikaa vuoden 2022 loppuun asti.

JYK Urheilukadun pidemmällä aikavälillä korvaava uusi rakennus on valmisteltu 
kaupungin palveluverkkosuunnitelmassa linjattujen periaatteiden mukaisesti 
yhtenäiskouluksi. Yhtenäiskoulun koko on arvioitu mm. oppilasmäärien ja 
tilatehokkuuden näkökulmista. Arvioinnin lopputuloksena on päädytty siihen, että 
optimaalisin koulun koko on yhtenäiskoulu, jossa on kolmisarjainen alakoulu sekä 
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kuusisarjainen yläkoulu eli koulussa tulisi olemaan noin 900 - 1 000 oppilasta ja kolme 
esiopetusryhmää. Tämän lisäksi Juholan koulun oppilaat siirtyvät uuteen 
koulurakennukseen.

JYK Urheilukadun välittömässä läheisyydessä sijaitsee Keskustan päiväkoti. Keskustan 
päiväkoti on saavuttamassa elinkaarensa pään. Hankevalmistelun aikana Keskustan 
päiväkotia on tarkasteltu ja on käynyt ilmi, että sitä ei kannata peruskorjata vaan 
korvaavat tilat kannattaa toteuttaa uuden koulun yhteyteen kuudelle 
päiväkotiryhmälle.

Rakennettavasta koulusta halutaan tehdä mahdollisimman monikäyttöinen. 
Tavoitteena on, että myös opistot toimisivat jatkossa uudessa JYK - 
koulukampuksessa. Hankevalmistelun aikana on tunnistettu tarve kaupunkitasolla 
erityisesti liikuntapaikoille. Tästä syystä esitetään liikuntasalin toteuttamista hieman 
isompana kuin yhtenäiskoulun vähimmäisvaatimukset asettavat ja esitetään salin 
toteutusta kilpatasoisena.

Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt hankkeen vuosien 2019 -2023 talousarvioon 
joulukuussa 2018 (§ 104 Järvenpään kaupungin talousarvio 2019).

 

Hankkeen hyväksymisen jälkeen tapahtuneet keskeiset muutokset

 

Hanke pyrittiin toteuttamaan uudisrakennuksena elinkaariallianssina. Hankinta 
päätettiin keskeyttää tilaajan budjetin ylittävän tarjouksen takia (§ 115 JYK 
yhtenäiskoulun investointihanke, hankinnan keskeyttäminen)
Juholan koulun oppilaita siirtyy uuteen koulurakennukseen noin 100 oppilasta 
heti rakennuksen valmistuessa. Aikaisemmassa hankevalmistelussa Juholan 
koulun oppilaiden siirtyminen uudisrakennuksen tiloihin oli suunniteltu 
tapahtuvan 2020-luvun loppupuolella eli hankkeen laajuutta on tästä syystä 
kasvatettu.
Osan perusopetustoiminnan siirtämisestä Kansakoulunkadun 
koulurakennukseen on päädytty esittämään osana hanketta, sillä nykyinen tontti 
on osoittanut osin ahtaaksi koko kapasiteettia palvelevalle uudisrakennukselle. 
Lisäksi tämä ratkaisee Kansakoulunkadun tulevan käytön, sillä kohde on suojeltu 
ja sitä ei välttämättä voida purkaa, jos kohteeseen ei löydy muuta käyttöä. Näistä 
lähtökohdista johtuen esitetään, että Kansakoulunkatu perusparannetaan osana 
hanketta. Raksystems Oy on tutkinut kohteen kuntoa aikaisemmin ja näiden 
tutkimusten pohjalta on laadittu nykyiset kustannusarviot. Lisäksi FCG Oy on 
tehnyt Kansakoulunkadun koulun perusparannuksen korjattavuusarvion 
31.10.2019. Arvion mukaan Kansakoulunkadun koulun on perusparannettavissa 
terveelliseksi ja turvalliseksi.
Useista tunnistetuista etenemisvaihtoehdoista johtuen käynnistettiin ns. 
konseptikehitysvaihe (elokuu-lokakuu), johon kilpailutettiin arkkitehti. 
Konseptikehitysvaiheen tarkoituksena on tuottaa vaihtoehtoja JYK Kampus -
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hankkeen toteuttamiseksi. Lisäksi konseptikehitysvaiheessa on huomioitu 
elokuussa 2019 valmistuneen ja käyttöönotetun Kinnarin koulun 
käyttäjäkokemuksia.
Rakennettavan koulun läheisyyteen on valmistunut kevään 2019 aikana uusi 
Urheilukentän moduulikoulu noin 500 lapselle väistötiloiksi. Tällä hetkellä koulu 
hyödyntää osin käytössä olevan JYK Urheilukadun tiloja esimerkiksi ruokailun ja 
käsityöopetuksen osalta. Konseptikehitysvaiheen aikana on varmistunut, että 
palveluverkkolinjausten mukaisesti moduulikoulu kannattaa siirtää Mankalaan 
JYK-hankkeen valmistuttua.
Hankkeen ohjausryhmä (Veikko Simunaniemi, Marju Taurula, Kirsi Rinne, Juhana 
Hiironen) on päättänyt esittää lopulliseen tarkasteluun kolmea vaihtoehtoa, 
jotka tuodaan nyt kaupunginhallituksen tietoon ja myöhemmin kohdassa 
Päätöksenteon aikataulu esitetyllä tavalla päätöksentekoon. (Kts. tausta-aineisto).

 

Hanke liittyy Järvenpään perusopetuksen ja varhaiskasvatuksen 
palveluverkkoon

Uuden JYK:n koko pohjautuu marraskuussa 2018 valmistuneeseen perusopetuksen ja 
varhaiskasvatuksen palveluverkkoselvitykseen ja joulukuussa 2018 valtuustossa 
hyväksyttyyn kaupungin palveluverkkosuunnitelmaan.

 

                      Hankkeen tavoitteet ja toteutusmuoto

                      Hankevalmistelun aikana hankkeelle on asetettu seuraavat tavoitteet:

Uuden oppimisympäristön mukainen laadukas uusi JYK
Alueen kehittäminen koko Järvenpäätä palvelevaksi kokonaisuudeksi
Yhdistää eri toimijoiden (varhaiskasvatus, opetustoimi, opisto, 
liikuntapalvelut) tilantarpeet tehokkaasti saman katon alle - 
Monitoimitalo 24/7
Kampuksen tilojen konseptointi eri käyttäjä ryhmille

 

Hankevalmistelussa on tunnistettu, että erityisesti seuraavat hyödyt on pyrittävä 
realisoimaan hankkeen avulla:

Keskustan koulu- ja päiväkotitoiminnan keskittäminen samalle tontille
Maan vapauttaminen JYK Urheilukadun sekä Keskustan päiväkodin 
alueen osalta kiinteistökehitykseen sekä nykyisen JYK 
Kansakoulunkadun tontin maankäytön tehostaminen

 

Tavoitteena koulutoiminnan aloittamiselle uudella JYK Kampuksella on viimeistään 1
/2023

Johtuen kireästä aikataulusta ja kaupungin kustannuspaineesta, alustavasti 
toteutusmuodoksi ehdotetaan tilaajan hankkimaa suunnittelua ja rakentamista 
yhteistoiminnallisena projektinjohtourakkana.
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Päätöksenteon aikataulu

KAUKE 24.10.2019 käsitteli hanketta sitä valmistelleen ohjausryhmän 
ehdotuksen pohjalta ja esittää kaupunginhallitukselle hankeen toteuttamista

VE 1 pohjalta

INKAJR hyväksyi 31.10.2019 tausta-aineiston jatkokäsittelyn pohjaksi 
täydennettynä elinkaarikustannuksilla   kaupunginhallituksen käsittelyyn
5.11.2019 OPKA käsitteli hanketta ohjausryhmän vaihtoehtoesitysten pohjalta ja 
esittää kaupunginhallitukselle hankeen toteuttamista VE1 pohjalta
14.11.2019 HYVO käsittelee hanketta ja esittää kaupunginhallitukselle 
toteuttavaksi esitettävän vaihtoehdon.
Kaupunginhallitus 18.11.2019 päättää hankeen etenemisestä ja toteuttavaksi 
esitettävistä vaihtoehdoista

 

Pedagogiikka ja tilaohjelma

Pedagoginen visio on laadittu käyttäjän toimesta keväällä 2018 ja sitä on päivitetty 
syksyllä 2019. Pedagogisessa visiossa korostuu oppimisen ilo, yhteisöllisyys ja 
osallisuus.

Opetuksessa korostuu yhteisopettajuus ja tulevaisuuden taitojen kehittäminen (esim. 
tieto- ja viestintäteknologinen osaaminen, arjen taidot ja vuorovaikutus).

Hankkeen kokonaislaajuus riippuu valittavasta konseptivaihtoehdosta (kts. 
liiteaineisto).

 

Tilatehokkuus ja tilojen monikäyttöisyys

Syksyn 2018 aikana tutkittiin kohteen käyttöastetta ainoastaan tarkastelun kannalta 
relevanteille tiloille, esimerkiksi siivous-, tekniikka-, varasto-, liikenne ja 
kiinteistönhuoltotilat on jätetty pois tarkastelusta. Tilatehokkuutta ja tilojen 
monikäyttöisyyden tason tutkimista ja kehittämistä jatketaan valitun konseptin 
perusteella talven 2019-2020 aikana.

 

Hankkeen investoinnit ja budjetti

Alustavan tilaohjelman mukaisesti rakennukselle on laskettu kustannusarvio ”
Talonrakennuksen kustannustieto, 2015” menetelmän mukaisesti, mikä on esitelty 
tausta-aineistossa.

Hankkeen yhteydessä peruskorjattavien alueen katujen  ja muiden yleisten  alueiden 
kustannusarvioksi on vuonna 2018 arvioitu noin 8 miljoonaa euroa.

Samalla Keskustan päiväkodin ja JYK Urheilukadun tontit vapautuvat 
kaupunkikehitykseen ja mahdollistavat merkittäviä myyntituloja kaupungille 
kattamaan hankeen kustannuksia.
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Teoreettiset tilojen käyttöasteet pyritään esittämään seuraavan 
päätöksentekoaineiston yhteydessä.

 

Kaupunkikuva

Konseptivaihtoehdot on esitelty Järvenpään kaupungin lautakunnissa (KAUKE, OPKA). 
Kaupunkikehityslautakunta on kokouksessaan 24.10.2019 päättänyt yksimielisesti, 
että hankkeen toteutusta voidaan viedä eteenpäin vaihtoehto 1 (VE1) pohjalta esitetyn 
päätöksenteon aikataulun mukaisesti. Myös Opetus- ja kasvatuslautakunta päätyi 
5.11.2019 kokouksessaan yksimielisesti esittämään  hankkeen valmistelun etenemistä 
VE 1 pohjalta.

OPKA ja KAUKE lautakunnissa ei ole käsitelty yksityisellä rahoituksella tehtävää 
liikuntahallikokonaisuutta, VE HI5, koska tämä vaihtoehto on esitetty vasta 13.11.2019. 
Vaihtoehto VE HI5 on kokoluokaltaan noin kaksinkertainen JYK:in yhteyteen 
suunniteltuun hallikokonaisuuteen nähden.

 

Valmistelu: yhteistyössä Mestaritoiminnan projektipäällikkö Jani Kervisen kanssa

Toimivalta asiassa on kaupunginhallituksen, koska hankkeen arvo ylittää 2.000.000 
euroa. Järvenpään kaupungin hallintosääntö, taloudellisen toimivallan siirtämistä 
koskeva liite 1, investointiosa kohta 5, rakennushankkeet ja projektit

 

________________

 

Hyvinvointilautakunta kokouksessaan 14.11.2019  § 63 asian osalta:

totesi
päätöksenteko- aikatauluun liittyen, että tässä vaiheessa asia ei 
mene valtuuston päätettäväksi
että esityslistan lähettämisen  jälkeen on tullut uusi VE 6 johdettu VE 
HI5:stä , jossa liikuntahalli toteutetaan yksityisellä rahoituksella ja 
jolle valtuusto on myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)

 

päätti
merkitä konseptikehtitysvaiheen tilanteen tiedoksi
yksimielisesti esittää, että toteutusta voidaan viedä eteenpäin 
ohjausryhmän VE 1:n mukaisesti
todeta, että hankkeen päätöksenteossa voidaan edetä kokouksessa 
päivitetyn aikataulun mukaisesti

 

 

Ehdotus
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Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

Merkitä konseptikehitysvaiheen tilanteen tiedoksi
Hyväksyä esitetyt sekä tausta-aineistossa tarkennetut hankkeen tavoitteet, 
pedagogiset lähtökohdat ja hankkeen laajuuden vaihtoehtojen Ve 1 tai Ve 6/ Ve 
HI 5 pohjalta lähtökohdaksi hankkeen kehitysvaiheeseen siirtymiselle
Antaa luvan siirtyä koulukokonaisuuden osalta kehitysvaiheeseen, 
mutta liikuntasalin osalta selvitettävä mahdollisuutta sijoittaa hankkeen 
yhteyteen yksityisellä rahoituksella toteutettava liikuntahalli, jolle valtuusto on 
myöntänyt ehdollisen takauksen (VE HI5)
Hyväksyä hankemalliksi projektinjohtourakan

 

Käsittely

Projektipäällikkö Jani Kervinen Mestaritoiminta Oy, rakennuttamisen asiantuntija 
Tuomas Talasma Boost Brothers Oy ja palvelualuejohtaja Marju Taurula esittelivät 
hanketta.

Tämän jälkeen käsiteltiin § 290 hakeutuminen työllisyyden kuntakokeiluihin. 

Päätös
Hyväksyttiin.

Kaupunginhallitus, 13.01.2020, § 3

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Liitteet
1 KH 13.1.2020 JYK kampus KH final

Tausta ja tarve

Uuden JYK koulu kokonaisuuden rakentamisesta tehdyn päätöksen 18.11.2019 
mukaan kaupunginhallitus antoi luvan siirtyä koulukokonaisuuden osalta 
kehitysvaiheeseen, mutta liikuntasalin osalta oli selvitettävä mahdollisuutta sijoittaa 
hankkeen yhteyteen yksityisellä rahoituksella toteutettava liikuntahalli, jolle valtuusto 
on myöntänyt ehdollisen takauksen (VEL HI5). Takauksen päätöstä on tarkistettu KV 
9.12.2019 § 89.siten, että siitä on poistettu paikkasidonnaisuus. 

Tehtävänä on ollut tutkia oman liikuntahallin rakentamisen vaihtoehdot, 
kustannusvaikutukset sekä mahdollisen ulkopuolisen toteuttajan hallikokonaisuus 
(HI5).
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Hankevalmistelun taustamateriaaliksi on koottu yhteen 
kaupunkitasoisesti   liikuntasalimuutokset ja tunnistettu jo aiemmin kaupungissa 
sisäliikuntapaikkojen lisätarve.

Hankkeen toimesta on valmisteltu 3 erilaista hallikokonaisuutta, jotka voisi toteuttaa 
koulun yhteyteen sekä lisäksi tutkittu HI5 areena- kokonaisuuden soveltumista 
koulukampukseen ja sen vaikutukset JYK kouluhankkeeseen sekä muuhun 
ympäristöön.

Alkuperäinen ajatus on ollut toteuttaa HI5 kokonaisuus liikuntakampukselle Kartanon 
koulun läheisyyteen, jolloin koulun käyttöön voisi vuokrata hallista lisätiloja esim. 
pallopeleihin.  Kartanon koululla ei ole omia liikuntatiloja ja sen läheisyydessä 
käytössä olevat liikuntatilat ovat nykyisin riittämättömät ja tulevaisuudessa koulun 
laajuus tulee todennäköisesti kasvamaan.

Hankkeessa huomioitavat asiat liikuntatilakonseptia valittaessa

Koululiikunnan tarpeet ja pedagogiikka.
Juholan yksikön oppilaiden liikuntatilatarve on myös huomioitava valittavassa 
vaihtoehdossa.
HI5 kokonaisuuden rakentaminen johtaa Juholan yksikön purkamiseen, koska 
kokonaisuus ei mahdu uuden koulurakennuksen kanssa samalle tontille.
Väestönsuojien tilaratkaisu tontilla ja sen aiheuttamat kustannukset.
Kaupunkikuvalliset vaatimukset.
Väistötilojen tarve ja niiden kustannukset.
Liikuntapaikkojen tarve kaupunkitasolla eli poistuvat sekä rakentuvat 
liikuntapaikat.

Koulun yhteyteen toteutettavan liikuntatilan ja HI5- konseptilla toteutettavan 
liikuntatilan vertailua kampuksen ja koulun toiminnan kannalta on esitelty 
liitemateriaalissa.

Kaupunkikuvallinen lausunto liikunta-areenan sijoittamisesta Juholan yksikön 
paikalle

Juholan yksiön sijainti RKY-alueen (valtakunnallisesti merkittävä rakennettu 
kulttuuriympäristö) pohjoispuolella Juholan peltojen päätepisteenä on 
kaupunkikuvallisesti vaativa, kun huomioidaan maakuntamuseon tiukka kanta Juholan 
peltojen avoimena ja alkuperäisen kaltaisena säilyttämisestä. Asemakaavassa on 
sallittua muuttaa rakennuksen korkeus nykyisestä III-kerrokseen, mikä tarkoittaa noin 
10 m julkisivun korkeutta. Normaalirakennuksen harjakorkeus nousee siitä noin 4 
metriä. Hallimaisen rakennuksen harjakorkeus nousee korkeammalle, mutta sen ei 
tule ylittää Kansakoulunkadun opistojen talon harjakorkeutta.

Hallimainen rakennus on hallitseva joka tapauksessa, kriteereitä kaupunkikuvallisesti:

Sen tulisi soveltua RKY-alueeseen esim. ratsastuskeskus Ainon ratsastustallien 
kanssa visuaalisesti yhteen.
Tontille tulevan rakennuksen tulee noudattaa RKY-alueella vaadittua laatutasoa
Julkisivut saisivat olla paremmin jäsenneltyjä ja rakennus tulisi olla julkisivultaan 
myös Kansakoulunkadun vanhaan rakennukseen sopiva.
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Puujulkisivu sopisi hyvin tähän paikkaan. Jaoteltuna esim. niin, että 
runkorakenteet näkyvät ulkoseinässä ja korkeat, suuret ikkunat, joiden edessä 
puurimoitus (vaaka) katkaisee keskellä pitkän massan.

Kaupunkikuvallinen yhteenveto:

Jotta HI5 hallirakennus voidaan toteuttaa kyseiselle tontille tulee sitä muuttaa 
suunnitellusta RKY - alueelle paremmin sopivaksi.
Areenan rakentaminen tontille johtaa väistämättä Juholan yksikön purkuun 
ennen sen elinkaaren päättymistä.

Koulun yhteyteen tuleva liikuntatila

VEL 1 toteutusratkaisu perustuu koulun tarpeiden miniminimivaatimukseen: 
salin koko 1 000m2, vapaa korkeus 8 m sekä väliverhoilla 4 osaan jaettava.

Tämä ei palvele paikallisien urheiluseurojen eri lajitarpeita, joille noin 250 
m2 salilohko ei ole riittävä, koska pelikenttien ympärille ei mahdu riittäviä 
reuna-alueita. Näiden tarpeiden mukaisesti 1 000m2 salin tulisi olla 3 
osaan jaettava, joka ei vastaa koulun tarpeita.
alustava kustannusarvio 9 040 000€

VEL 2 toteutusratkaisu perustuu koulun, paikallisten urheiluseurojen sekä 
opiston yhdistettyihin vaatimuksiin: salin koko 1 215 m2, vapaa korkeus 9m, 
väliverhoilla 4 osaan jaettava. (katsomovaraus 300m2, noin)

Tämä salin koko sekä vapaa korkeus riittää myös kansallisen tason eri 
lajien vaatimuksille, mutta katsomokapasiteetti ei riitä.
Mikäli jokin paikallinen seura nousee pääsarjatasolle, niin kansallisen tason 
vaatimusten mukaiset lisäkatsomot on toteutettavissa myöhemmin mm. 
koripallon, lentopallon, sulkapallon sekä rytmisen voimistelun tarpeisiin eri 
tyyppisin kevytkatsomoin tai irtotuolein salin reunoille.
Kansallisen tason salibandy ja futsal pelikenttä varoalueineen kattaa koko 
salin. lisäkatsomokapasiteettia ei voida näiden lajien osalta toteuttaa 
täydellisesti
Alustava kustannusarvio 9 910 000€

VEL 3 toteutusratkaisu perustuu kansainvälisen kilpatason harjoitusolosuhteiden 
vaatimuksiin salin osalta: salin koko 1 215 m2, vapaa korkeus 12,5m.

Tämä salin koko ja vapaa korkeus riittävät kansainvälisen kilpatason eri 
lajien harjoitusvaatimuksille myös lentopallolle. Kansainvälisen kilpatason 
otteluiden katsomovaatimuksia ei saliin pysty toteuttamaan.
Alustava kustannusarvio 10 890 000€

Eri vaihtoehtojen kustannusten laskentaa on eritelty liitemateriaalissa.

Alkuperäisessä hankelaajuudessa on esitetty toteutettavaksi vaihtoehtoa VEL 3 
mukaista saliratkaisua. VEL 2 vaihtoehto täyttää suurimman osan eri lajien kansallisen 
tason salivaatimuksista. VEL 2 vaihtoehto ei sovellu kansainvälisen lentopallon 
harjoituspaikaksi kuten vaihtoehto VEL 3. VEL 2 on kustannuksiltaan noin 980 000€ 
edullisempi.

Koulun yhteyteen toteutettavan liikuntasalin vaihtoehdoista valmistelijat esittävät 
suunnittelun pohjaksi valittavan VEL 2.

Tunnistettu säästöpotentiaali vaihtoehdossa 2
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Hallikokonaisuuksilla on tunnistettu noin 1,5 – 2,0 M€ säästöpotentiaali, joka 
koostuu seuraavista edellytyksistä:
Halli voidaan toteuttaa teräsrakenteisena kevyillä julkisivuelementeillä.
Julkisivuverhous voidaan toteuttaa edullisemmin kaupunkikuvallisesti 
hyväksyttävin materiaalein esim. puuverhouksin.
Hallin sisäpuoliset seinä ja kattopintojen materiaalit on karsittu minimiin.
Hallin varustelun tasoa kevennetään minimiin, kuitenkin niin, että lajiolosuhteet 
täyttyvät.
Liikuntasalissa ei toteuteta näyttämörakenteita esitystekniikkoineen.
Tilaajan kehittämisvarausta on mahdollista pienentää hallikokonaisuuden osalta. 
Tämä tarkoittaa sitä, että halli tullaan toteuttamaan minimitasoon ja 
suunnittelun sekä rakentamisen edetessä ei ole mahdollista tehdä tason 
korotuksia.

Liikuntatilat HI5 konseptilla

HI5 hallin soveltuminen koulun liikunnanopetukseen edellyttää joitain muutoksia 
alkuperäiseen hallisuunnitelmaan verrattuna.  Yrittäjät ovet valmiita tutkimaan 
mahdollista laatutason nostoa verrattuna alkuperäiseen hallisuunnitelmaan. Yrittäjien 
kannalta laatutason nostamisesta aiheutuvat kustannukset ovat sen verran suuret, 
että niiden toteutuminen vaatisi kaupungin sitoutumisen salin vuokraukseen 
alkuperäisen suunnitelman 3 pv/vko sijasta 5pv/vko ja vähintään 10 vuoden ajan. 
Tarkempi selvitys oheismateriaalissa.

Liikuntasalin toteuttaminen HI5 -areenan konseptilla edellyttää kaupungin hankkeelta 
lisäkustannuksia erillisten VSS- tilojen rakentamisen, piha-alueen rakentamisen sekä 
Juholan yksikön esteettömien väistötilojen toteuttamiskustannusten osalta. Näiden 
kustannusten tasoksi on arviotu n. 4 540 000 € ja tämän lisäksi kaupunki menettää JYK 
tontin eteläosan (Juholan yksikkö) maankäytön tuotot 1 700 000 €. HI5 hallin tontin 
vuoratuotot ovat noin 10 000€/vuosi.

Valmistelun aikana on tiedostettu, että alkuperäinen HI5 kustannusarvio ei 
sellaisenaan voi toteutua Juholan koulun rakennuspaikalla. Lisäkustannuksia 
muodostuu kaupunkikuvallisista vaatimuksista, maaperäolosuhteista sekä 
koululiikunnan ja urheiluseurojen tarpeiden huomioimisesta salin korkeuteen, -
varustetasoon sekä hallin sosiaalitilojen ja katsomotilojen lisäämisestä. Näitä 
kustannuksia ei ole vielä voitu tässä selvityksessä arvioida tarkemmin.

Koko hankeen kustannusten vertailua koulun yhteyteen toteutettavan VEL 2 
liikuntatilan ja HI5- konseptilla toteutettavan liikuntatilan osalta on esitelty 
liitemateriaalissa.

Yhteenveto

Oheismateriaalissa olevan liikuntapalveluiden laatiman liikuntasalien selvityksen 
mukaan sisäliikuntapaikoissa on ollut ja tulee olemaan merkittävästi muutoksia ja 
harrastajilta on tullut toiveita lisätiloista. Näiden ja alustavien kiinteistölinjausten mm. 
perusteella tarvitaan sisäliikuntatiloja sekä Uusi JYK - kampuksella että Kartanon 
liikuntakampuksella.  Jos HI5 toteutetaan Kartanon koulun läheisyyteen, voidaan sillä 
vastata Kartanon koulun liikuntatilan lisätarpeeseen myös suunnitteilla olevan uuden 
koulun osalta. 
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1.  
2.  

3.  

Hanke esittää toteutettavaksi vaihtoehtoa VEL 2 seuraavista syistä:

Juholan koulurakennus voidaan säilyttää ja sen käyttöä jatkaa elinkaarensa 
päähän.
HI5 areenan aiheuttamat lisäkustannukset hankkeelle ovat mittavat (4 540 000) 
ja tällä kustannuksella ei saada arvoa rahalle.
Kansallisen tason lajiolosuhteet saadaan varmistettua.
Hintaero näiden kahden vaihtoehto välillä VEL2 /HI5 on 2 310 000€– 4 070 000€. 
riippuen toteutustavasta
Hintaero vaihtoehdon VEL 1 / HI5 välillä on 2 500 000 €.
Juholan yksikkö tarvitsee väistötilat vähintään 3 vuodeksi, jos toteutetaan HI5 
areena ennen JYK valmistumista. kustannus tälle on noin 1.6milj€
JYKin salin pukuhuoneet voivat olla urheilukentän kanssa yhteiskäytössä.
Koululla esteetön sisäyhteys liikuntatiloihin.

Mestaritoiminnan valtuutus

Mestaritoiminta Oy hakee kaupungin valtuutusta valmistelemaan hankinnat ja 
sopimukset puolestaan kaupungin nimiin.

Valmisteltu yhteistyössä Mestaritoiminnan rakennuttajapäällikkö Jani Kervisen ja 
projektipäällikkö Teemu Jaakkolan kanssa.

MT

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

että Uusi JYK- kampuksen liikuntatiloja ei toteuteta HI5- areena hankkeen kautta
että Uusi JYK- kampuksen liikuntatilat toteutetaan VE2 laajuisena koulun 
yhteyteen. Vaihtoehdon suunnittelussa tulee huomioida tunnistetut 
säästömahdollisuudet.
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään hankinnat ja 
allekirjoittamaan ja valvomaan asiaa koskevat sopimukset kaupungin puolesta.

Kaupunginhallitus edellyttää, että tästä liikuntatilasta liikuntapalveluille 
aiheutuvat nettokäyttömenot katetaan liikuntapalveluiden talousarviosta siten, ettei 
liikuntapalveluiden määrärahaa ole tämän vuoksi nostettava.

 

Käsittely 

Projektipäällikkö Teemu Jaakkola ja rakennuttajapäällikkö Jani Kervinen selostivat 
asiaa.

Esittelijä täsmensi päätösehdotustaan kuulumaan päätöskohdan 3 osalta siten, että 
Mestaritoiminta Oy valtuutetaan valmistelemaan ja päättämään kehitysvaihetta 
koskevat hankinnat ja allekirjoittamaan ja valvomaan asiaa koskevat sopimukset 
kaupungin puolesta.

Päätös
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Hyväksyttiin esittelijän täsmennetyn päätösehdotuksen mukaisesti.

 

Kaupunginhallitus, 02.03.2020, § 37

Valmistelijat / lisätiedot:
Marju Taurula
marju.taurula@jarvenpaa.fi
palvelualuejohtaja

Aiemmat hankkeen käsittelyt kaupunginhallituksessa 18.11.2019 § 295 sekä 13.1.2020 
§ 3.

Kaupunginhallituksen kokouksessa 18.11.2019 on hankemalliksi hyväksytty 
projektinjohtourakka.

Kaupunginhallituksen kokouksissa 18.11.2019 sekä 13.1.2020 on hyväksytty hankkeen 
kokonaisbudjetti 49.710.000 €, joka koostuu tehtyjen päätösten mukaisesti 
seuraavista kokonaisuuksista:

Uusi koulurakennus 27.100.000 €
Kansakoulunkadun perusparannus 12.700.000 €
Liikuntasali 9.910.000 €.

Kaikki esitetyt summat alv 0%.

Liikuntasalipäätöksen jälkeen hankkeen suunnittelua on jatkettu käyttäjien kanssa 
yhteistyössä. Tämän hetkiset arkkitehtisuunnitelmat esitellään kokouksessa. Keittiö 
tullaan toteuttamaan valmistuskeittiön sijaan jakelukeittiönä.

Projektinjohtourakoitsijahankinnan ennakkoilmoitus on julkaistu Hilmassa 18.1.2020. 
Mestaritoiminta Oy pyysi ennakkoilmoituksessa ilmoittautumisia 
markkinavuoropuheluun, jotka pidettiin neljän rakennusliikkeen kanssa 12.2.2020.

Hankkeen ehdotussuunnitelmia esitellään Opetus- ja Kasvatuslautakunnassa 
25.2.2020 sekä Kaupunkikehityslautakunnassa ja Hyvinvointilautakunnassa 27.2.2020.

Valmistelu yhteistyössä Mestaritoiminnan projektipäällikkö Teemu Jaakkolan kanssa.

MT

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

merkitä tiedoksi hankkeen valmistelutilanteen.
että Uusi JYK- kampuksen keittiö toteutetaan jakelukeittiönä.
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n tekemään Uusi JYK- kampuksen 
projektinjohtourakoitsijan hankinnan ja hankintaan liittyvän sopimuksen 
hyväksytyssä budjetissa.
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4.  antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää 
toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa koskevat 
sopimukset  kaupungin puolesta.

 

Kokouskäsittely
Arkkitehti Eero Renell ja projektipäällikkö Teemu Jaakkola ja Tuomas Talasma 
selostivat hanketta. 

Asian käsittely keskeytettiin ja siirryttiin käsittelemään asiakohtaa § 38.

Kaupunginjohtaja poisti asian esittelystä. 

Päätös
Asia poistettiin esittelystä. 

Kaupunginhallitus, 17.06.2020, § 241

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 Oheismateriaali OPKA/HYVO JYK-hankemuutos KH17062020

Taustaa

Kaupunginhallitus käsitteli JYK-hanketta kokouksessaan 18.11.2019, jossa päätettiin 
hankkeen konsepti, laajuus sekä vahvistettiin siirtyminen koulukokonaisuuden 
osalta kehitysvaiheeseen.  

Kaupunginhallitus käsitteli JYK-hankkeen liikuntatilojen 
toteutusratkaisun kokouksessaan 13.1.2020, jossa 
päätettiin liikuntasalikokonaisuuden toteutustapa, laajuus ja laatutaso.  

Kaupunginhallituksen kokouksissa 18.11.2019 sekä 13.1.2020 päätettiin hankkeen 
kokonaisbudjetti 49.710.000 €, joka koostuu tehtyjen päätösten mukaisesti 
seuraavista kokonaisuuksista:  

* Uusi koulurakennus 27.100.000 € 
* Kansakoulunkadun perusparannus 12.700.000 € 
* Liikuntasali 9.910.000 €. 

Kaupunginhallituksen kokouksessa 2.3.2020 oli tarkoitus 
hakea valtuutus Mestaritoiminta Oy:lle valmistella sekä päättää toteutusvaihetta 
koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa koskevat sopimukset kaupungin 
puolesta. Asia poistettiin käsittelystä, koska kaupungin taloustilanteesta 
johtuen haluttiin varmistaa hankkeen olevan mitoitettu palvelutarpeen mukaisesti.  
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Investointiohjelman päivityksen yhteydessä on päivitetty väestöennusteiden 
palvelutarvearviot vuosiksi 2020-2030 ja tehty tilakohtaiset kapasiteettiselvitykset, 
joiden perusteella JYK-hanke voidaan toteuttaa suunniteltua pienempänä hankkeena. 
Taloudellisten tarkastelujen jälkeen on päädytty esittämään ratkaisua, jossa JYK-hanke 
toteutetaan hyödyntäen olemassa olevia tilamoduuleja ja täydentämällä 
kokonaisuutta uudisrakennuksella sekä Kansakoulunkadun 
peruskorjaushankkeella. Hanke ehdotetaan toteutettavaksi vaiheistettuna, jolloin se 
vastaa juuri siihen tarpeeseen, mikä palvelualueella on. 

Kaupunginhallituksen edellisen käsittelyn jälkeen 
JYK Urheilukadun kiinteistössä on todettu keittiön ja ruokalan osalta sisäilmatilanne ja 
työskentely näissä tiloissa on lopetettu. Keittiön sisäilmatilanteen vuoksi on 
käynnistetty hankinta väliaikaisesta keittiö- ja ruokalayksiköstä, joka toimii kohteessa 
Uuden JYKin valmistumiseen saakka.  

Hankkeen vaiheistus, aikataulu ja linjaukset  

1. vaihe 18,6 milj. € 

Vaiheessa 1 tontille rakennetaan uudisosa, joka kattaa mm. teknisen työn, 
ruokalan, jakelukeittiön, liikuntasalin, sekä aineluokkia. Urheilukadun 
moduulikoulu jää JYKin käyttöön. Vaiheen 1 on määrä valmistua 1/2023. Tämän 
vaiheen oppilaskapasiteetti on 800 oppilasta (uudisosa + 
moduuli) + Juholan yksikkö 100 oppilasta. 

2. vaihe 15,3 milj. € 

Vaiheessa 2 peruskorjataan Kansakoulunkatu 1. Kouluun on ajateltu sijoittuvan 
alakoulun oppisoluja sekä aineluokkia. Peruskorjauksen tulisi olla valmis 1/2026, 
minkä jälkeen kampuksen kapasiteetti on 1100 oppilasta. Vaiheen 2 valmistuttua 
Juholan yksikön loputkin toiminnat siirtyvät Uuden JYKin tilohin ja Juholan 
kiinteistö vapautuu kiinteistökehittämiselle.  

KUM, opisto: Opistoille ei rakenneta kampukselle omia tiloja, vaan opistot toimivat 
kaupungin muissa tiloissa. Seutulantie 8 kiinteistö säilyy toistaiseksi Keskisen 
Uudenmaan Musiikkiopiston päätoimipisteenä. 

Liikuntahalli: Liikuntasalin koko tulee tässä toteutusratkaisussa olemaan n. 710 
m2. Liikuntasali on jaettavissa kolmeen lohkoon ja se toteutetaan koulun vaatimusten 
mukaiseen tasoon (ei kiinteää katsomoa). Tämän lisäksi 1. vaiheen 
valmistuessa on koulun käytössä Juholan yksikön liikuntasali n. 210 
m2. Lisäksi 2. vaiheen valmistuessa tulee koulun käyttöön 
perusparannettavan Kansakoulunkatu 1:n liikuntasali n.230 m2 ja Juholan liikuntasali 
poistuu koulun käytöstä.  

Hankelaajuus 

Kaupungin taloustilanteen vuoksi JYKin hankelaajuutta selvitettäessä on huomioitu 
hankkeeseen kiinteästi kytkeytyvät muut kouluhankkeet. Alkuperäisessä 
suunnitelmassa hankelaajuuteen sisältyi Kyrölän oppilaiden sijoittuminen kohteeseen 
ja suurempi liikuntahalli. Kyrölän oppilaiden siirron kannattavuus on haluttu 
varmistaa selvittämällä vaikutukset kaupungin talouteen kahdessa eri vaihtoehdossa.  
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VE1: JYKiin ei rakenneta tiloja Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin Kyrölän 
koulu pysyy koulukäytössä, minkä seurauksena Kyrölän päiväkodin nykyiset tilat tulee 
korvata uusilla tiloilla viimeistään vuonna 2023. Jotta opetus voi jatkua Kyrölässä 
pysyvästi, tulee koulun yhteyteen suunniteltu liikuntahallirakennus toteuttaa, minkä 
lisäksi pitää rakentaa koululle teknisen työn opetustilat ja laajempi väestönsuoja.  

VE2:  JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin 
lisäinvestoinneista Kyrölän liikuntahalliin, teknisen työn tiloihin ja väestönsuojaan 
voidaan välttyä. Kyrölän koulun tiloissa jatkaa alkuopetus ja rakennukseen tehdään 
muutostyöt, joiden jälkeen Kyrölän päiväkodista voidaan luopua. Muutostöiden 
jälkeen myös Pikkuvanhan päiväkodin lapset voidaan sijoittaa Kyrölään ja hyödyntää 
Pikkuvanhan moduuli osana varhaiskasvatuksen muuta palveluverkkoa.  

Kustannusvertailu 

Hankelaajuuden selvittämiseksi on tehty kustannusvertailu 
em. vaihtoehdoista. Vertailussa on huomioitu sama palvelukokonaisuus (opetuksen ja 
varhaiskasvatuksen järjestäminen samalle lapsijoukolle) ja kummankin vaihtoehdon 
edellyttämät investoinnit ja vaikutukset käyttötalouteen. Tulosvaikutuksen osalta on 
erikseen tarkastelu vaihtoehdon vaikutusta hyväksytyllä talousohjelmakaudella.  

Vaihtoehto 1 edellyttää 7,7 miljoonan investoinnit vuosina 2020-
2023 ja vaihtoehdossa 2 investoinnit ovat 4,8 miljoonaa euroa. Vaihtoehdon 1 
investointitarve syntyy ketjutuksen kautta Kyrölän päiväkodin edellyttämästä 
korvaavasta tilainvestoinnista. Suuremmista investoinneista johtuen vaihtoehto 1 lisää 
vuosittaisia poistoja vaihtoehtoa 2 enemmän. Koska vaihtoehdossa 1 käytössä 
on myös suuremmat tilaneliöt, nousevat myös muut tilojen käyttökulut 
palveluverkkoa oleviin tiloihin tiivistävää vaihtoehtoa enemmän. Vuositasolla 
käyttötalouskulut kasvavat vaihtoehdossa 1 puoli miljoonaa enemmän kuin 
varhaiskasvatuksen sijoittuessa Kyrölän koulun tiloihin.  

Talousohjelmakaudella vaihtoehto 1 heikentää kaupungin tulosta 447te, johtuen 
liikuntahalli- ja teknisen työn tilojen investoinneista ja kululisäysten 
syntymisestä heti kauden alusta alkaen.  

Laskelmien perusteella vaihtoehto 2 on kokonaisuutena taloudellisesti edullisempi 
sekä investointien että käyttötalouden osalta. Kooste laskelmasta on esitetty listan 
liitteessä. 

Palvelualueiden näkemykset suunniteltuun toteutustapaan 

Perusopetus: Vaihtoehto 1 takaa 
Järvenpään kaakkoiskulmassa perusopetuspalvelut ja harrastamisen 
mahdollisuudet lähipalveluna kuntalaisille. Nykyinen Kyrölän 
moduulikoulu suunniteltiin esi- ja perusopetuksen tarpeisiin ratkaisuna lyhyen 
ajanjakson toteuttamaiselle. Jos perusopetus kaksisarjaisena alakouluna tai luokka-
asteille 1. -5. jatkuu Kyrölässä, pienentää tämä Järvenpään Yhteiskoulun hankkeen 
laajuutta, mutta samalla luo tarpeen liikuntatilojen ja kovien käsityötilojen 
lisäämiselle. Vaihtoehto 2 takaa edelleen pienimmille koululaisille palvelun 
lähipalveluna, mutta ei tuo Kyrölän alueen liikkumisen mahdollisuuksia kuten 
vaihtoehto 1.  
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Opetuksen järjestämisen kannalta molemmat vaihtoehdot ovat mahdollisia. Kuitenkin 
täytyy huomioida pienen alkuopetusyksikön haavoittuvuus mm. johtamisen ja 
sijaisten hankinnan haasteiden näkökulmasta.  

Järvenpään kaupunki on kompakti kaupunki, jossa etäisyydet ovat pienet. Kyrölän 
koulun poistuminen palveluverkosta tuo Ristinummen suunnasta tuleville pienimmille 
oppilaille kuljetustarpeen, mikä näkyy kuljetuskustannuksissa vuosittain. Kyrölän 
koulun ja Järvenpään Yhteiskoulun laajuudesta ei ole tässä vaiheessa tehty huoltajien 
ja henkilöstön näkökulmasta kuulemista. Ennakkovaikutusten arviointi lapsi 
ja huoltajanäkökulmasta on vähäinen ja ennakkovaikutuksen arviointi 
perustuu lähinnä talousnäkökulmaan. Päätös sekä Järvenpään Yhteiskoulun että 
Kyrölän koulun laajuudesta, tulee kuitenkin saada pikaisesti, jotta 
muutokset toiminnasta voitaisiin toteuttaa elokuusta 2023 alkaen. 

Varhaiskasvatus: Varhaiskasvatuksen näkökulmasta vaihtoehto 2 mahdollistaa 
palveluverkon tehostamisen, kun Kyrölän moduulikoulu voidaan ottaa 
varhaiskasvatuksen käyttöön. Kyrölän päiväkodin kuntokartoituksen pohjalta on 
selvää, että päiväkoti tulee vaatimaan korvaavat tilat lähivuosina ja Kyrölän 
moduulikoulu on kustannustehokas ja palveluverkon kannalta perusteltu vaihtoehto. 
Kyrölän moduulikouluun siirtyminen mahdollistaisi Kyrölän päiväkodista luopumisen 
lisäksi pk Pikkuvanhasta luopumisen. 

Mikäli hanke toteutetaan vaihtoehdon 1 mukaisesti, tarvitaan Kyrölän päiväkodille 
erilliset korvaavat tilat. 

Näissä tarkasteluissa kummassakaan vaihtoehdossa JYK:in yhteyteen ei ole tulossa 
päiväkotia toisin kuin alkuperäisissä suunnitelmissa. Tämä edellyttää myöhemmin 
erillistä hanketta, joka korvaa Keskustan päiväkodin ja mahdollisesti myös Kinnarin 
päiväkodin. 

Hyvinvoinnin palvelualue: Kaupungin omistuksessa on 20 liikuntasalia, joista 17 on 
koulujen yhteydessä. Saleista pääosa (11) on pieniä eli alle 300 m2 ja suuria, yli 400 
m2 saleja on viisi. Kaupungin kasvaessa salikapasiteetti on todettu liian 
vähäiseksi. Käytöstä on jo poistunut 4 salia ja JYK Urheilukadun myötä käytöstä jää 
pois 2 salia ja ehdotetun JYKin toisen vaiheen myötä Juholan sali jää pois käytöstä.   

JYK:in uudisrakennuksen yhteyteen rakennettava 710 m2 sali korvaa 
nykyiset Urheilukadun salit ja siitä tulisi lukion ja liikuntahallin kokoinen suuri sali. 
Ratkaisu ei kuitenkaan lisää kokonaiskapasiteettia. Sali ei vastaa palloilulajien 
kansallisen tason lajivaatimuksiin korkeuden tai katsomo-olosuhteiden osalta. 
Yksityinen HI5 -hallihanke vastaa tähän tarpeeseen osittain. Kyrölän koulun 
liikuntahallista luopuminen heikentää sekä alueen liikuntaolosuhteita, että Opiston
/liikuntapalveluiden ohjattujen liikuntaryhmien ja budolajien harrastusolosuhteita. 

Liikuntasalien kokonaiskapasiteetti ja salien olosuhdeprofiilit tulee tarkastella 
lähemmin Hyvinvoinnin palvelualueen palveluverkkosuunnitelmassa. 

Maankäyttö  

Maankäytön näkökulmasta molemmat vaihtoehdot ovat mahdollisia. Vaihtoehdot on 
mahdollista toteuttaa, vaikkakin voimassa olevia asemakaavoja voidaan joutua 
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muuttamaan hankkeen edetessä. Tämän ei uskota viivästyttävän hanketta, sillä 
rakentaminen voidaan aloittaa kummassakin vaihtoehdossa väliaikaisten lupien turvin.

VE1 rajoittaa maankäytön mahdollisuuksia asuntotuotanto- ja 
maanmyyntitavoitteiden näkökulmasta Kyrölän koulun viereisellä (tontin 186-4-439-3) 
alueella. Alueen toteutusta yleiskaavaratkaisuun perustuen on valmisteltu siitä 
näkökulmasta, että liikuntahallikokonaisuus olisi väliaikainen ja väistyisi myöhemmin 
asuntorakentamisen alta. Mahdollinen Juholan koulun tontin vapautuminen vuonna 
2026 vapauttaisi em. tontin kaavakehitykseen ja/tai kiinteistöjalostukseen. 

Kaupunginhallitukselle esitetään, että JYK hanketta ei toteuteta aikaisemmin esitetyssä 
laajuudessa (n. 50Me). Uuden suunnitelman mukaan JYKiin tulee varhaiskasvatusta 
vain kahden esikouluryhmän verran. Järvenpään Opiston ja Keskisen Uudenmaan 
Musiikkiopiston tiloja ei toteuteta kampukselle, vaan ne toimisivat kaupungin muissa 
tiloissa ja liikuntasali toteutetaan koulun tarpeisiin n. 710 m² suuruisena.

Hanke esitetään toteutettavan nykyisiin moduleihin tukeutuen jaettuna kahteen 
vaihteeseen. Ensimmäisessä vaiheen osalta esitetään edettävän vaihtoehdo 2 
mukaisesti, jolloin JYKiin toteutetaan laajennus, joka mahdollistaa Kyrölän koulun 3-6 -
luokkien oppilaiden siirtymisen JYKiin.    

KR

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää, että ehdotettu muutos JYK-hankkeen laajuuteen ja 
etenemismalliin voidaan hyväksyä ja hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2:n 
mukaisesti. 

Käsittely

Tämä asia käsiteltiin § 249 jälkeen.

Projektipäällikkö Jani Kervinen Mestaritoiminta Oy:stä ja talousjohtaja Kirsi Rinne 
selostivat asiaa.

Tiia Lintula poistui tämän asian käsittelyn aikana kello 17.08.

Keskustelun kuluessa esittelijä muutti päätösehdotustaan kuulumaan seuraavasti:

"Kaupunginhallitus päättää, että hanke toteutetaan aiemmin suunniteltua 
pienempänä ja vaiheistaen. Liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta pyydetään 
hyvinvointilautakunnalta ja opetus- ja kasvatuslautakunnalta vaikutusarvio VE1 ja VE2 
väliltä. Lautakuntien tulee antaa arvionsa 19.8. mennessä."

Päätös
Hyväksyttiin muutetun päätösehdotuksen mukaisesti.

 

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 18.08.2020, § 20
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Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Liitteet
1 Oheismateriaali / JYK Evaus Kyrölän koulu ja liikuntatilat

Kaupunginhallitus on 17.6.2020 kokouksessaan käsitellyt JYKin hankemuutosta ja 
päättäynyt, että hanke toteutetaan aiemmin suunniteltua pienempänä ja vaiheistaen. 
Liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta on päätetty pyytää hyvinvointilautakunnalta 
sekä opetus- ja kasvatuslautakunnalta vaikutusarvio VE1 ja VE2 väliltä. Lautakuntia on 
pyydetty antamaan arvionsa 19.8. mennessä.

Vaihtoehtojen keskeiset erot:

VE1: JYKiin ei rakenneta tiloja Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin Kyrölän 
koulu pysyy koulukäytössä, minkä seurauksena Kyrölän päiväkodin nykyiset tilat tulee 
korvata uusilla tiloilla viimeistään vuonna 2023. Jotta opetus voi jatkua Kyrölässä 
pysyvästi, tulee koulun yhteyteen suunniteltu liikuntahallirakennus toteuttaa, minkä 
lisäksi pitää rakentaa koululle teknisen työn opetustilat ja laajempi väestönsuoja.  

VE2:  JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin 
lisäinvestoinneista Kyrölän liikuntahalliin, teknisen työn tiloihin ja väestönsuojaan 
voidaan välttyä. Kyrölän koulun tiloissa jatkaa alkuopetus ja rakennukseen tehdään 
muutostyöt, joiden jälkeen Kyrölän päiväkodista voidaan luopua. Muutostöiden 
jälkeen myös Pikkuvanhan päiväkodin lapset voidaan sijoittaa Kyrölään ja hyödyntää 
Pikkuvanhan moduuli osana varhaiskasvatuksen muuta palveluverkkoa.  

Kustannusvertailu:

Vaihtoehto 1 edellyttää 7,7 miljoonan investoinnit vuosina 2020-
2023 ja vaihtoehdossa 2 investoinnit ovat 4,8 miljoonaa euroa. Vaihtoehdon 1 
investointitarve syntyy ketjutuksen kautta Kyrölän päiväkodin edellyttämästä 
korvaavasta tilainvestoinnista. Suuremmista investoinneista johtuen vaihtoehto 1 lisää 
vuosittaisia poistoja vaihtoehtoa 2 enemmän. Koska vaihtoehdossa 1 käytössä 
on myös suuremmat tilaneliöt, nousevat myös muut tilojen käyttökulut 
palveluverkkoa oleviin tiloihin tiivistävää vaihtoehtoa enemmän. Vuositasolla 
käyttötalouskulut kasvavat vaihtoehdossa 1 puoli miljoonaa enemmän kuin 
varhaiskasvatuksen sijoittuessa Kyrölän koulun tiloihin.  

Talousohjelmakaudella vaihtoehto 1 heikentää kaupungin tulosta 447te, johtuen 
liikuntahalli- ja teknisen työn tilojen investoinneista ja kululisäysten 
syntymisestä heti kauden alusta alkaen. 

Ehdotus
Esittelijä: Mikko Mäkelä, vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää:
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1.  

2.  

1. Merkitä tiedoksi ennakkovaikutusten arvioinnin ja vertailun vaihtoehtojen 1 ja 2 
välillä.

2. Esittäää lausuntonaan, että:

muutos JYK-hankkeen laajuuteen ja etenemismalliin voidaan hyväksyä ja 
hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2:n mukaisesti siten, 
että JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten 
ja Kyrölän koulun tiloissa jatkaa tämän jälkeen alkuopetus (vuosiluokat 1. ja 2.) 
sekä varhaiskasvatus.
koulun kokonaiskapasiteetista johtuen liikuntasali tulee toteuttaa nelilohkoisena, 
jolloin sen tulee olla suurempi kuin nyt esitetty 710 m2.

Käsittely

Vt. palvelualuejohtaja Mikko Mäkelä selosti hanketta.

Muutosehdotus 1:

Puheenjohtaja Satu Tuominen teki Emmi Mäkisen, Riikka Juuman, Tiia Östbergin, Heli 
Anttilan ja Peter Hagmanin kannattamana seuraavan muutosehdotuksen: Lautakunta 
merkitsee ehdotuksen tiedoksi ja lausuu, että ensi viikolla toteutettavat 
asukaskuulemiset tulee viedä loppuun ennen päätöksentekoa. Samalla tulee sitoa 
päätös nyt käynnissä olevaan kouluverkkoselvitykseen.

Muutosehdotus 2:

Jenni Marttinen teki Riikka Juuman kannattamana keskustelun kuluessa seuraavan 
muutosehdotuksen:

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää:

Merkitä tiedoksi ennakkovaikutusten arvioinnin ja vertailun vaihtoehtojen 1 ja 2 
välillä
Esittää lausuntonaan, että muutos JYK-hankkeen laajuuteen ja etenemismalliin 
voidaan hyväksyä ja hankesuunnittelu aloittaa VE1:n mukaan.

Esitteljän täydennetty päätösehdotus:

Käsittelyn kuluessa esittelijä täydensi päätösehdotustaan. Täydennetty päätösehdotus 
kuului seuraavasti: "kohta 3: Lautakunta edellyttää, että asukaskyselyjen palaute 
otetaan huomioon asian jatkokäsittelyjen yhteydessä."

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty kannatettu muutosehdotus, minkä vuoksi oli 
äänestettävä. Hyväksyttiin puheenjohtajan ehdotuksesta äänestystavaksi sähköinen 
äänestys ja äänestysjärjestykseksi seuraava

Äänestys 1:

JAA: Tuomisen muutosehdotus
EI: Marttisen muutosehdotus

Äänestys 2:

JAA: esittelijän muutettu päätösehdotus
EI: Tuomisen muutosehdotus
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Kokoustauko 19.20 - 19.30.

 

Äänestykset
JAA: Tuomisen muutosehdotus EI: Marttisen muutosehdotus

Jaa
Suvi Pohjonen
Peter Hagman
Satu Tuominen
Emmi Mäkinen
Pasi Boehm
Johanna Santanen
Ville Mustonen
Ari Alapartanen
Tiia Östberg
Heli Anttila
Arto Luukkanen
Topi Rantala
Ei
Jenni Marttinen
Riikka Juuma

Jaa: esittelijän muutettu päätösehdotus EI: Tuomisen muutosehdotus

Jaa
Jenni Marttinen
Ei
Emmi Mäkinen
Riikka Juuma
Peter Hagman
Satu Tuominen
Johanna Santanen
Pasi Boehm
Heli Anttila
Ville Mustonen
Ari Alapartanen
Tiia Östberg
Suvi Pohjonen
Arto Luukkanen
Topi Rantala

Päätös
Hyväksyttiin äänestysten jälkeen äänin JAA 1 ääntä EI 13 ääntä 0 TYHJÄÄ ääntä 
puheenjohtajan muutosehdotuksen mukaisesti: "Lautakunta merkitsee ehdotuksen 
tiedoksi ja lausuu, että ensi viikolla toteutettavat asukaskuulemiset tulee viedä 
loppuun ennen päätöksentekoa. Samalla tulee sitoa päätös nyt käynnissä olevaan 
kouluverkkoselvitykseen".
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Hyvinvointilautakunta, 19.08.2020, § 20

Valmistelijat / lisätiedot:
Saara Ojala
saara.ojala@jarvenpaa.fi
johtava asiantuntija

Liitteet
1 Oheismateriaali / JYK Evaus Kyrölän koulu ja liikuntatilat

Kaupunginhallitus on 17.6.2020 kokouksessaan käsitellyt JYKin hankemuutosta ja 
päättäynyt, että hanke toteutetaan aiemmin suunniteltua pienempänä ja vaiheistaen. 
Liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta on päätetty pyytää hyvinvointilautakunnalta 
sekä opetus- ja kasvatuslautakunnalta vaikutusarvio VE1 ja VE2 väliltä. Lautakuntia on 
pyydetty antamaan arvionsa 19.8. mennessä.

Vaihtoehtojen keskeiset erot:

VE1: JYKiin ei rakenneta tiloja Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin Kyrölän 
koulu pysyy koulukäytössä, minkä seurauksena Kyrölän päiväkodin nykyiset tilat tulee 
korvata uusilla tiloilla viimeistään vuonna 2023. Jotta opetus voi jatkua Kyrölässä 
pysyvästi, tulee koulun yhteyteen suunniteltu liikuntahallirakennus toteuttaa, minkä 
lisäksi pitää rakentaa koululle teknisen työn opetustilat ja laajempi väestönsuoja.  

VE2:  JYKiin rakennetaan lisätilat Kyrölän 3.-6. vuosiluokan oppilaita varten, jolloin 
lisäinvestoinneista Kyrölän liikuntahalliin, teknisen työn tiloihin ja väestönsuojaan 
voidaan välttyä. Kyrölän koulun tiloissa jatkaa alkuopetus ja rakennukseen tehdään 
muutostyöt, joiden jälkeen Kyrölän päiväkodista voidaan luopua. Muutostöiden 
jälkeen myös Pikkuvanhan päiväkodin lapset voidaan sijoittaa Kyrölään ja hyödyntää 
Pikkuvanhan moduuli osana varhaiskasvatuksen muuta palveluverkkoa.  

Kustannusvertailu:

Vaihtoehto 1 edellyttää 7,7 miljoonan investoinnit vuosina 2020-
2023 ja vaihtoehdossa 2 investoinnit ovat 4,8 miljoonaa euroa. Vaihtoehdon 1 
investointitarve syntyy ketjutuksen kautta Kyrölän päiväkodin edellyttämästä 
korvaavasta tilainvestoinnista. Suuremmista investoinneista johtuen vaihtoehto 1 lisää 
vuosittaisia poistoja vaihtoehtoa 2 enemmän. Koska vaihtoehdossa 1 käytössä 
on myös suuremmat tilaneliöt, nousevat myös muut tilojen käyttökulut 
palveluverkkoa oleviin tiloihin tiivistävää vaihtoehtoa enemmän. Vuositasolla 
käyttötalouskulut kasvavat vaihtoehdossa 1 puoli miljoonaa enemmän kuin 
varhaiskasvatuksen sijoittuessa Kyrölän koulun tiloihin.  

Talousohjelmakaudella vaihtoehto 1 heikentää kaupungin tulosta 447te, johtuen 
liikuntahalli- ja teknisen työn tilojen investoinneista ja kululisäysten 
syntymisestä heti kauden alusta alkaen. Laskelmien perusteella vaihtoehto 2 on 
kokonaisuutena taloudellisesti edullisempi sekä investointien että käyttötalouden 
osalta. Kooste laskelmasta on esitetty listan liitteessä. 



 Järvenpää Pöytäkirja 10/2024 74 ( )131
Kaupunginhallitus 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

1.  

2.  
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Keskeiset vaikutukset hyvinvointipalveluihin VE1 ja VE2 välillä:

VE1 sisältää Kyrölän liikuntasalin, joka korvaisi jo puretun vanhan Kyrölän koulun 
salin ja osaltaan Oinaskadun koulun salin. Toteutuessaan VE2 vähentäisi 
kaupungin liikuntasalien kokonaiskapasiteettia nykytilanteeseen verrattuna. 
Tarkasteltaessa vain JYKin kampusaluetta, liikuntakapasiteetissä ei ole eroa 
vaihtoehtojen välillä. Alueen kapasiteetti on hankkeen alkaessa ja päättyessä 
yhteensä 4 salilohkoa.
JYKin liikuntasalin toteuttaminen 710 m2 laajuisena molemmissa vaihtoehdoissa 
ei palvele urheiluseurojen lajitarpeita, koska noin 236 m2 lohkoissa pelikenttien 
ympärille ei mahdu riittäviä reuna-alueita.
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle ei rakenneta 
omia tiloja kummassakaan vaihtoehdossa, vaan opistot toimivat 
perusopetuksen ja kaupungin muissa tiloissa. Järvenpään Opiston hallinnon on 
tarkoitus sijoittua Perhelän kortteliin kun Kansakoulunkadun kiinteistön 
remontti alkaa. Seutulantie 8 kiinteistö säilyy toistaiseksi Keskisen Uudenmaan 
Musiikkiopiston  päätoimipisteenä. 

Laajempi vaikutusten ennakoarvio on liitteenä.

 

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, Tilakehitysjohtaja

Hyvinvointilautakunta päättää esittäää lausuntonaan, että hanke toteutetaan 
kaksivaiheisena VE2 laajuuden mukaan, ja lisäksi

Kyrölän koulun liikuntasalin korvaava salikapasiteetti tulee sisällyttää vuosien 
2021 - 2030 investointiohjelmaan
JYKin liikuntasali toteutetaan 900 m2 suuruisena ilman katsomorakenteita
Järvenpään Opistolle ja  Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa

Käsittely

Käsiteltiin asia § 19 käsittelyn jälkeen.

Vt. palvelualuejohtaja Jari Lausvaara ja projektipäällikkö Teemu Jaakkola 
Mestaritoiminnalta esittelivät asiaa.

Ville Mustonen ja Saga Santonen saapuivat klo 17.43.

Jonna Ylimyllymaa saapui klo 17.46.

Anne Kujasalo ja Rita Kostama saapuivat klo 17.52.

Saga Santonen poistui klo 18.39.

Pia Valonen ja Teemu Jaakkola poistuivat klo 19.32.

Lassi Markkanen teki Satu Haaparannan, Pepe Makkosen, Peter Osipowin ja Anne 
Kujasalon kannattamana muutosehdotuksen, joka kuului seuraavasti: 
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"Hyvinvointilautakunta päättää esittäää lausuntonaan, että hanke toteutetaan VE1 
laajuuden mukaan."

Satu Haaparanta ehdotti Anne Kujasalon kannattamana, että VE1 lisätään maininta: ”
Ensi viikolla pidettävät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen tehtäviä 
päätöksiä ja sitoa päätöksenteko myös kouluverkkoselvitykseen.”

Käydyn keskustelun perusteella puheenjohtaja tiedusteli kokoukselta, voidaanko 
päätökseksi yksimielisesti hyväksyä seuraava kirjaus:

"Hyvinvointilautakunta päättää esittää lausuntonaan, että lautakunta kannattaa 
yksimielisesti hankkeen toteuttamista VE1 laajuuden mukaan siten, että

JYK:n yhteyteen rakennetaan riittävän iso liikuntahalli, joka vastaa seurojen 
tarpeisiin (vähintään 1 000m2, sisältäen katsomon).
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa.
ensi viikolla käynnistyvät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen 
tehtäviä päätöksiä."

Tämä sopi lautakunnalle. Edellä mainitusta johtuen tehdyt muutosehdotukset 
raukesivat.

Päätös
Hyvinvointilautakunta päätti yksimielisesti esittää lausuntonaan seuraavaa:

"Hyvinvointilautakunta päättää esittää lausuntonaan, että lautakunta kannattaa 
yksimielisesti hankkeen toteuttamista VE1 laajuuden mukaan siten, että

JYK:n yhteyteen rakennetaan riittävän iso liikuntahalli, joka vastaa seurojen 
tarpeisiin (vähintään 1 000m2, sisältäen katsomon).
Järvenpään Opistolle ja Keskisen Uudenmaan Musiikkiopistolle on osoitettava 
tarkoituksenmukaiset ja riittävät toimitilat hyvinvoinnin palvelualueen 
palveluverkkosuunnitelmassa.
ensi viikolla käynnistyvät asukaskuulemiset tulee suorittaa loppuun ennen 
tehtäviä päätöksiä."

Kaupunginhallitus, 24.08.2020, § 276

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 17.6.2020 § 241 toteuttaa JYK hankkeen 
aiemmin suunniteltua pienempänä ja vaiheistaen. Ennen lopullista ratkaisua JYKin 
laajuudesta ja Kyrölän koulun tulevasta käytöstä ja liikuntahallista kaupunginhallitus 
päätti pyytää liikuntatilojen ja Kyrölän koulun osalta hyvinvointilautakunnalta ja 
opetus- ja kasvatuslautakunnalta 19.8. mennessä vaikutusarvion 
toteutusvaihtoehtojen VE1 ja VE2 väliltä.
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Lautakunnat ovat käsitelleet asiaa kokouksessaan HYVO 19.8.2020 ja OPKA 
18.8.2020. Lausunnot ilmenevät historiasta.

Hankemuutoksen mukainen talousarviomuutos tuodaan hankesuunnitelman 
valmistuttua hallitukseen ja valtuuston käsittelyyn myöhemmin syksyllä.  

 

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden VE2:n mukaisesti
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2 mukaisesti
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.

 

Käsittely

Tämä asia käsiteltiin asian § 273 jälkeen.

Projektipäällikkö Teemu Jaakkola Mestaritoiminta Oy:stä, talousjohtaja Kirsi Rinne ja 
kaupunkikehitysjohtaja Olli Keto-Tokoi selostivat hanketta, sen aikataulutusta ja 
vaikutuksia.

 

Tauko 19.48 - 19.56.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti siirtää asian käsittelyn ylimääräiseen kokoukseen perjantaina 
28.8.2020 klo 7.30.

Kaupunginhallitus, 28.08.2020, § 285

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 JYK hankemuutoksen esittely KH 28.8.2020

Kaupunginhallitus 24.8.2020 § 276

Kaupunginhallitus päätti siirtää asian käsittelyn ylimääräiseen kokoukseen perjantaina 
28.8.2020.
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Asian valmistelua on kokouksen 24.8.2020 jatkettu lisäämällä siihen täydennetty liite 
JYK hankemuutoksen esittely KH 28.8.2020 sekä oheismateriaaliksi yleisötilaisuuksien 
koosteet.

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden VE2:n mukaisesti
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2 mukaisesti
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.

 

Käsittely:

Helinä Perttu teki Ulla-Mari Karhun ja Tomi Passin kannattamana seuraavan 
muutosehdotuksen:

Esitän Jyk-pykälän uudelleen valmistelua siten, että asia käsitellään maanantaina 
31.8.2020 ja siten, että Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi  
pykäläksi, jonka hallitus lähettää valtuustoon saakka. 

Varsinaisen Jyk-pykälän esittelytekstiin perusteluiksi ja liitteeksi tulee 
kaupunginhallituksella olla käytettävissä

nykyinen palveluverkkosuunnitelma,
oheismateriaaliksi asukasilloissa esitelty luonnosvaiheen uusi 
palveluverkkosuunnitelma,
väestöennuste,
tilamitoituksen periaatteet ja tilojen käytön periaatteet, neliöt/oppilas,
hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista katsomolla tai ilman
Järvenpään liikuntasalikapasitetti-laskelma
kuntalaispalaute asukasilloista ja kyselyistä.

 

Pekka Heikkilä teki Mikko Taavitsaisen kannattamana seuraavan muutosehdotuksen:

Esitän  Jyk-pykälän uudelleen valmistelua, niin että Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän  
liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi. 

Varsinaisen Jyk-pykälän esittelytekstiin perusteluiksi ja liitteeksi tulee 
kaupunginhallituksella olla käytettävissä

nykyinen palveluverkkosuunnitelma,
oheismateriaaliksi luonnosvaiheen uusi palveluverkkosuunnitelma,
väestöennuste,
tilamitoituksen periaatteet ja tilojen käytön periaatteet, neliöt/oppilas,
hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista katsomolla tai ilman
Järvenpään liikuntasalikapasitetti-laskelma
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kuntalaispalaute asukasilloista ja kyselyistä
 

Pekka Heikkilä peruutti muutosehdotuksensa, jonka käsittely näin ollen raukesi.

 

Puheenjohtaja tiedusteli, voiko kaupunginhallitus yksimielisesti hyväksyä 
puheenjohtajan muutosehdotuksen.

 

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti, että Jyk-pykälä palautetaan uudelleen 
valmisteluun siten, että asia käsitellään maanantaina 31.8.2020 ja siten, että Jyk-
pykälästä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi, jonka hallitus  
lähettää valtuustoon saakka. 

Varsinaisen Jyk-pykälän esittelytekstiin perusteluiksi ja liitteeksi tulee 
kaupunginhallituksella olla käytettävissä:

nykyinen palveluverkkosuunnitelma,
oheismateriaaliksi asukasilloissa esitelty luonnosvaiheen uusi 
palveluverkkosuunnitelma,
väestöennuste,
tilamitoituksen periaatteet ja tilojen käytön periaatteet, neliöt/oppilas,
hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista katsomolla tai ilman
Järvenpään liikuntasalikapasitetti-laskelma
kuntalaispalaute asukasilloista ja kyselyistä.

Kaupunginhallitus, 31.08.2020, § 298

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Mäkelä
mikko.makela@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Liitteet
1 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu tilatehokkuus
2 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu liikuntatilat
3 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu palveluverkko
4 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu budjetti, päätöksenteko ja aikataulu, 
päivitetty

Kaupunginhallitus, jatkokokous 28.8.2020 § 285, päätti palauttaa JYK-pykälän 
valmisteluun siten, että siitä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi asiakseen.  
Valmistelua on täydennetty kaupunginhallituksen toiveiden mukaisesti ja pykälän 
liitteenä on esitetty

nykyinen voimassa oleva palveluverkkosuunnitelma (kaupunginvaltuusto 
10.12.2018 § 103)



 Järvenpää Pöytäkirja 10/2024 79 ( )131
Kaupunginhallitus 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

1.  
2.  
3.  

4.  

uuden luonnosvaiheessa olevan palveluverkkosuunnitelman esittelymateriaali 
ml. päivitetyt väestöennusteet ja palvelutarvearviot
tilamitoitustiedot
liikuntasalikapasitetti-laskelma sekä hintavertailut eri kokoisista liikuntasaleista.

Kaupunginhallitus hyväksyi 17.6.2020 § 241 JYKin hankkeen koon pienentämisen ja 
hankkeen toteuttamisen kahdessa vaiheessa. Toiseen vaiheeseen siirtyi 
toteutettavaksi Kansakoulunkadun koulun perusparannus. 

Kaupunginhallitukselle esitetään hankkeen toteuttamista VE2 mukaisesti, jolloin 
Kyrölän kouluun jää alkuopetus ja muutoin yksikkö muutetaan 
varhaiskasvatusyksiköksi, mikä mahdollistaa lähivuosina perusparannusta vaativasta 
Kyrölän päiväkodista luopumisen. Ratkaisu on voimassa olevan 
palveluverkkosuunnitelman (KV 10.12.2018 § 103) mukainen.

MM

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden VE2:n mukaisesti
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa VE2 mukaisesti
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.
Kyrölän liikuntahallikysymys tuodaan päätöksentekoon erikseen.

 

Käsittely

Vt palvelualuejohtajat Mikko Mäkelä ja Jari Lausvaara, projektipäällikkö Teemu 
Jaakkola, opetusjohtaja Arja Korhonen ja talousjohtaja Kirsi Rinne selostivat hanketta.

Kokoustauko 18.59 - 19.10.

Puheenjohtaja Helinä Perttu ehdotti Tomi Passin ja Ulla-Mari Karhun kannattamana 
pykälän lähettämistä uudelleen valmisteluun siltä osin, että JYKin liikuntasalien 
tilamitoitus- ja laatutasovaatimukset tarkennetaan suhteessa euromääriin.

Kaupunginhallitus hyväksyi puheenjohtajan ehdotuksen kaupunginhallituksen 
yksimieliseksi päätökseksi.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteluun siltä 
osin, että JYK:n liikuntasalien liikuntasalien tilamitoitus- ja laatutasovaatimukset 
tarkennetaan suhteessa euromääriin.

 

Kaupunginhallitus, 07.09.2020, § 302
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Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Mäkelä
mikko.makela@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Liitteet
1 KH 7.9.2020 JYK hankemuutos - liikuntatilat
2 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu liikuntatilat
3 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu tilatehokkuus
4 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu palveluverkko
5 KH 31.8.2020 JYK hankemuutos - Kyrölän koulu budjetti, päätöksenteko ja aikataulu, 
päivitetty

Valmistelijat: Jari Lausvaara, Mikko Mäkelä

Kaupunginhallitus 31.8.2020 § 298 päätti palauttaa asian valmisteluun siltä osin, että 
JYKin liikuntasalien tilamitoitus- ja laatutasovaatimukset tarkennetaan suhteessa 
euromääriin.

Kaupunginhallitukselle esitetään hankkeen toteuttamista VE2 mukaisesti, jolloin 
Kyrölän kouluun jää alkuopetus ja muutoin yksikkö muutetaan 
varhaiskasvatusyksiköksi, mikä mahdollistaa lähivuosina perusparannusta vaativasta 
Kyrölän päiväkodista luopumisen. JYKin valmistumisen jälkeen Kyrölän koulun 
vuosiluokat 3-5 siirtyvät JYKiin. Ratkaisu on voimassa olevan 
palveluverkkosuunnitelman (KV 10.12.2018 § 103) mukainen.

JYKin yhteyteen rakennettavan liikuntasalin laajuudeksi esitetään 1000 m2 laajuutta 
laatutason 3a mukaisesti. Esitetty vaihtoehto on liikunta- ja urheiluseurojen tarpeiden 
kannalta perusteltu ja se mahdollistaa useimpien palloilulajien harrastamisen. Lisäksi 
laatutasoon kuuluvat pukuhuonetilat ja katsomo mahdollistavat pienimuotoisten 
turnausten ja ottelutapahtumien järjestämisen. Myös koulun käytön kannalta esitetty 
salilaajuus ja laatutaso ovat riittävät, mikäli Kansakoulunkadun rakennuksen sali on 
myös käytössä. Muut toteuttamisvaihtoehdot ja vertailu vaihtoehtojen välillä on 
esitetty liitteessä.

Esitetyn vaihtoehdon investointikustannukset ovat euroa 7 320 000 euroa ja 
käyttökustannukset  387 000 euroa vuodessa.

Kyrölän liikuntahalliin varatut määrärahat on tarkoituksenmukaista käyttää JYKin 
liikuntasalin toteuttamiseksi aiemmin suunniteltua laajempana edellä kuvatun 
vaihtoehdon mukaisesti.

MM

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden siten, että Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille 
varataan tilat JYKistä (VE2)
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JYKin liikuntasali toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa kohdissa 1 - 2 todetulla hankelaajuudella
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta.

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että Kyrölän liikuntasali 
poistetaan investointiohjelmasta.

 

 

Kokouskäsittely
Keskustelun kuluessa Helinä Perttu teki Mimmi Launialan, Tomi Passin, Ulla-Mari 
Karhun ja Katja Revon kannattamana seuraavan muutosehdotuksen:

Päätökseen lisätään kohta 5 joka kuuluu seuraavasti: "Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän  
liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi, jonka hallitus lähettää valtuustoon 
saakka." Päätösehdotuksesta poistetaan kohta "Kaupunginhallitus päättää esittää 
kaupunginvaltuustolle, että Kyrölän liikuntasali poistetaan investointiohjelmasta."

Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko muutosehdotus hyväksyä yksimielisesti.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti hyväksyä muutetun päätösehdotuksen yksimielisesti. Päätös 
kuuluu seuraavasti:

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä JYK-hankelaajuuden siten, että Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille 
varataan tilat JYKistä (VE2)
JYKin liikuntasali toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a
että hankesuunnittelu voidaan aloittaa kohdissa 1 - 2 todetulla hankelaajuudella
valtuuttaa Mestaritoiminta Oy:n valmistelemaan ja päättämään kaupungin 
lukuun suunnitteluvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittamaan ja 
valvomaan asiaa koskevat sopimukset  kaupungin puolesta
Jyk-pykälästä irrotetaan Kyrölän liikuntahallikysymys omaksi pykäläksi, jonka  
hallitus lähettää valtuustoon saakka.

Hyvinvointilautakunta, 01.10.2020, § 34

Valmistelijat / lisätiedot:
Jari Lausvaara
jari.lausvaara@jarvenpaa.fi
Tilakehitysjohtaja

Liitteet
1 JYK Hankesuunnitelma 22.9.2020 ja liitteet 1-3,5_Hyvo 1.10.2020

Oheismateriaali
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1 Oheismateriaali_JYK HYVO hankesuunnitelmaesittely 1.10.2020

Valmistelijat: Teemu Jaakkola (Mestaritoiminta) ja Jari Lausvaara

JYK -hankkeen muuttunut laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava budjetti on 
hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 
Hyvinvointilautakunta on antanut lausunnon hankkeen vaikutuksista 19.8.2020 § 
20. Kaupunginhallitus on päättänyt 7.9.2020 hyväksyä JYK- hankelaajuuden siten, että 
Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille varataan tilat JYKistä (VE2) ja JYKin liikuntasali 
toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a. Samassa yhteydessä KH 
päätti, että hankesuunnittelu voidaan aloittaa.

Hankesuunnitelman käsittely tapahtuu vaiheittain siten, että tavoiteaikataulun 
mukaan kaupunginhallitus käsittelee ja päättää hankesuunnitelman hyväksynnästä 
19.10.2020. Tätä ennen lautakunnilta pyydetään hankesuunnitelmasta lausunto 
palvelualueen tehtävän ja toimivallan puitteissa. Hankesuunnitelman tarkoituksena on 
kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja tavoitteet, kustannukset sekä menettely. 
Nyt käsittelyssä oleva hankesuunnitelma keskittyy koko hankkeen esittelyyn ja 
hankkeen vaiheen I yksityiskohtaiseen kuvaukseen. Vaiheen II osalta laaditaan 
erillinen hankesuunnitelma, joka hyväksytään erikseen.

Hyvinvointilautakunnan tehtävän kannalta relevantit näkökulmat 
hankesuunnitelmaan ovat

liikuntatilojen laajuus, lajiolosuhteet ja laatutaso
tilojen ilta- ja viikonloppu käyttö vapaan sivistyksen, taiteen perusopetuksen ja 
seurojen toiminnassa, sekä
hankkeen ja Keskustan liikuntapuiston (Keskuskentän) yhteensovittaminen

Ehdotus
Esittelijä: Jari Lausvaara, Tilakehitysjohtaja

Hyvinvointilautakunta päättää hyväksyä osaltaan hankesuunnitelman I vaiheen.

Kokouskäsittely
Projektipäällikkö Teemu Jaakkola Mestaritoiminta Oy:stä selosti hankesuunnitelmaa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 06.10.2020, § 37

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Mäkelä
mikko.makela@jarvenpaa.fi
vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Liitteet
1 JYK Hankesuunnitelma 22.9.2020 ja liitteet 1-3,5 opka 06102020
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Valmistelijat: Teemu Jaakkola (Mestaritoiminta) ja Mikko Mäkelä

YK -hankkeen muuttunut laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava budjetti on 
hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 
Hyvinvointilautakunta on antanut lausunnon hankkeen vaikutuksista 19.8.2020 § 
20. Kaupunginhallitus on päättänyt 7.9.2020 hyväksyä JYK- hankelaajuuden siten, että 
Kyrölän vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille varataan tilat JYKistä (VE2) ja JYKin liikuntasali 
toteutetaan 1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a. Samassa yhteydessä KH 
päätti, että hankesuunnittelu voidaan aloittaa.

Hankesuunnitelman käsittely tapahtuu vaiheittain siten, että tavoiteaikataulun 
mukaan kaupunginhallitus käsittelee ja päättää hankesuunnitelman hyväksynnästä 
19.10.2020. Tätä ennen lautakunnilta pyydetään hankesuunnitelmasta lausunto 
palvelualueen tehtävän ja toimivallan puitteissa. Hankesuunnitelman tarkoituksena on 
kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja tavoitteet, kustannukset sekä menettely. 
Nyt käsittelyssä oleva hankesuunnitelma keskittyy koko hankkeen esittelyyn ja 
hankkeen vaiheen I yksityiskohtaiseen kuvaukseen. Vaiheen II osalta laaditaan 
erillinen hankesuunnitelma, joka hyväksytään erikseen.

Opetus- ja kasvatuslautakunnan tehtävän kannalta relevantit näkökulmat 
hankesuunnitelmaan ovat hankkeen pedagogiset ja palveluverkkoon liittyvät 
lähtökohdat.

Ehdotus
Esittelijä: Mikko Mäkelä, vt palvelualuejohtaja / varhaiskasvatusjohtaja

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää hyväksyä osaltaan hankesuunnitelman I 
vaiheen.

Käsittely

Teemu Jaakkola saapui 17:43

vt. palvelualuejohtaja Mikko Mäkelä, projektipäällikkö (henkilötiedot poistettu) 
(Mestaritoiminta Oy) ja opetusjohtaja Arja Korhonen esittelivät asiaa.

Käsittelyn kuluessa Jenni Marttinen teki Ari Alapartasen ja Emmi Mäkisen 
kannattamana seuraavan toimenpidealoitteen (ent. toivomusponsi): ”Esitän, että 
lautakunta hyväksyy päätösesityksen seuraavilla huomioilla: henkilöstö otetaan 
mukaan niin Jykin uudisrakennuksen kuin Jyk-hankkeen tilaratkaisujen ja 
opetusjärjestelyjen suunnitteluun.”

Ari Alapartanen ehdotti, että toimenpidealoitteeseen lisättäisiin henkilöstön lisäksi 
myös muut käyttäjäryhmät.

Ossi Vähäsarja poistui 18.16

Puheenjohtaja tiedusteli lautakunnalta, voidaanko päätökseen yksimielisesti hyväksyä 
liitettäväksi seuraava toimenpidealoite: ”Henkilöstö ja käyttäjäryhmät otetaan mukaan 
niin Jykin uudisrakennuksen kuin Jyk-hankkeen tilaratkaisujen ja opetusjärjestelyjen 
suunnitteluun.” Lautakunta totesi, että toimenpidealoite voidaan hyväksyä 
yksimielisesti liitettäväksi päätökseen. 
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Venla Lehtosalo poistui 18:32

Kokoustauko 18.37-18.47.

Teemu Jaakkola poistui 18:38.

Akseli Östberg poistui 18:45.

 

Päätös
Hyväksyttiin esittelijän päätösehdotuksen mukaisesti. 

Päätettiin lisäksi yksimielisesti hyväksyä päätöksen seuraava ponsi:

”Henkilöstö ja käyttäjäryhmät otetaan mukaan niin Jykin uudisrakennuksen kuin Jyk-
hankkeen tilaratkaisujen ja opetusjärjestelyjen suunnitteluun.”

 

 

Kaupunginhallitus, 12.10.2020, § 328

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Liitteet
1 KH 12.10. / JYK Hankesuunnitelma 22.9.2020, tarkennettu 6.10.2020 v2 ja liitteet 1-3,5

Valmistelijat: Kirsi Rinne, Mikko Mäkelä, Teemu Jaakkola (Mestaritoiminta)

JYK -hankkeen muuttunut laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava budjetti on 
hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 
Kaupunginhallitus päätti 7.9.2020 hyväksyä JYK- hankelaajuuden siten, että Kyrölän 
vuosiluokkien 3 - 5 oppilaille varataan tilat JYKistä (VE2) ja JYKin liikuntasali toteutetaan 
1000 neliömetrin suuruisena laatutasolla 3a. Samassa yhteydessä KH päätti, että 
hankesuunnittelu voidaan aloittaa.

Hankesuunnitelman tarkoituksena on kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja 
tavoitteet, kustannukset sekä menettely. Nyt käsittelyssä oleva hankesuunnitelma 
keskittyy koko hankkeen esittelyyn ja hankkeen vaiheen I yksityiskohtaiseen 
kuvaukseen. Vaiheen II osalta laaditaan erillinen hankesuunnitelma, joka hyväksytään 
erikseen.

Hankkeen ensimmäisen vaiheen kustannusarvio on 22 820 000 €, jossa on huomioitu 
myös vuosina 2019 – 2020 toteutuneet hankevalmistelukustannukset. Toisen vaiheen 
kustannusarvio on 15 300 000 €. Hankkeen kokonaiskustannukset ovat 38 120 000 €.
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2.  

3.  
4.  
5.  

6.  

Hankkeen ensimmäisen vaiheen suunnittelu käynnistyy marraskuussa 2020 ja 
rakentaminen alkaa aikataulun mukaisesti loppukesästä 2021. Ensimmäinen vaihe 
valmistuu alkuvuodesta 2023.

Toisen vaihen toteuttaminen alkaa talvella 2023 / 2024 ja toiminta voidaan käynnistää 
tammikuussa 2026.

Hanke on kaupunginvaltuuston hyväksymän palveluverkkosuunnitelman (KV 
10.12.2018, § 103) mukainen. Kaupunginhallitus seuraa hankkeen etenemistä 
iltakouluasiana.

MM

Ehdotus
Esittelijä: Olli Naukkarinen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä liitteenä olevan 1. vaiheen hankesuunnitelman ja siihen sisältyvät 
hankkeen lähtökohdat
hyväksyä hankkeen kustannusarvion seuraavasti:

1. Vaihe 22 820 000 € (1. vaiheen kustannuksissa on huomioitu 
vuosien 2019 – 2020 toteutuneet hankevalmistelukustannukset)
2. Vaihe  15 300 000 €
Yhteensä 38 120 000 €

että hankkeen jatkosuunnittelu- ja toteutusvaihe voidaan aloittaa
että hanke toteutetaan projektinjohtomallilla
antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää suunnittelu- 
ja toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa 
koskevat sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa
valtuuttaa talousjohtajan opetuksen ja kasvatuksen palvelualuejohtajaa 
kuultuaan hyväksymään ehdotus- ja yleissuunnitelmien suunnitelmaratkaisut 
kustannuslaskelmineen.

Käsittely

Käsiteltiin pykälä pykälän 335 käsittelyn jälkeen.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 13.12.2022, § 57

Valmistelijat / lisätiedot:
Jan Mikkonen
jan.mikkonen@jarvenpaa.fi
tilasuunnittelun kehittämispäällikkö

Liitteet
1 Liite / JYK Hankesuunnitelma Vaihe2 1.12.2022
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Oheismateriaali
1 JYK 2-vaihe OPKA hankesuunnitelmaesittely 13.12.2022

Valmistelijat:

- Jan Mikkonen, tilasuunnittelun pedagoginen kehittämispäällikkö, jan.
mikkonen@jarvenpaa.fi 
- Teemu Jaakkola, rakennuttajapäällikkö, Mestaritoiminta, teemu.
jaakkola@mestaritoiminta.fi 

Järvenpään Yhteiskoulun (JYK) hankkeen laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava 
budjetti on hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 1. 
vaiheen hankesuunnitelma on käsitelty ja hyväksytty opetus- ja 
kasvatuslautakunnassa, hyvinvointilautakunnassa sekä 
kaupunginhallituksessa lokakuussa 2020. 

JYK hankkeen 1. ja 2.vaihe muodostavat yhdessä toiminnallisen kokonaisuuden, 1.
vaiheen rakentaminen on käynnissä ja koulutoiminnan aloitus tapahtuu kevättalvella 
2023. 2.vaiheen toiminnan aloitustavoite on tammikuu 2026 jolloin JYK 
koulukokonaisuuden vaiheistettu toteutus valmistuu. 

JYK 2.vaiheen hankesuunnitelman käsittely tapahtuu vaiheittain siten, että 
tavoiteaikataulun mukaan kaupunginhallitus käsittelee ja päättää hankesuunnitelman 
hyväksynnästä tammikuun 2023 kokouksessa. Tätä ennen lautakunnilta pyydetään 
hankesuunnitelmasta lausunto palvelualueen tehtävän ja toimivallan puitteissa. 
Hankesuunnitelman tarkoituksena on kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve ja 
tavoitteet, kustannukset sekä menettely. Nyt käsittelyssä oleva 2.vaiheen 
hankesuunnitelma keskittyy 2.vaiheen yksityiskohtaiseen kuvaukseen.  

Opetus- ja kasvatuslautakunnan tehtävän kannalta relevantit näkökulmat 
hankesuunnitelmaan ovat hankkeen pedagogiset ja palveluverkkoon liittyvät 
lähtökohdat. 

 

Ehdotus
Esittelijä: Merja Narvo-Akkola, palvelualuejohtaja

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää esittää kaupunginhallitukselle, että 
kaupunginhallitus hyväksyy Järvenpään Yhteiskoulun 2.vaiheen hankesuunnitelman 
liitteen 1 mukaisesti. 

Kokouskäsittely
Jan Mikkonen selosti asiaa kokouksessa ja Teemu Jaakkola etäyhteyksin.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaan.
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Hyvinvointilautakunta, 14.12.2022, § 54

Valmistelijat / lisätiedot:
Tony Konkola
tony.konkola@jarvenpaa.fi
liikuntapäällikkö

Liitteet
1 Liite / JYK Hankesuunnitelma Vaihe2 1.12.2022

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / JYK 2-vaihe HYVO hankesuunnitelmaesittely 14.12.2022

Valmistelijat:

- Jan Mikkonen, tilasuunnittelun pedagoginen kehittämispäällikkö
- Teemu Jaakkola, rakennuttajapäällikkö, Mestaritoiminta
- Tony Konkola, liikuntapäällikkö

Järvenpään Yhteiskoulun (JYK) hankkeen laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava 
budjetti on hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 1. 
vaiheen hankesuunnitelma on käsitelty ja hyväksytty opetus- ja 
kasvatuslautakunnassa, hyvinvointilautakunnassa sekä kaupunginhallituksessa 
lokakuussa 2020.

JYK hankkeen 1. ja 2.vaihe muodostavat yhdessä toiminnallisen kokonaisuuden, 1.
vaiheen rakentaminen on käynnissä ja koulutoiminnan aloitus tapahtuu kevättalvella 
2023. 2.vaiheen toiminnan aloitustavoite on tammikuu 2026 jolloin JYK 
koulukokonaisuuden vaiheistettu toteutus valmistuu.

JYK 2.vaiheen hankesuunnitelman käsittely tapahtuu vaiheittain siten, että 
tavoiteaikataulun mukaan kaupunginhallitus käsittelee ja päättää hankesuunnitelman 
hyväksynnästä joulukuun 2022 tai tammikuun 2023 kokouksessa. Tätä ennen 
lautakunnilta pyydetään hankesuunnitelmasta lausunto palvelualueen tehtävän ja 
toimivallan puitteissa. Hankesuunnitelman tarkoituksena on kuvata hankkeen 
yleispiirteet, tarve ja tavoitteet, kustannukset sekä menettely. Nyt käsittelyssä oleva 2.
vaiheen hankesuunnitelma keskittyy 2.vaiheen yksityiskohtaiseen kuvaukseen.

Hyvinvointilautakunnan tehtävän kannalta relevantit näkökulmat 
hankesuunnitelmaan ovat

-          liikunta- ja näyttämötilat

-          tilojen ilta- ja viikonloppukäyttö vapaan sivistyksen, taiteen perusopetuksen ja 
seurojen toiminnassa, sekä

-          hankkeen ja Keskustan liikuntapuiston (Keskuskentän) yhteensovittaminen

KS

Ehdotus
Esittelijä: Kristiina Soots, palvelualuejohtaja
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Hyvinvointilautakunta päättää hyväksyä osaltaan toiminnallisen kokonaisuuden 
Järvenpään Yhteiskoulun 2. vaiheen hankesuunnitelman liitteen 1 mukaisesti.

 

Käsittely

Mestaritoiminta Oy:n rakennuttajapäällikkö Teemu Jaakkola selosti asiaa 
etäyhteyksin.  

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Kaupunginhallitus, 16.01.2023, § 3

Valmistelijat / lisätiedot:
Jan Mikkonen
jan.mikkonen@jarvenpaa.fi
tilasuunnittelun kehittämispäällikkö

Liitteet
1 Liite / JYK Hankesuunnitelma Vaihe2 1.12.2022

Oheismateriaali
1 Julkinen oheismateriaali JYK 2-vaihe hankesuunnitelma KH 16.1.2023

Valmistelijat:

- Jan Mikkonen, tilasuunnittelun pedagoginen kehittämispäällikkö, jan.
mikkonen@jarvenpaa.fi 
- Teemu Jaakkola, rakennuttajapäällikkö, Mestaritoiminta, teemu.
jaakkola@mestaritoiminta.fi 

 

Opetus- ja kasvatuslautakunta 13.12.2022 § 57

Järvenpään Yhteiskoulun (JYK) hankkeen laajuus, vaiheistettu aikataulu sekä alustava 
budjetti on hyväksytty kaupunginhallituksen kokouksissa 17.6.2020 sekä 7.9.2020. 1. 
vaiheen hankesuunnitelma on käsitelty ja hyväksytty opetus- ja 
kasvatuslautakunnassa, hyvinvointilautakunnassa sekä kaupunginhallituksessa 
lokakuussa 2020.

Nyt käsittelyssä oleva 2.vaiheen hankesuunnitelma keskittyy 2.vaiheen 
yksityiskohtaiseen kuvaukseen. Tämä 2.vaiheen hankesuunnitelma on käsitelty 
opetus- ja kasvatuslautakunnassa 13.12.2022 sekä hyvinvointilautakunnassa 
14.12.2022. Hankesuunnitelman tarkoituksena on kuvata hankkeen yleispiirteet, tarve 
ja tavoitteet, kustannukset sekä menettely.
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2.  
3.  
4.  

5.  

1.  

2.  

JYK hankkeen 1. ja 2. vaihe muodostavat yhdessä toiminnallisen kokonaisuuden, 1.
vaiheen rakentaminen on käynnissä ja koulutoiminnan aloitus tapahtuu kevättalvella 
2023. 2.vaiheen toiminnan aloitustavoite on tammikuu 2026, jolloin JYK 
koulukokonaisuuden vaiheistettu toteutus valmistuu.

Syksyllä 2022 laadittu JYK 2-vaiheen hankesuunnitelman kustannusarvio on yhteensä 
20 182 000 €. Hankkeen budjetiksi esitetään tätä pienempää summaa 19 600 000 €, 
koska tämänhetkisten ennusteiden mukaan yleinen kustannustason nousu on 
tasaantumassa ja kääntymässä mahdollisesti laskuun vuoden 2023 aikana. JYK 2-
vaiheen rakentaminen alkaa kevättalvella / keväällä 2024 ja Mestaritoiminta arvioi 
yleisen kustannustason laskevan ennen rakentamisen aloitusta.

 

MN-A, KR

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

hyväksyä liitteenä olevan hankesuunnitelman ja siihen sisältyvät hankkeen 
lähtökohdat
hyväksyä hankkeen budjetiksi 19 600 000 €
että hankkeen jatkosuunnittelu- ja toteutusvaihe voidaan aloittaa
antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää suunnittelu- 
ja toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa 
koskevat sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa
valtuuttaa talousjohtajan opetuksen ja kasvatuksen palvelualuejohtajaa 
kuultuaan hyväksymään hankkeen yleissuunnitelmavaiheen suunnitteluratkaisut 
kustannuslaskelmineen.

 

Käsittely

 

Rakennuttaja- ja investointijohtaja Teemu Jaakkola selosti asiaa.  

Jorma Piisinen poistui esteellisenä kokouksesta klo 16.46- 17.53. Esteellisyyden 
peruste hallintolain 28 § 1 momentin kohta 5 (yhteisöjäävi).     

Esittelijä täydensi pohjaehdotustaan seuraavasti: "kohta 6: Mestaritoiminta Oy 
raportoi kaupunginhallitukselle hankinnoista ennen niiden hyväksymistä. "

Kokoustauko pykälän käsittelyn jälkeen klo 17.54-18.07 

Päätös
Hyväksyttiin yksimielisesti esittelijän täydennetyn päätösehdotuksen mukaisesti.  

Kaupunginhallitus päätti:  

hyväksyä liitteenä olevan hankesuunnitelman ja siihen sisältyvät hankkeen 
lähtökohdat 



 Järvenpää Pöytäkirja 10/2024 90 ( )131
Kaupunginhallitus 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

2.  
3.  
4.  

5.  

6.  
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hyväksyä hankkeen budjetiksi 19 600 000 € 
että hankkeen jatkosuunnittelu- ja toteutusvaihe voidaan aloittaa 
antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella sekä päättää suunnittelu- 
ja toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa 
koskevat sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa 
valtuuttaa talousjohtajan opetuksen ja kasvatuksen palvelualuejohtajaa 
kuultuaan hyväksymään hankkeen yleissuunnitelmavaiheen suunnitteluratkaisut 
kustannuslaskelmineen. 
että Mestaritoiminta Oy raportoi kaupunginhallitukselle hankinnoista ennen 
niiden hyväksymistä. 

Kaupunginhallitus, 20.11.2023, § 293

Valmistelijat / lisätiedot:
Kirsi Rinne
kirsi.rinne@jarvenpaa.fi
talousjohtaja

Kaupunginvaltuusto päätti investointiohjelmasta päättäessään 13.11.2023 § 72, että 
investointiohjelmasta karsitaan vuosilta 2024 – 2027 yhteensä 40 miljoonaa euroa. 
Tätä koskeva muutos investointiohjelmaan tuodaan päätöksentekoon erikseen. Uusia 
sitoumuksia investointihankkeisiin ei tehdä ennen muutoksen käsittelyä 
kaupunginvaltuustossa.

Kaupunginhallitus on 16.1.2023 § 3 hyväksynyt JYK 2. vaiheen budjetin ja päättänyt, 
että hankkeen jatkosuunnittelu- ja toteutusvaihe voidaan aloittaa. Samassa 
yhteydessä kaupunginhallitus antoi Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella 
sekä päättää suunnittelu- ja toteutusvaihetta koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja 
valvoa asiaa koskevat sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa. 

Hanke on edennyt vaiheeseen, jossa Kansakoulukadun peruskorjauksen suunnitelmat 
ovat valmistumassa ja rakennuslupa on haussa, ja uudisosan suunnitteluvaihe on 
valmistumassa. Toteutusvaiheen kilpailutukset olisi hankeaikataulun mukaisesti 
tarkoitus käynnistää vuoden 2024 alussa. Valtuuston päätös huomioiden hanketta ei 
ole tarkoituksenmukaista edistää suunnitteluvaihetta pidemmälle ennen kuin karsittu 
investointiohjelma on hyväksytty valtuustossa. Toteutusvaiheen hankintojen 
käynnistämisestä on näin ollen syytä toistaiseksi pitäytyä.  

KR

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

todeta, että edellä kuvaustekstissä mainitun valtuuston päätöksen 13.11.2023 § 
72 mukaan uusia sitoumuksia investointihankkeisiin ei tehdä ennen 
investointiohjelman muutoksen käsittelyä kaupunginvaltuustossa.
todeta, että hankkeen jatko tuodaan päätettäväksi myöhemmin erikseen.
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3.  
4.  

5.  

kumota aiemman päätöksensä 16.1.2023 § 3 päätöskohtien 3, 5 ja 6 osalta.
todeta, että 16.1.2023 § 3 tehdyn päätöksen 4. kohdasta suunnitteluvaiheen 
valtuudet on toimeenpantu, joten toteutusvaiheen hankintoja ei saa edistää. 
pysyttää aiemman päätöksensä 16.1.2023 § 3 voimassa muilta osin.

 

 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 11.03.2024, § 53

Valmistelijat / lisätiedot:
Tuomas Koskiniemi
tuomas.koskiniemi@jarvenpaa.fi

Valmistelijat: toimitilajohtaja Tuomas Koskiniemi, talousjohtaja Kirsi Rinne, Teemu 
Jaakkola /Mestaritoiminta Oy, Leena Hogg /Mestaritoiminta Oy

Tausta

Kaupunki käynnisti vuonna 2019 JYK kouluhankkeen silloisen koulurakennuksen JYK 
Urheilukadun tultua elinkaarensa päähän. Suunnittelun käynnistyessä rakennuksen 
yhteiskäyttötiloille oli annettu käyttöaikaa Keski-Uudenmaan ympäristökeskuksesta 
(Terveysvalvonta) vuoden 2021 loppuun asti. Korvaavat tilat tuottavan uudishankkeen 
suunnittelun edetessä Ympäristökeskus myönsi käytölle lisäaikaa maaliskuulle 2023. 

JYK 1:n uudisrakennuksen valmistuttua keväällä 2023, vanhan rakennuksen käyttö 
päättyi ja viimeisetkin koulun toiminnot siirrettiin pois sisäilmaongelmaisesta 
Urheilukatu 7-9 koulurakennuksesta. JYKin 1. vaiheen rakentamispäätöksen 
yhteydessä ei päätetty vanhan JYKin eli Urheilukatu 7-9 koulurakennuksen purusta. 
Urheilukadun koulurakennuksen purkaminen ei myöskään sisältynyt JYK1:n 
uudisrakennushankkeen sisältöihin. Tästä johtuen kohteen purkaminen tuodaan nyt 
kaupunginhallitukselle erikseen päätettäväksi.

Urheilukatu 7-9:n rakennus on nyt tyhjennetty ja mahdollista purkaa, minkä jälkeen 
tontti vapautuu jalostettavaksi. Urheilukatu 7-9 alueen asemakaavamuutos on 
mukana kaavoituskatsauksen tulevissa kohteissa, mutta sen valmistelua ei ole vielä 
ajoitettu.

Purkuhankkeen kokonaisbudjetiksi on aiempien purkukohteiden toteutuneiden 
kustannusten ja riskivarausten perusteella arvioitu noin 700.000–800.000 €. 
Purkamisen kustannus oli varattuna maanostojen vuoden 2023 
investointimäärärahavaraukseen. Maanostojen vuonna 2023 käyttämättä jääneestä 
määrärahasta tullaan esittämään siirtoa vuodelle 2024 purun rahoittamiseksi. 

Toimivalta 
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1.  
2.  
3.  

Hallintosäännön mukaan kaupunginhallitus vastaa kaupungin omistamien 
kiinteistöjen, rakennusten ja tilojen omistajuuteen ja hallintaan liittyvistä tehtävistä.   

KR

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

että JYK Urheilukatu 7-9 vanha koulurakennus puretaan.
hyväksyä hankkeen budjetiksi 750.000 €.
antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella ja päättää rakennuksen 
purkamista koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa koskevat 
sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 29.04.2024, § 111

Valmistelija / lisätiedot:
Tuomas Koskiniemi
tuomas.koskiniemi@jarvenpaa.fi

Liitteet
1 Liite 1 Koulualueen toiminnot nykyisessä suunnitelmassa.pdf
2 Liite 2 Kansakoulunkadun rakennus.pdf
3 Liite 3 Kansakoulunkadun rakennus kustannusvertailu (salassa pidettävä)
Salassa pidettävä, Julkisuuslaki (621/1999) § 24 kohta 17
4 Liite 4 Kansakoulunkadun suojelumerkintä ja sen vaikutukset sekä Juholan 
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Kaupunginvaltuusto päätti 11.12.2023 § 72 hyväksyä vuosien 2024–2033 
investointiohjelman siten, että investointiohjelmasta karsitaan vuosilta 2024–2027 
yhteensä 40 miljoonaa euroa. Investointiohjelman karsintaesitys tuotiin valtuuston 
päätettäväksi 4.3.2024 § 4. Kaupunginvaltuusto hyväksyi esityksen muilta osin, mutta 
peruutti Mankalan kouluhankkeen siirron ja palautti esityksen JYK hankkeen toiseen 
vaiheen osalta valmisteluun.

Investointikarsintaesityksessä JYK hankkeen 2. vaiheen toteutus oli siirretty vuosilta 
2024–26 vuosille 2028–30. Kaupunginhallitus hyväksyi 16.1.2023 § 3 JYKin 2. vaiheen 
hankesuunnitelman ja siihen sisältyvät hankkeen lähtökohdat ja budjetin, joiden 
mukaisesti hankkeen jatkosuunnittelu on viety päätökseen. Hankkeen suunnitelmat 
ovat tällä hetkellä valmiit rakentamisen kilpailutusta varten. Esitetty siirto tarkoitti 
käytännössä hankkeen laittamista pitoon muutamaksi vuodeksi ja toteutuksen 
käynnistystä hyväksyttyjen suunnitelmien pohjalta myöhemmin.

Valtuustossa nostettiin esiin useita näkökulmia JYK:n 2. vaiheen uudelleen 
valmisteluun liittyen. Nykyisen hanke-esityksen rinnalla toivottiin arvioitavan 
vaihtoehtoisia toteutustapoja liittyen mm. laajempaan uudisosaan, Kansakoulukadun 
rakennuksen korjaukseen, käytöstä poistuvan Juholan rakennuksen käyttöön ja 
korjaukseen, sekä eri toteutustenvaihtoehtojen vaikutuksia muihin koulurakennuksiin 
ja –hankkeisiin, kuten Ainolaan ja Anttilan koulun käytöstä poistettuun siipeen.

Kaupunginhallitukselle on laadittu Tilaomistuksen, palvelualueiden ja 
Mestaritoiminnan yhteistyönä yhteenveto tunnistetuista selvitystoiveista ja arvioitu 
mm. niiden toteuttamiskelpoisuutta sekä kustannuksia. Yhteenveto pitää sisällään 
myös katsauksen suunniteltuun JYK-kokonaisuuteen ja Kansakoulunkadun 
koulurakennuksen tilanteeseen (korjaukset ja kustannusarvio) sekä 
kustannusvertailun vastaavan tyyppisiin hankkeisiin.

Nykyinen JYK 2 -hankkeen sisältö

Suunniteltu JYK-koulukokonaisuus koostuu moduulikoulusta, JYK-1 vaiheen 
uudisrakennuksesta ja JYK 2-vaiheen uudisrakennuksen laajennusosasta ja vanhan 
Kansakoulunkadun peruskorjattavasta rakennuksesta. Kokonaisuus on suunniteltu 
siten, että toiminnalliset tavoitteet täyttyvät ja rakennuksiin suunnitellut toiminnot 
palvelevat koko koulualueen oppilaita. Suunniteltu JYK2 vaihtoehdon toteuttaminen 
voidaan aloittaa heti tai palvelutarpeen näkökulmasta sitä voidaan lykätä 1-4 vuotta 
eteenpäin. Liitteessä 1 on esitetty tarkemmin JYK-koulukokonaisuutta.

Kansakoulunkadun vanhan koulun katsaus
Kansakoulunkadun rakennuksen edellinen peruskorjaus on toteutettu 2000-luvun 
vaihteessa. Nyt suunnitellussa peruskorjaushankkeessa korjataan tutkimuksissa 
havaitut ongelmat sekä puutteet, uusitaan talotekniikkajärjestelmät sekä muokataan 
tilat palvelemaan suunniteltua toimintaa. Suunnittelun lähtökohtana on ollut, että 
rakennuksen rakenteet korjataan siten, että voidaan luoda terveelliset ja turvalliset 
tilat rakennuksen käyttäjille. Suunnittelussa on huomioitu esteetön kulku 
sisäänkäyntien yhteydessä sekä sisätiloissa eri tasoerojen välillä. Liitteessä 2 on 
esitetty tarkemmin tutkimuksissa havaittuja merkittävimpiä ongelmia ja toimenpiteet 
terveellisyyden näkökulmasta.
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Hankkeen peruskorjauksen ja uudisosan yhteenlaskettu kustannusarvio on tällä 
hetkellä 19,1 M€ sisältäen 0,15 M€:n varauksen moduulikoulun toiminnallisiin 
muutoksiin. Hankkeen investointisuunnitelman mukainen budjetti on 19,6 M€, eli 
tämänhetkisen arvion mukaan hanke alittaisi budjetin noin 0,5 M€. Budjetin todellinen 
alitus selviää vasta rakennustöiden aikana. Liitteessä 3 (EI JULKINEN) on esitetty 
hankkeen yleissuunnitelmien perusteella laadittu kustannusarvio. Liitteessä 
käsitellään korjauskustannusten tasoa ja verrataan sitä vastaavan tyyppisten 
hankkeiden julkisista tietolähteistä saatuihin kustannustietoihin. Laaditun kevyen  
selvityksen perusteella voidaan todeta, että hankkeen kustannustaso on vastaavien 
hankkeiden tasolla.

Valmistellulle JYK2-kokonaisuudelle valtuustossa esiin nostettuja vaihtoehtoja

Kaupunginvaltuustossa investointisuunnitelman käsittelyn yhteydessä (4.3.2024, § 4) 
käydyssä keskustelussa esiin nostettiin valmistellulle kokonaisuudelle, eli vanhan 
Kansakoulunkadun koulun koulurakennuksen korjaamiselle ja uudishankkeena 
toteutettavan nk. Nopan rakentamiselle, erilaisia vaihtoehtoisia malleja. 
Vaihtoehtoehdotuksissa mainittiin mm. Nopan toteuttaminen aiemmin päätettyä 
suurempana ja Kansakoulunkadun vanhan koulurakennuksen korjaamisesta 
luopumista. Tontilla sijaitseva Juholan koulurakennus ei kuulu mukaan nykyiseen JYK-
kokonaissuunnitelmaan, mutta myös sen korjaaminen koulukäyttöön osaksi JYK-
kokonaisuutta nostettiin esiin.

Monet esiin nostetut vaihtoehdot perustuvat Kansakoulunkadun vanhan 
koulurakennuksen purkamiseen tai siitä luopumiseen. Koska Kansakoulunkadun 
vanhassa koulurakennuksessa on sr-11 suojelumerkintä, ei sen purkamisen katsota 
olevan mahdollista. Koska rakennus on ja pysyy suojeltuna, voi siihen liittyä tulevia 
hoitovelvoitteita, eikä sen jättäminen korjaamatta tule kysymykseen (mm. kohteen 
vaarallisuus). Kansakoulunkadun vanha koulurakennus sijaitsee myös keskellä JYKin 
koulutonttia ja koulun toiminta on haasteellista järjestää, jos keskellä pihaa on tyhjä 
rakennus. Vanhan huonokuntoisen koulurakennuksen myynti 
kiinteistökehityshankkeeksi (muuttaminen asumiskäyttöön tms.) on hyvin 
epätodennäköinen skenaario. (Liite 4)

Valtuustossa käydystä keskustelusta on tunnistettu 4 vaihtoehtoista ratkaisua. 
Tunnistetut vaihtoehdot on kuvattu tarkemmin liitteessä 5. (Liite 5)

V1. Kansakoulunkadun koulua ei korjata, vaan rakennetaan isompi Noppa
V2. Kansakoulunkadun koulua ei korjata, vaan korjataan Juhola
V3. Kansakoulunkadun koulu ja Juhola korjataan
V4. Anttilan koulun tyhjän siiven hyödyntäminen

Vaihtoehdossa V1. isompi Noppa sijoitettaisiin JYK:n tontille tai Urheilukadun tontille 
(vanha JYK). Sijoitettaessa iso Noppa JYK:n tontille, ei tontin koko riittäisi kattamaan 
kasvavaa rakennusmassaa ja pihatoimintojen sijoittamista tontille. Sijoitettaessa iso 
Noppa Urheilukadun tontille, menetettäisiin osa tontista saatavista arvioilta 5 M€:n 
myyntituotoista ja jouduttaisiin rakentamaan lisätiloja (piha, toinen ruokala ja keittiö) 
Nopan yhteyteen.

Vaihtoehdot V1. ja V2. perustuvat vanhan Kansakoulunkadun korjaamatta 
jättämiseen. Aiemmin esitellystä kohteen suojelullisesta tilanteesta johtuen 
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vaihtoehtojen toteutettavuutta ei pidetä mahdollisena. V2 vaihtoehdossa korjattaessa 
pelkkä Juhola koulukäyttöön kapasiteetti ei riitä opetuksen tarpeisiin.

Vaihtoehto V4. katsotaan haasteelliseksi Anttilan koulun sijainnin takia. Anttila sijaitsee 
kaukana kasvavasta eteläisestä Järvenpäästä, jossa oppilaspaikat tarvittaisiin ja 
kapasiteetiltaan Anttilan lisäsiipi on riittämätön.

Vaihtoehto V3. sen sijaan katsotaan olevan mahdollinen toteuttaa. Vaihtoehdossa V3. 
Juholan peruskorjaus korvaisi uudisrakennuksena toteutettavaksi suunnitellun Nopan. 
Juholan koulurakennus on suurempi kuin suunniteltu Noppa. V3 vaihtoehdossa JYKin 
kokonaiskapasiteetti kasvaisi 160 oppilaalla. Juholan kouluun pystyttäisiin sijoittamaan  
vaativan erityisen tuen (TOI) oppilaiden tilat, mutta tämä edellyttäisi toisen ruokalan ja 
keittiön rakentamista Juholaan JYK1:ssä olevien lisäksi. Juholan koulun 
peruskorjaamisesta ei ole olemassa suunnitelmia, mutta alustavasti sen 
peruskorjaamisen arvioidaan maksavan noin 5,0–8,4 M€. Nopan 
rakennuskustannukset ovat tämänhetkisen tiedon mukaan noin 3,4 M€, eli Juholan 
korjaaminen tulisi investointikustannuksiltaan kalliimmaksi kuin Nopan rakentaminen. 
Edullisuutta arvioidessa tulee huomioida, että mikäli Juhola peruskorjattaisiin 
koulukäyttöön, siitä ei voida saada kiinteistökehityksen kautta myyntituottoja tai 
hyödyntää sitä kaupungin muissa tilaratkaisuissa. Muu hyödyntäminen edellyttää 
kuitenkin käyttötarkoituksesta riippumatta peruskorjausinvestointien ja 
suunnitelmien tekemistä. 

Juholan koulurakennuksen mahdollinen muu jatkokäyttö

Jos Juholan koulurakennus ei tule olemaan osa JYK-hanketta, niin sen tulevaisuus tulee 
ratkaista. Vaihtoehtoina ovat mm. jonkin kaupungin oman toiminnan sijoittaminen 
siihen tai kiinteistökehitys ja myynti.

Hyvon toiminnoissa Juholan käyttöä on pohdittu vuoden 2022–23 aikana siten, että 
kohteessa voisi toimia nuorisopalveluiden, opiston, järjestöjen ja 
lapsiperhepalveluiden toimintoja. Nuorisopalvelujen osalta muutoksessa voitaisiin 
luopua Temalin vuokratilasta. Vaihtoehtoisesti / lisäksi Juholaan voisi mahdollisesti 
sijoittaa myös liikuntakeskus Piirosessa olevia toimintoja. Hyvo katsoo, että 
toimintojen keskittäminen toisi paljon synergiaetuja alueelle toimintojen osalta.

Kohteen jatkokäyttö Hyvon palveluverkkoon tulee arvioida koko palveluverkko 
huomioiden. Jotta käyttöönotto olisi toiminnallisesti ja taloudellisesti 
tarkoituksenmukainen, tulee arvioida tämänhetkisten palveluverkossa olevien 
kohteiden korvaamista Juholan tiloilla. Juholan käytön jatkaminen edellyttää 
peruskorjauksen tekemistä riippumatta tulevasta käyttötarkoituksesta. (Liite 6)  

Kiinteistökehityksen näkökulmasta Juholan koulun alla olevan maan 
jatkojalostamiselle on edellytyksiä, mikäli ko. rakennusta ei hyödynnetä kaupungin 
palveluverkoissa. Juholan koulun rakennusta ei ole suojeltu, ja mikäli kyseinen 
rakennus puretaan, on sen alla oleva tontti erinomainen laadukkaalle 
kaupunkiasumiselle. Nykyiselläkin tonttitehokkuudella pelkän tontin arvo 
asumiskäytössä on noin 2 M€. Rakennuksen kirjanpitoarvo kaupungin taseessa on 
tällä hetkellä noin 1,3 M€. (Liite 4)

Yhteenveto vaihtoehdoista
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Esitetyistä vaihtoehdoista useimmat perustuvat vanhan Kansakoulunkadun 
koulurakennuksen purkamiseen. Kohde on suojeltu, eikä sitä saa purkaa, minkä lisäksi 
sen jalostettavuus esim. asuinkäyttöön on haastava/epätodennäköinen. 
Toteuttamiskelpoisia vaihtoehtoja ovat siten eteneminen jo suunnitellulla JYK2-
vaihtoehdolla sekä vaihtoehto, jossa sekä vanha Kansakoulunkadun koulu että 
Juholan koulurakennus peruskorjattaisiin (ns. V3).

JYK:n 2. vaiheen toteuttamiseen on tehty kattavasti suunnittelutyötä ja muodostunut 
lopputulos täyttää hankkeelle asetetut toiminnalliset, tekniset ja taloudelliset 
vaatimukset. Yllä mainittujen seikkojen lisäksi suunniteltua JYK2-toteutusratkaisua 
tukevina argumentteina voidaan mainita mm. seuraavat:

Ratkaisu toteuttaa parhaiten toiminnan tavoitteita.
Ratkaisu on vastaavien hankkeiden kustannustason mukainen.
JYK2:n osalta suunnitteluun jo menneet noin 1,1 M€. (Alaskirjattava, mikäli hanke 
ei toteudu. JYK-kokonaisuuden suunnittelu aloitettu jo vuonna 2018).
Mahdollistaa Urheilukadun kiinteistön täysimääräiset myyntituotot.
Mahdollistaa Juholasta luopumisen, minkä kautta voidaan saada myyntituottoja.

Hankkeessa nähdään tarkoituksenmukaisena edetä aiemmin tehdyn 
investointipäätöksen (KH 16.1.2023, § 3) ja sitä täsmentävän viranhaltijapäätöksen 
(talousjohtaja 4.10.2023, § 14) sekä tehtyjen suunnitelmien mukaisesti. Juholan 
jatkokäyttöä voidaan arvioida osana Hyvon palveluverkkoa, mutta sen mahdollisesta 
käytöstä voidaan päättää myöhemmin erikseen. Jatkokäyttöarvioinnin osana myös 
Juholan kiinteistökehityksellinen potentiaali tulee arvioida tarkemmin.

Suunnitellun JYK2-toteutusratkaisun aikataulullinen tarkastelu ja mahdollinen 
vaiheistaminen

Ylläkuvattuja tehtyjä selvityksiä esiteltiin kaupunginhallituksen iltakoulussa 8.4.2024. 
Keskusteluissa nousi esiin mahdollisuus toteuttaa suunniteltu JYK2-kokonaisuus 
kahdessa vaiheessa. Kaupunginhallitus linjasi, että tehtyjä selvityksiä tulee täydentää 
suunnitellun ratkaisun vaiheistamisen huomioivilla vaihtoehdoilla.

JYK2-hankkeen rakentaminen on investointisuunnitelmavalmistelussa esitetty olevan 
mahdollista aloittaa vuonna 2024. Jotta koulutoiminnan rakennustyönaikainen 
turvallisuus saadaan parhaiten toteutumaan ja rakentamismelun vaikutukset 
koulutyöhön minimoitua, tulee uuden JYK:n viereen rakennettavan Nopan 
rakennustyöt aloittaa keväällä. Tällöin perustus-, paalutus- ja elementtityöt saadaan 
toteutettu kesällä. Vuoden 2024 osalta rakennustöiden toteutus ei enää onnistu 
kuvatussa aikataulussa, ja rakennustöiden aikaisin aloitusajankohta on vuosi 2025.

JYK2-hankeen aikataulutusta ja vaiheistusta on tarkasteltu kolmen vaihtoehdon kautta:

Toteutus heti: Kokonaisuuden rakentamisen aloitus 2025
Ajallinen eteenpäin siirto: Kokonaisuuden rakentamisen aloitus vuonna 2028
Vaiheistus: Nopan rakentaminen aloitetaan 2025 ja vanhan koulun korjaaminen 
2028
 

Eri vaihtoehdoista on tarkasteltu vaikutuksia käyttäjän toimintaan, 
rakennushankkeeseen (mm. kustannukset) ja kaupungin talouteen (tilakustannukset, 
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investointitasot ym.). Vaikutukset käyttäjän ja rakennushankkeen näkökulmasta on 
esitetty liitteessä 7.

Käyttäjän näkökulmasta: Toiminnan näkökulmasta nykyisissä tiloissa voidaan toimia 
lukuvuosi 2024-25. Mikäli hanketta siirretään vuoteen 2028 tai sen toteutusta 
vaiheistetaan, tulee Juholan rakennukseen ja mahdollisesti Urheilukentän moduuliin 
tehdä muutostöitä, jotta voidaan mahdollistaa turvalliset, riittävät ja asianmukaiset 
tilat esi- ja alkuopetukselle, vaativalle erityisopetukselle ja aineopetukselle.

Rakennushankeen näkökulmasta: Johtuen rakennusalan heikosta kysyntätilanteesta, 
hankkeen investointikustannusten arvioidaan olevan edullisemmat (18,4 M€), jos 
rakentaminen aloitetaan vuonna 2025 ja molemmat osat toteutetaan samalla kertaa. 
Mikäli hankkeen aloitusta siirretään vuoteen 2028, investointikustannusten arvioidaan 
palaavan alan kustannusnousun myötä aiemmin arvioituun kustannustasoon ollen 
noin 19,8 M€ (sisältäen Juholan muutostyöt 0,3 M€). Hanke on teknisesti mahdollista 
vaiheistaa siten, että Nopan rakentaminen alkaisi 2025 ja peruskorjaus vuonna 2028. 
Johtuen arvioidusta tulevasta kustannustason noususta ja lisääntyneistä 
työmaakustannuksista, nousisi tässä vaihtoehdossa hankkeen kustannukset 20,0 M€:
oon (sisältäen Juholan muutostyöt 0,3 M€).

Kaupungin kokonaistalouden näkökulma ml. tilakustannukset: Kokonaistaloudellisessa 
tarkastelussa on huomioitu investointien lainan korot, poistot sekä kohteiden 
käyttökustannukset (ylläpito ym.). Laskenta huomioi erilaiset investointikustannukset 
korkojen ja poistojen kautta. Tarkastelu on tehty vuoden 2030 loppuun, jolloin JYK2-
kokonaisuus on kokonaan valmis.

Toteutettaessa hanke vuonna 2025 alkaen yhdellä kertaa, muodostuisi 
käyttötalouteen tarkastelujaksolla noin 7,4 M€ kustannukset. Siirrettäessä hanketta 
ajallisesti eteenpäin vuoteen 2028, olisivat vastaavat kustannukset noin 4,5 M€, 
johtuen pienemmistä korkokustannuksista sekä myöhemmin alkavista poistoista. 
Vaiheistettaessa hanke käyttötalouskustannukset olisivat noin 5,4 M€. Vaiheistuksessa 
ensivaiheessa rakennettava Noppa ei mahdollista Juholasta luopumista, vaan sen 
kustannukset rasittavat kaupunkia JYK2-kokonaisuuden valmistumiseen saakka. 
Laskelma vaihtoehtojen kustannuksista liitteessä 8.

Riskejä/epävarmuustekijöitä: JYK2:n toteutuksen siirtoon liittyy muutamia riskejä ja 
epävarmuustekijöitä. Näitä ovat mm.  Järvenpään yläkouluoppilasmäärän 
kehittyminen ja oppilaspaikkojen riittävyys, mikäli hanke aloitetaan vasta vuonna 
2028. Yläkoulupaikkojen riittävyyteen kytkeytyy myös Kartanon koulu, eli sen kunto ja 
kaavaillun peruskorjaus-/uudisrakennusinvestoinnin toteutumisajankohta ja 
kartanon hankkeen laajuus. Juholan koulurakennuksen soveltuvuus ja 
riittävyys nykyiseen toimintaansa ja siihen liittyvät mahdolliset toiminnalliset ja 
tekniset muutostyötarpeet tarkentuvat valvontaviranomaisen tarkastuksen myötä 
keväällä 2024. Muutostyötarpeet riippuvat myös hankkeen päätetystä ajankohdasta.

Yhteenveto

Yllä kuvattujen selvitysten perusteella voidaan todeta, että tehdyillä JYK2-
suunnitelmilla jatkaminen on toiminnallisesti paras ja kustannuksiltaan edullisin 
vaihtoehto. Tämän vaihtoehdon sisältämä uudisrakentaminen ja peruskorjaaminen 
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1.  

2.  

3.  

voidaan toteuttaa 1- tai 2- vaiheisesti aloittaen työt vuosina 2025 - 2028. 
Palvelutarpeen näkökulmasta sekä JYK2-osion vaiheistaminen että ajallinen siirto ovat 
mahdollisia toteuttaa, mutta kumpikin vaihtoehto edellyttävät tiloihin kohdistuvia 
toiminnallisia muutoksia. Vertailtaessa ajoitusvaihtoehtoja talouden näkökulmasta on 
vaihtoehto, jossa hanke toteutetaan 1-vaiheisesti aloittaen vuonna 2025, 
investointikustannuksiltaan edullisin. Tarkasteltaessa vaihtoehtoja kaupungin 
käyttötalouden hallinnan näkökulmasta, on hankkeen ajallinen siirto vuoteen 2028 
edullisin vaihtoehto ja tukee siten parhaiten kaupungin taloudellisten tavoitteiden 
saavuttamista. Hankkeen ajalliseen siirtämiseen liittyy kuitenkin muihin opetuksen 
palveluverkkomuutoksiin kytkeytyviä riskejä ja epävarmuustekijöitä, mistä johtuen 
aikatauluratkaisu esitetään tehtäväksi osana investointiohjelman päivitystä syksyllä 
2024.

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää, että

Hankkeessa edetään aiemmin tehdyn investointipäätöksen ja tehtyjen 
suunnitelmien mukaisesti. JYK2 toteutusaikataulusta päätetään osana vuosien 
2025-2034 investointiohjelmapäivitystä. 
Juholan jatkokäyttöä arvioidaan osana Hyvon palveluverkkoa ja siitä päätetään 
myöhemmin erikseen
Juholan kiinteistökehityksellinen potentiaali tulee arvioida tarkemmin osana 
jatkokäyttöselvitystä

Kokouskäsittely
Toimitilajohtaja Tuomas Koskiniemi, palvelualuejohtaja Merja Narvo-Akkola, 
talousjohtaja Kirsi Rinne sekä projektipääällikkö Jens Martin selostivat asiaa.

Kaupunginhallituksen puheenjohtaja ehdotti asian palauttamista valmisteluun. 
Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti.

Päätös
Päätettiin yksimielisesti palauttaa asia valmisteluun.

Tiedoksi
Kaikki pykälän valmistelijat, Mestaritoiminta
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Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 54,10.10.2023
Kaupunginhallitus, § 112, 29.04.2024

§ 112
Iso-Antin päiväkodin rakennuksesta luopuminen ja purku

JARDno-2023-1607

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 10.10.2023, § 54

Valmistelijat / lisätiedot:
Ulla Lehtonen
ulla.lehtonen@jarvenpaa.fi
varhaiskasvatusjohtaja

Oheismateriaali
1 Oheismateriaali / Iso-Antin selvitettävät vaihtoehdot ja päätöksenteko opka ltk 
10.102023

Vuonna 2021 Järvenpään kaupunginvaltuustossa hyväksytyssä palveluverkossa 
päiväkoti Iso-Antista on suunniteltu luovuttavan vuonna 2026. Vuoden 2023 aikana 
päiväkoti Iso-Antin rakennusteknisessä kunnossa on ollut haasteita. Erityisesti 
rakennuksen putkiston kunto on vaikeuttanut päiväkodin toimintaa kevään ja syksyn 
2023 aikana. Kiinteistössä ilmenneistä ennakoimattomista muutoksista johtuen on 
jouduttu arvioimaan päiväkotikiinteistöstä ja toiminnasta luopumisen aikataulua 
uudelleen.

Päiväkoti Iso-Antin luopumisen aikaistamisesta keskusteltiin elo-syyskuussa 2023 
Järvenpään kaupungin eri toimijoiden kesken sekä Mestaritoiminnan kanssa. 
Opetuksen ja kasvatuksen lautakunnassa 19.9.2023 päätettävänä olleen 
investointisuunnitelman lausunnossa esitettiin päiväkoti Iso-Antin toiminnasta 
luopumista suunniteltua aiemmin syksyn 2023 aikana. Esittelijän toimesta päiväkoti 
Iso-Anttia koskeva esitys poistettiin investointisuunnitelman lausunnosta ja sovittiin 
selvitettävän tarkemmin eri vaihtoehtoja päiväkoti Iso-Antin toiminnasta luopumisen 
aikatauluille ja niiden vaikutuksille.

Vaihtoehtoina päiväkoti Iso-Antin toiminnasta luopumiselle on selvitetty kolmea eri 
vaihtoehtoa. Ensimmäisessä vaihtoehdossa edetään palveluverkkosuunnitelman 
mukaan, jolloin päiväkoti Iso-Antin toiminta lopetetaan vuoden 2025 loppuun 
mennessä. Toisessa vaihtoehdossa päiväkoti Iso-Antin toiminta lopetetaan 
mahdollisimman pian vuoden 2023 loppuun mennessä tai viimeistään 2/ 2024 
mennessä. Kolmannessa vaihtoehdossa päiväkoti Iso-Antin toiminta lopetetaan 
toimintakauden 2023-2024 loppuun mennessä 6/2024. Näistä kolmesta vaihtoehdosta 
sovittiin selvitettäväksi kiinteistön korjaustarpeet, niiden kustannukset ja aikataulu 
sekä mahdolliset toiminnan väistötarpeet. Selvityksen asiasta teki Mestaritoiminta.

Ensimmäinen vaihtoehto toiminnan lakkauttamisesta vuoden 2025 loppuun 
mennessä palveluverkkosuunnitelman mukaisesti edellyttää sekä tutkimuksia että 
mittavia korjauksia, joiden kustannukset ovat noin 200.000-300.000 euroa. Tällainen 
kustannus ei mahdu vuoden 2024 nykyiseen Mestaritoiminnan allianssin 



 Järvenpää Pöytäkirja 10/2024 100 ( )131
Kaupunginhallitus 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

vuosibudjettiin vaan edellyttää kaupungissa päätäntää kaupunginhallituksessa. Tämä 
vaihtoehto edellyttää väistöjärjestelyjä ja toiminnallisia järjestelyjä päiväkodin sisällä. 
Lisäksi mahdolliset vesikatkokset haittaavat päiväkodin toimintaa. Arvioitu korjausten 
kesto tälle vaihtoehdolle on minimissään 4 kuukautta päätöksenteosta.

Toinen vaihtoehto toiminnan lakkauttamisesta mahdollisimman pian vuoden 2023 
loppuun mennessä tai viimeistään 2/2024 mennessä ei edellytä korjaustarpeiden 
selvityksiä. Tämä vaihtoehto edellyttää minimikorjauksena käyttövesiverkoston 
paineenalentamista vakiopaineventtiilillä sekä vuotovahdin asennusta, joiden 
kustannukset ovat noin 5000-8000 euroa. Kustannukset pystytään kattamaan 
Mestaritoiminnan allianssin vuosibudjetista eikä vaadi erillistä päätäntää. Tässä 
vaihtoehdossa ei ole toiminnan väistötarvetta ja aikataulu olisi 3-4 viikkoa 
toimenpiteiden tilauksesta.

Kolmas vaihtoehto toiminnan lakkauttamisesta toimintakauden 2023-2024 loppuun 
mennessä 6/2024 edellyttää putkien röntgenkuvausta ja osakorjausta, joiden 
kustannukset ovat noin 20.000-40.000 euroa. Kustannukset pystytään kattamaan 
Mestaritoiminnan allianssin vuosibudjetista eikä vaadi erillistä päätäntää. Tämä 
vaihtoehto edellyttää väistöjärjestelyjä ja toiminnallisia järjestelyjä päiväkodin sisällä.

Päiväkoti Iso-Antin maksimikapasiteetti on 105 paikkaa. Tällä hetkellä päiväkodissa on 
57 lasta ja 11 työntekijää. Järvenpään palveluverkkoa on tarkasteltu Iso-Antin 
toiminnan lakkauttamisen näkökulmasta ja todettu, että kaikissa vaihtoehdoissa Iso-
Antin lapsille pystytään osoittamaan varhaiskasvatuspaikka. Huoltajilta tullaan 
kysymään toiveet tulevasta päiväkodista ja niitä toteutetaan niin pitkälle kuin 
mahdollista. Henkilöstön työsuhteet säilyvät nykyisellään ja tavoitteena on, että 
tuttuja aikuisia siirtyy lasten mukana.

Huoltajia on kuultu keskustelutilaisuudessa 21.9.2023, jossa on varhaiskasvatuksen 
avainalueen johdon lisäksi ollut paikalla Mestaritoiminnan edustus. Tilaisuudesta on 
lähetetty kaikille huoltajille tiedote ja uusi huoltajatilaisuus tullaan järjestämään kun 
päätös aikataulusta on tehty. Henkilöstöä on kuultu 18.8.2023 ja uudestaan 
lautakunnan päätöksen jälkeen 20.9.2023. Henkilöstöä tullaan kuulemaan 
päätöksenteon jälkeen. Opetuksen ja kasvatuksen lautakunnan 10.10.2023 kokouksen 
esityslista lähetetään tiedoksi sekä kaikille huoltajille että henkilöstölle.

Esitämme päiväkoti Iso-Antin kiinteistöstä ja toiminnasta luopumisen aikataulun 
muutosta niin, että toiminta loppuu toimintakauden 2023-2024 loppuun mennessä 6
/2024.
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Ehdotus
Esittelijä: Merja Narvo-Akkola, palvelualuejohtaja

Opetuksen ja kasvatuksen lautakunta päättää aikaistaa päiväkoti Iso-Antin 
toiminnasta luopumista toimintakauden 2023-2024 loppuun mennessä 6/2024.

 

Käsittely

Kiinteistömestari Leena Hogg selosti asiaa.

 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 29.04.2024, § 112

Valmistelija / lisätiedot:
Tuomas Koskiniemi
tuomas.koskiniemi@jarvenpaa.fi

Valmistelijat: toimitilajohtaja Tuomas Koskiniemi ja Leena Hogg, Mestaritoiminta Oy

Aikaisempi käsittely

Opetus- ja kasvatuslautakunta, kokous 10.10.2023

Varhaiskasvatuksen ja perusopetuksen palveluverkkosuunnitelma 2022–2031

Tausta ja Tarve

Päiväkoti Iso-Antin kiinteistöstä ja toiminnasta luopumisen aikataulun muutos 
käsiteltiin Opetuksen ja kasvatuksen lautakunnassa loppuvuodesta 2023 (10.10.2023 
§54, JARDno-2023-1607). Lautakunta päätti, että palvelualue luopuu tilojen käytöstä 
palveluverkkosuunnitelmaa nopeammassa aikataulussa, kuluvan toimintakauden 
2023–2024 loppuun mennessä 06/2024. Rakennuksen käyttöä turvaavien korjausten 
kustannukset olisivat olleet mittavat, eikä riskiä toiminnan keskeytymisestä äkillisen 
vesivahingon vuoksi haluttu ottaa.

Purkukustannusten karkea kustannusarvio on 85.000€ (sisältää riskivarauksia).

Aikataulutavoite: Purku käynnistyisi aikaisintaan elokuun lopulla ja valmistuisi 
lokakuun loppuun mennessä 2024.

 

Toimivalta 

Hallintosäännön mukaan kaupunginhallitus vastaa kaupungin omistamien 
kiinteistöjen, rakennusten ja tilojen omistajuuteen ja hallintaan liittyvistä tehtävistä

KR
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Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

että Iso-Antin päiväkotirakennus osoitteessa Laurilantie 37 puretaan
hyväksyä hankkeen budjetiksi 85.000 €.
antaa Mestaritoiminta Oy:lle valtuutuksen valmistella ja päättää rakennuksen 
purkamista koskevat hankinnat sekä allekirjoittaa ja valvoa asiaa koskevat 
sopimukset kaupungin puolesta edellä hyväksytyssä budjetissa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Mestaritoiminta Oy, opkan palvelualuejohtaja, varhaiskasvatusjohtaja
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Nuorisovaltuusto, § 4,14.02.2024
Nuorisovaltuusto, § 14,06.03.2024
Kaupunginhallitus, § 113, 29.04.2024

§ 113
Nuorisovaltuuston päivitetyn toimintasäännön hyväksyminen

JARDno-2024-181

Nuorisovaltuusto, 14.02.2024, § 4

Valmistelijat / lisätiedot:
Noora Salo
noora.salo@jarvenpaa.fi
nuorisotyöntekijä

Nuorisovaltuusto on kokouksellaan 1.3.2023 päättänyt päivittää toimintasääntöään ja 
perustanut työryhmän asian valmistelemiseksi.

Päivitetty toimintasääntö on toimitettu Järvenpään lakipalvelujen tarkistettavaksi 
päivämäärällä 5.2.2024 sekä esityslistan liitteenä nuorisovaltuuston tutustuttavaksi.

Ehdotus
Esittelijä: Anu Puro, nuorisopalvelujen päällikkö

Nuorisovaltuusto päättää hyväksyä päivitetyn toimintasäännön ja esittää sitä 
kaupunginhallitukselle hyväksyttäväksi.

Kokouskäsittely
Esittelyn aikana havaittu liitteenä olleen päivittämätön toimintasääntö.

Julius Laakkonen huomautti, ettei nuorisovaltuustolla ole tämän vuoksi ollut 
tosiasiallista mahdollisuutta tutustua toimintasääntöön tehtyihin muutoksiin ennalta.

Aino Kilpiniemi ehdotti, että käsitellään työryhmän ehdottamat muutokset ja otetaan 
asia uudelleen käsittelyyn seuraavassa kokouksessa keskiviikkona 6.3.2024. Ehdotus 
hyväksyttiin yksimielisesti.

Esittelyn aikana havaittiin lisäksi termistöön liittyvä muokkaustarve, joka niin ikään 
korjataan seuraavaa käsittelyä varten.

Päätös
Palautetaan valmisteluun. Nuorisovaltuusto käsittelee asian seuraavassa 
kokouksessaan keskiviikkona 6.3.2024.

Nuorisovaltuusto, 06.03.2024, § 14

Valmistelijat / lisätiedot:
Noora Salo
noora.salo@jarvenpaa.fi
nuorisotyöntekijä
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Liitteet
1 Nuorisovaltuuston päivitetty toimintasääntö

Nuorisovaltuusto on kokouksellaan 1.3.2023 päättänyt päivittää toimintasääntöään ja 
perustanut työryhmän asian valmistelemiseksi.

Päivitetty toimintasääntö on toimitettu Järvenpään lakipalvelujen tarkistettavaksi 
päivämäärällä 5.2.2024 sekä esityslistan liitteenä nuorisovaltuuston tutustuttavaksi.

Kokouksella 14.2.2024 käsittelyn aikana havaittiin liitteenä olleen päivittämätön versio 
toimintasäännöstä. Nuorisovaltuusto tutustui päivitettyyn toimintasääntöön 
kokouksessaan, jonka yhteydessä päivitetyssä versiossa havaittiin korjaustarpeita. 
Asia palautettiin valmisteluun ja nuorisovaltuuston hyväksyttäväksi kokoukselle 
6.3.2024.

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Ville Sikström

Nuorisovaltuusto päättää hyväksyä päivitetyn toimintasäännön ja esittää sitä 
kaupunginhallitukselle hyväksyttäväksi. 

Päätös
Päätetään päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 29.04.2024, § 113

Valmistelija / lisätiedot:
Noora Salo
noora.salo@jarvenpaa.fi
nuorisotyöntekijä

Liitteet
1 Nuorisovaltuuston Toimintasääntö 2024

Nuorisovaltuusto 6.3.2024 §14
Nuorisovaltuusto 10.4.2024 § 20

 

Alla toimintasääntöön tehdyt muutokset:

Luku 2 Valitseminen
Vaaleista ilmoittamisen ajankohta 5 kuukautta ennen vaalien järjestämistä 
(aiemmassa toimintasäännössä 3 kk)
Vaalipäivä muutettu vaaliviikoksi, jonka pääasiallinen äänestyspäivä on 
perjantai
Lisätty yhteistyökumppaneiksi hyvinvointialueen nuorisovaltuusto
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Lisätty lause: ” Nuorisovaltuusto pyrkii olemaan yhtenäinen 
hyvinvointialueen muiden nuorisovaltuustojen kanssa vaalien 
järjestämisessä.”
Muutettu kohta ” Jos ehdokkaita on vähemmän tai yhtä paljon kuin 
nuorisovaltuustossa varsinaisia ja varapaikkoja…” à poistettu varapaikkoja
Avauskokous à järjestäytymiskokous

Luku 3.1 Puheenjohtajan tehtävät
Lisätty lihavoitu kohta: ”Puheenjohtajalla on oikeus päättää 
nuorisovaltuustoa koskevista yleisistä asioista, kuten 
yhteistyökumppaneista, .”ellei nuorisovaltuusto erikseen toisin päätä
Muutettu kohta: ”..hyväksyy nuorisovaltuuston laskut…” à ”..seuraa 
nuorisovaltuuston taloutta...”

Luku 3.3. Sihteerin tehtävät
Muutettu sanamuoto ”viranhaltija” à kaupungin edustaja

Luku 3.5 Valtuuston, lautakunnan tai työryhmän nuorisovaltuustoedustajan 
tehtävät

Lisätty lihavoitu kohta: ” Tehtävästä eronneen jäsenen tilalle tulee 
tehtävään valittu varajäsen.”ensimmäinen 

Luku 3.8. Työryhmät
Lisätty lihavoitu kohta: ”Työryhmän toiminnasta ja toimikaudesta ynnä 
muista vastaavista asioista voidaan päättää tarkemmin työryhmän 
asettamisen yhteydessä tai myöhemmin, jos nuorisovaltuusto näkee 

”sen tarpeelliseksi.
Luku 4 Järjestäytyminen

Lisätty lihavoitu kohta: ” Nuorisovaltuusto valitsee 
järjestäytymiskokouksessaan varsinaisten jäsenten keskuudesta edustajat 
sekä  varaedustajan…”ensimmäisen ja toisen
Muokattu maakunnan nuorisovaltuusto à hyvinvointialueen 
nuorisovaltuusto: ”… lautakuntiin sekä hyvinvointialueen 
nuorisovaltuustoon tai muihin ylikunnallisiin elimiin.”

Luku 6 Kokouskäytännöt
Virkamies à viranhaltija
Lisätty: ” Äänten laskennan toimittaa paikalla oleva kaupungin edustaja ja 
äänestystulos lisätään kokouksen pöytäkirjaan.”
Lisätty: ”Muutoksista tulee ilmoittaa nuorisovaltuustolle.”
Virkamiehille à viranhaltijoille

Luku 7 Läsnäolo ja puheoikeus
Lisätty lihavoitu kohta: ”Järjestäytymiskokouksessa nuorisovaltuusto 
valitsee joukostaan varsinaiset edustajat  ja ensimmäisen sekä toisen
varaedustajan kaupungin kuhunkin lautakuntaan kyseiselle kaudelle, 
tarkastuslautakuntaa lukuun ottamatta.”

 

SF

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja
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Kaupunginhallitus päättää

hyväksyä Järvenpään nuorisovaltuuston toimintasäännön liitteen mukaisena.
todeta, että toimintasäännön ollessa ristiriidassa hallintosäännön kanssa, on 
hallintosäännön määräyksiä noudatettava

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
nuvan pj, nuvan sihteeri, nuorisopalvelujen päällikkö
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§ 114
ICT-laitteiden ja -palvelujen hankinta Tieran verkkokaupasta

JARDno-2024-509

Valmistelija / lisätiedot:
Tony Åkerberg
tony.akerberg@jarvenpaa.fi

Järvenpään kaupungin ICT-laitteita, ohjelmistoja ja muita palveluita on hankittu Tieran 
verkkokaupan kautta. Tiera Verkkokauppa -puitesopimuksen sopimuskausi päättyy 
elokuussa 2024. Tiera kilpailuttaa yhteishankintana vastaavan hankintakanavan ICT-
laitteille, -ohjelmistoille ja -palveluille päivitetyillä tuoteryhmillä, tuotteilla ja ratkaisuilla.

Tietohallinto ja hankintapalvelut katsoo, että Järvenpään kaupungin etu on liittyä 
puitesopimukseen, jolla voidaan hankkia ICT-laitteita, -ohjelmistoja ja -palveluita 
joustavasti myös jatkossa. Hankinnat ovat välttämättömiä kaupungin häiriöttömän 
palvelutuotannon turvaamiseksi. Liittymissitoumus on annettava 24.5.2024 
mennessä. 

Lisäksi yhteishankintaan liittyminen on tarkoituksenmukaista huomioon ottaen 
hankinnasta aiheutuvat prosessikustannukset ja hankittavan palvelun laadun. 
Kilpailuttaminen vaatii paljon aikaa ja työtä, eikä tässä tapauksessa omalla 
kilpailutuksella voitaisi saavuttaa mitään erityisiä hyötyjä.

Liittyminen sopimukseen on kaupunginhallituksen päätettävä, koska sopimuksen 
laskennallinen arvo neljän vuoden ajalta on 2 miljoonaa euroa.

Kaupunki ei sitoudu kiinteisiin hankintamääriin sopimuskauden aikana.

Tiera Verkkokaupan kilpailutus toteutetaan yhteishankintana. Sidosyksikköihin 
sovellettavaa määräysvaltavaatimusta ei sovelleta yhteishankintoihin.

Perustelut

Tiera Verkkokauppa -puitesopimus on joustava ja mahdollistaa myös erilliset 
kilpailutukset ICT-laitteiden, -ohjelmistojen ja -palveluiden osalta tarvittaessa.

Käytössä olevien sovelluksien ja -järjestelmien asiantunteva ylläpito- ja tukipalvelu 
ovat taatut puitesopimuksen kautta.

Kaupungin nykyisten sovellusten ja järjestelmien integraatiot on rakennettu Tiera 
Verkkokauppa- puitesopimus huomioiden.  

 

Toimivalta

Voimassa olevien rahamääräisten ratkaisuvaltarajojen mukaan sopimuksessa, jossa 
useampivuotisten ostojen hankintapäätöksen tekijä määräytyy hankinnan 
kokonaisarvon mukaan ja jossa hankinnan arvo on yli 500 000 euroa, toimivalta on 
koko kaupunkia koskevien hankintojen osalta kaupunginhallituksella.
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Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

liittyä Tiera Verkkokauppa -puitesopimukseen. 
valtuuttaa kaupunginjohtajan allekirjoittamaan edellä todetun sopimuksen
että kaupunki ei sitoudu kiinteisiin hankintamääriin sopimuskauden aikana

 

 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Tiedoksi
Tietohallintojohtaja, tietohallintopäällikkö
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§ 115
Kutsuntalautakuntien edustajien valinta 2024

JARDno-2024-484

Valmistelija / lisätiedot:
Henna Koskelainen
henna.koskelainen@jarvenpaa.fi
hallinnon erityisasiantuntija

Kaartin jääkärirykmentin Uudenmaan aluetoimistosta on 27.3.2024 saapunut pyyntö, 
jolla Uudenmaan aluetoimisto pyytää Uudenmaan kuntia ja kaupunkeja, 
hyvinvointialueita sekä poliisia toteuttamaan asevelvollisuuslain mukaiset vastuunsa 
vuoden 2024 kutsuntojen toteuttamiseksi. Järvenpään osalta kutsunnat järjestetään 
Tuusulassa 12.9 ja 13.9.2024 (Puolustusvoimien Kurssikeskus, Rantatie 66, Tuusula). 

Kuntien ja kaupunkien tehtävänä on nimetä kutsuntalautakuntiin kuntien tai 
kaupunkien edustajat ja heille varahenkilöt (ASEVL 22§). Lautakuntien jäsenillä 
toivotaan olevan valmiudet kohdata nuoret lautakunnassa ja tarjota heille tukea sekä 
tarvittaessa ohjata kunnan nuorisopalveluiden pariin. Nimeämisessä kannustetaan 
tekemään tarvittavin osin yhteistyötä hyvinvointialueiden kanssa. Järvenpään 
kuntakohtainen edustajamäärä on kolme. Lisäksi kuntien tulee asettaa nuorisotyön 
edustajat kutsuntatilaisuuteen (aikalisä / etsivä nuorisotyö). Valittujen henkilöiden 
nimet ja yhteystiedot pyydetään ilmoittamaan Uudenmaan aluetoimistolle 17.6.2024  
mennessä. 

Kunnilla on myös mahdollisuus asettaa esimerkiksi liikuntapalveluiden infopiste 
kutsuntatilaisuuteen. Kuntien ja kaupunkien liikuntapalveluita pyydetään 
ilmoittamaan mahdollisesta osallistumisestaan, ilmoittamaan yhteystiedot sekä 
toimittamaan mahdollinen kutsuntaoppitunnilla esitettävä materiaali sähköpostitse 
Uudenmaan aluetoimistolle 17.6.2024 mennessä. 

Lisäksi kutsuntatilaisuuteen on pyydetty nimeämään kunnan tai kaupungin 
tervehdyksen esittäjä kaikille kutsuntapäiville. Tervehdyksen toivotaan olevan kuntaa 
edustava, nuoria kannustava ja rohkaiseva sekä ytimekäs, kestoltaan enintään 3 
minuuttia.

 

SF

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää nimetä edustajat sekä varaedustajat kutsuntalautakuntiin 
seuraavasti:

1.     kutsuntalautakunta 1; varsinainen edustaja työllisyyden asiantuntija Julia Örn ja 
varajäseneksi liikuntapalveluista liikuntaesihenkilö Harri Tolvanen.
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2.     kutsuntalautakunta 2; varsinainen edustaja nuorisopalveluista 
erityisnuorisotyöntekijä Krista Liikanen ja varajäseneksi erityisnuorisotyöntekijä Simo 
Tynkkynen

3.     kutsuntalautakunta 3; varsinainen edustaja nuorisopalveluista vastaava 
nuorisotyöntekijä Noora Salo ja varajäseneksi nuorisotyöntekijä Jari Koskinen

4.     Aikalisätoimintaa toteuttavat nuorisopalveluista etsivät nuorisotyöntekijät Hanna 
Jaakkola, Jesse Niklander ja Sofia Saarenkukka

5.     Liikuntapalveluiden infopisteen yhteyshenkilönä toimii liikuntaesihenkilö Harri 
Tolvanen

 

Lisäksi kaupunginhallitus nimeää kutsuntatilaisuuteen kaupungin tervehdyksen 
esittäjät. 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Kaupungin tervehdyksen esittäjät nimetään kaupunginhallituksen tai 
kaupunginvaltuuston puheenjohtajistosta lähempänä kutsuntatilaisuuutta.

 

Tiedoksi
Uudenmaan aluetoimisto, erillinen tiedoksisaaja-listaus
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§ 116
Eron myöntäminen hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen johtajan virasta

JARDno-2024-359

Valmistelija / lisätiedot:
Henri Nordenswan
henri.nordenswan@jarvenpaa.fi
Henkilöstöjohtaja

Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen johtaja Kirsi-Marja Karjalainen on 27.3.2024 
hakenut eroa virastaan 31.7.2024 lukien.

Hallintosäännön 49 §:n mukaan kaupunginhallitus päättää asiakkuusjohtajan 
palvelussuhteen päättämisestä.

HN

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää myöntää Kirsi-Marja Karjalaiselle eron hyvinvoinnin ja 
terveyden edistämisen johtajan virasta 31.7.2024 lukien.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti

Tiedoksi
hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen johtaja, palvelualuejohtaja
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1.  

Kaupunginhallitus, § 278,30.10.2023
Opetus- ja kasvatuslautakunta, § 59,07.11.2023
Hyvinvointilautakunta, § 54,08.11.2023
Henkilöstöasiainjaosto, § 64,10.11.2023
Kaupunkikehityslautakunta, § 73,16.11.2023
Talousjaosto, § 32,01.12.2023
Tarkastuslautakunta, § 37,05.12.2023
Järvenpään Veden johtokunta, § 26,13.12.2023
Kaupunginhallitus, § 117, 29.04.2024

§ 117
Kaupunginhallituksen kokouskalenteri, syksy 2024

JARDno-2023-1692

Kaupunginhallitus, 30.10.2023, § 278

Valmistelijat / lisätiedot:
Riitta Murtokare
riitta.murtokare@jarvenpaa.fi
hallinnon asiantuntija

Liitteet
1 Kokouskalenteri kevät 2024

Järvenpään kaupungin hallintosäännön 108 §:n mukaan toimielin pitää kokouksensa 
päättämänään aikana ja päättämässään paikassa. Kokous pidetään myös, milloin 
puheenjohtaja katsoo kokouksen tarpeelliseksi tai enemmistö toimielimen jäsenistä 
tekee puheenjohtajalle esityksen sen pitämisestä. Puheenjohtaja voi perustellusta 
syystä peruuttaa kokouksen.

Liitteenä on luonnos Järvenpään kaupungin toimielinten kokouskalenteriksi 
kevätkaudelle 2024. Kokouskalenteri on ollut arvioitavana valtuuston ja hallituksen 
puheenjohtajilla, esittelijöillä sekä lautakuntien ja jaostojen puheenjohtajilla.

Puheenjohtajien jaosto on 8.5.2023 § 8 päättänyt uudesta toimintamallista siten, että 
kokouskalenteria ei viedä jatkossa puheenjohtajien jaostoon erikseen hyväksyttäväksi, 
vaan lautakuntien puheenjohtajia kuullaan muutoin osana kokouskalenterin 
valmistelua. Ohjeellisen kokouskalenterin hyväksyy osaltaan kaupunginhallitus ja 
samassa yhteydessä kaupunginhallitus kehottaa muita toimielimiä päättämään 
osaltaan ohjeellisesta kokouskalenterista.

LR

 

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää
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1.  

2.  

osaltaan hyväksyä ohjeellisen kevään 2024 kokouskalenterin sekä 
kaupunginhallituksen kokousajat liitteen mukaisesti.
kehottaa toimielimiä päättämään osaltaan ohjeellisesta kevään 
2024 kokouskalenterista.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Opetus- ja kasvatuslautakunta, 07.11.2023, § 59

Valmistelijat / lisätiedot:
Riitta Murtokare
riitta.murtokare@jarvenpaa.fi
hallinnon asiantuntija

Liitteet
1 Kokouskalenteri kevät 2024

Toimielimien kevään 2024 kokouskalenteri on ollut arvioitavana valtuuston ja 
hallituksen puheenjohtajilla, esittelijöillä sekä lautakuntien ja jaostojen 
puheenjohtajilla.  Puheenjohtajien jaosto on 8.5.2023 § 8 päättänyt uudesta 
toimintamallista siten, että kokouskalenteria ei viedä jatkossa puheenjohtajien 
jaostoon erikseen hyväksyttäväksi, vaan lautakuntien puheenjohtajia kuullaan 
muutoin osana kokouskalenterin valmistelua. Ohjeellisen kokouskalenterin hyväksyy 
osaltaan kaupunginhallitus ja samassa yhteydessä kaupunginhallitus kehottaa muita 
toimielimiä päättämään osaltaan ohjeellisesta kokouskalenterista. 

Kaupunginhallituksen osaltaan hyväksymä ohjeellinen kevään 2024 kokouskalenteri 
on liitteenä. Opetus- ja kasvatuslautakunnan kevään 2024 kokoukset ehdotetaan 
pidettävän seuraavasti:

ti 23.1.
ti 27.2.
ti 19.3.
ti 23.4.
ti 21.5.
ti 11.6.

Kokousten ehdotetaan alkavan kello 17.00, ellei muuta ilmoiteta. 

Kokouspaikka ja kokoustapa

Järvenpään kaupungin hallintosäännön 108 §:n 1 momentin mukaan toimielin pitää 
kokouksensa päättämänään aikana ja päättämässään paikassa. Kokous pidetään 
myös, milloin puheenjohtaja katsoo kokouksen tarpeelliseksi tai enemmistö 
toimielimen jäsenistä tekee puheenjohtajalle esityksen sen pitämisestä. 
Puheenjohtaja voi perustellusta syystä peruuttaa kokouksen. Opetus- ja 
kasvatuslautakunta on päätöksellään  24.8.2021 § 47 päättänyt delegoida 
hallintosäännön 108 §:n mukaisen päätösvallan kokouspaikan, -ajan ja -tavan 
päättämisestä opetus- ja kasvatuslautakunnan puheenjohtajalle. Päätösvallan 
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delegointi lautakunnan puheenjohtajalle on voimassa opetus- ja kasvatuslautakunnan 
toimikauden loppuun. 

Järvenpään kaupungin hallintosäännön 108 §:n mukaan toimielin pitää kokouksensa 
päättämänään aikana ja päättämässään paikassa. Kokous pidetään myös, milloin 
puheenjohtaja katsoo kokouksen tarpeelliseksi tai enemmistö toimielimen jäsenistä 
tekee puheenjohtajalle esityksen sen pitämisestä. Puheenjohtaja voi perustellusta 
syystä peruuttaa kokouksen. 

Ehdotus
Esittelijä: Merja Narvo-Akkola, palvelualuejohtaja

Opetus- ja kasvatuslautakunta päättää osaltaan hyväksyä edellä esitystekstissä 
todetut ohjeelliset kevään 2024 kokousajankohdat.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Hyvinvointilautakunta, 08.11.2023, § 54

Valmistelijat / lisätiedot:
Henna Koskelainen
henna.koskelainen@jarvenpaa.fi
hallinnon erityisasiantuntija

Liitteet
1 Kokouskalenteri kevät 2024

Toimielimien kevään 2024 kokouskalenteri on ollut arvioitavana valtuuston ja 
hallituksen puheenjohtajilla, esittelijöillä sekä lautakuntien ja jaostojen 
puheenjohtajilla. Puheenjohtajien jaosto on 8.5.2023 § 8 päättänyt uudesta 
toimintamallista siten, että kokouskalenteria ei viedä jatkossa puheenjohtajien 
jaostoon erikseen hyväksyttäväksi, vaan lautakuntien puheenjohtajia kuullaan 
muutoin osana kokouskalenterin valmistelua. Ohjeellisen kokouskalenterin hyväksyy 
osaltaan kaupunginhallitus ja samassa yhteydessä kaupunginhallitus kehottaa muita 
toimielimiä päättämään osaltaan ohjeellisesta kokouskalenterista. 

Kaupunginhallituksen osaltaan hyväksymä ohjeellinen kevään 2024 kokouskalenteri 
on liitteenä. Hyvinvointilautakunnan kevään 2024 kokoukset ehdotetaan pidettävän 
seuraavasti:

ke 24.1.
ke 28.2.
ke 20.3.
ke 24.4.
ke 22.5.
ke 12.6.

Kokousten ehdotetaan alkavan kello 16.30, ellei muuta ilmoiteta. 

Kokouspaikka ja kokoustapa
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Järvenpään kaupungin hallintosäännön 108 §:n 1 momentin mukaan toimielin pitää 
kokouksensa päättämänään aikana ja päättämässään paikassa. Kokous pidetään 
myös, milloin puheenjohtaja katsoo kokouksen tarpeelliseksi tai enemmistö 
toimielimen jäsenistä tekee puheenjohtajalle esityksen sen pitämisestä. 
Puheenjohtaja voi perustellusta syystä peruuttaa kokouksen. 
Hyvinvointilautakunta on päätöksellään 25.8.2021 § 50 päättänyt delegoida 
hallintosäännön 108 §:n mukaisen päätösvallan kokouspaikan, -ajan ja -tavan 
päättämisestä hyvinvointilautakunnan puheenjohtajalle. Päätösvallan 
delegointi hyvinvointilautakunnan puheenjohtajalle on voimassa 
hyvinvointilautakunnan toimikauden loppuun. 

KS

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Kristiina Soots, palvelualuejohtaja

Hyvinvointilautakunta päättää osaltaan hyväksyä edellä esitystekstissä todetut 
ohjeelliset kevään 2024 kokousajankohdat.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Henkilöstöasiainjaosto, 10.11.2023, § 64

Valmistelijat / lisätiedot:
Riitta Murtokare
riitta.murtokare@jarvenpaa.fi
hallinnon asiantuntija

Liitteet
1 Kokouskalenteri kevät 2024

Toimielimien kevään 2024 kokouskalenteri on ollut arvioitavana valtuuston ja 
hallituksen puheenjohtajilla, esittelijöillä sekä lautakuntien ja jaostojen 
puheenjohtajilla.  Puheenjohtajien jaosto on 8.5.2023 § 8 päättänyt uudesta 
toimintamallista siten, että kokouskalenteria ei viedä jatkossa puheenjohtajien 
jaostoon erikseen hyväksyttäväksi, vaan lautakuntien puheenjohtajia kuullaan 
muutoin osana kokouskalenterin valmistelua. Ohjeellisen kokouskalenterin hyväksyy 
osaltaan kaupunginhallitus ja samassa yhteydessä kaupunginhallitus kehottaa muita 
toimielimiä päättämään osaltaan ohjeellisesta kokouskalenterista. 

Kaupunginhallituksen osaltaan hyväksymä ohjeellinen kevään 2024 kokouskalenteri 
on liitteenä. Henkilöstöasiainjaoston kevään 2024 kokoukset ehdotetaan pidettävän 
seuraavasti:

pe 2.2.
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1.  
2.  

3.  

1.  

2.  

3.  

pe 8.3.
pe 12.4.
pe 17.5.
pe 7.6.

Kokousten ehdotetaan alkavan kello 7.30, ellei muuta ilmoiteta. 

Kokouspaikka ja kokoustapa

Järvenpään kaupungin hallintosäännön 108 §:n 1 momentin mukaan toimielin pitää 
kokouksensa päättämänään aikana ja päättämässään paikassa. Kokous pidetään 
myös, milloin puheenjohtaja katsoo kokouksen tarpeelliseksi tai enemmistö 
toimielimen jäsenistä tekee puheenjohtajalle esityksen sen pitämisestä. 
Puheenjohtaja voi perustellusta syystä peruuttaa kokouksen. Muuttuvien tilanteiden 
sekä kokousten koollekutsumiseen joustavasti ja nopeasti on toimielimen hyvä 
delegoida hallintosäännön 108 §:n mukaisen päätösvallan kokouspaikan, -ajan ja -
tavan päättämisestä toimielimen puheenjohtajalle. Delegointipäätöksen ehdotetaan 
olevan voimassa toimielimen toimikauden ajan.  

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Henkilöstöasiainjaosto päättää

hyväksyä edellä esitystekstissä todetut ohjeelliset kokousajankohdat.
delegoida hallintosäännön 108 §:n mukaisen päätösvallan kokouspaikan, -ajan ja 
-tavan päättämisestä henkilöstöasiainjaoston puheenjohtajalle.
että päätösvallan delegointi henkilöstöasiainjaoston puheenjohtajalle on 
voimassa henkilöstöasiainjaoston toimikauden loppuun.  

Kokouskäsittely
Tämä pykälä käsiteltiin § 64 välissä, jonka jälkeen pidettiin kokoustauko klo 9.47.-10.00.

Käytiin keskustelua kokousajoista ja ehdotetuista kokousajoista tehtiin muutos 
helmikuun kokoukseen siten, että 2.2. kokouspäiväksi muutettiin 9.2.2024. 

Päätös
Henkilöstöasiainjaosto päätti

hyväksyä kevään 2024 ohjeelliset kokousajat seuraavasti;
pe 9.2.
pe 8.3.
pe 12.4.
pe 17.5.
pe 7.6.

delegoida hallintosäännön 108 §:n mukaisen päätösvallan kokouspaikan, -ajan ja 
-tavan päättämisestä henkilöstöasiainjaoston puheenjohtajalle.
että päätösvallan delegointi henkilöstöasiainjaoston puheenjohtajalle on 
voimassa henkilöstöasiainjaoston toimikauden loppuun.  
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Kaupunkikehityslautakunta, 16.11.2023, § 73

Valmistelijat / lisätiedot:
Riitta Murtokare
riitta.murtokare@jarvenpaa.fi
hallinnon asiantuntija

Liitteet
1 Kokouskalenteri kevät 2024

Toimielimien kevään 2024 kokouskalenteri on ollut arvioitavana valtuuston ja 
hallituksen puheenjohtajilla, esittelijöillä sekä lautakuntien ja jaostojen 
puheenjohtajilla.  Puheenjohtajien jaosto on 8.5.2023 § 8 päättänyt uudesta 
toimintamallista siten, että kokouskalenteria ei viedä jatkossa puheenjohtajien 
jaostoon erikseen hyväksyttäväksi, vaan lautakuntien puheenjohtajia kuullaan 
muutoin osana kokouskalenterin valmistelua. Ohjeellisen kokouskalenterin hyväksyy 
osaltaan kaupunginhallitus ja samassa yhteydessä kaupunginhallitus kehottaa muita 
toimielimiä päättämään osaltaan ohjeellisesta kokouskalenterista. 

Kaupunginhallituksen osaltaan hyväksymä ohjeellinen kevään 2024 kokouskalenteri 
on liitteenä. Kaupunkikehityslautakunnan kevään 2024 kokoukset ehdotetaan 
pidettävän seuraavasti:

to 25.1.
to 29.2.
to 21.3.
to 25.4.
to 16.5.
to 13.6.

Kokousten ehdotetaan alkavan kello 16.30, ellei muuta ilmoiteta. 

Kokouspaikka ja kokoustapa

Järvenpään kaupungin hallintosäännön 108 §:n 1 momentin mukaan toimielin pitää 
kokouksensa päättämänään aikana ja päättämässään paikassa. Kokous pidetään 
myös, milloin puheenjohtaja katsoo kokouksen tarpeelliseksi tai enemmistö 
toimielimen jäsenistä tekee puheenjohtajalle esityksen sen pitämisestä. 
Puheenjohtaja voi perustellusta syystä peruuttaa kokouksen. 
Kaupunkikehityslautakunta on päätöksellään 26.8.2021 § 72 päättänyt delegoida 
hallintosäännön 108 §:n mukaisen päätösvallan kokouspaikan, -ajan ja -tavan 
päättämisestä kaupunkikehityslautakunnan puheenjohtajalle. Päätösvallan delegointi 
kaupunkikehityslautakunnan puheenjohtajalle on voimassa 
kaupunkikehityslautakunnan toimikauden loppuun. 

HP

Ehdotus
Esittelijä: Harri Palviainen, Kaupunkikehitysjohtaja

Kaupunkikehityslautakunta päättää hyväksyä edellä esitystekstissä todetut ohjeelliset 
kokousajankohdat. 
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Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Talousjaosto, 01.12.2023, § 32

Valmistelijat / lisätiedot:
Riitta Murtokare
riitta.murtokare@jarvenpaa.fi
hallinnon asiantuntija

Liitteet
1 Kokouskalenteri kevät 2024

Toimielimien kevään 2024 kokouskalenteri on ollut arvioitavana valtuuston ja 
hallituksen puheenjohtajilla, esittelijöillä sekä lautakuntien ja jaostojen 
puheenjohtajilla.  Puheenjohtajien jaosto on 8.5.2023 § 8 päättänyt uudesta 
toimintamallista siten, että kokouskalenteria ei viedä jatkossa puheenjohtajien 
jaostoon erikseen hyväksyttäväksi, vaan lautakuntien puheenjohtajia kuullaan 
muutoin osana kokouskalenterin valmistelua. Ohjeellisen kokouskalenterin hyväksyy 
osaltaan kaupunginhallitus ja samassa yhteydessä kaupunginhallitus kehottaa muita 
toimielimiä päättämään osaltaan ohjeellisesta kokouskalenterista. 

Kaupunginhallituksen osaltaan hyväksymä ohjeellinen kevään 2024 kokouskalenteri 
on liitteenä. Talousjaoston kevään 2024 kokoukset ehdotetaan pidettävän seuraavasti:

pe 26.1. 
pe 1.3.
pe 5.4. 
pe 3.5.
pe 31.5.
 

Kokousten ehdotetaan alkavan kello 7.30, ellei muuta ilmoiteta. 

Kokouspaikka ja kokoustapa

Järvenpään kaupungin hallintosäännön 108 §:n 1 momentin mukaan toimielin pitää 
kokouksensa päättämänään aikana ja päättämässään paikassa. Kokous pidetään 
myös, milloin puheenjohtaja katsoo kokouksen tarpeelliseksi tai enemmistö 
toimielimen jäsenistä tekee puheenjohtajalle esityksen sen pitämisestä. 
Puheenjohtaja voi perustellusta syystä peruuttaa kokouksen. Muuttuvien tilanteiden 
sekä kokousten koollekutsumiseen joustavasti ja nopeasti on toimielimen hyvä 
delegoida hallintosäännön 108 §:n mukaisen päätösvallan kokouspaikan, -ajan ja -
tavan päättämisestä toimielimen puheenjohtajalle. Delegointipäätöksen ehdotetaan 
olevan voimassa toimielimen toimikauden ajan.
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Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Talousjaosto päättää

hyväksyä edellä esitystekstissä todetut ohjeelliset kokousajankohdat.
delegoida hallintosäännön 108 §:n mukaisen päätösvallan kokouspaikan, -ajan ja 
-tavan päättämisestä talousjaoston puheenjohtajalle.
että päätösvallan delegointi talousjaoston puheenjohtajalle on voimassa 
talousjaoston toimikauden loppuun.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Tarkastuslautakunta, 05.12.2023, § 37

Valmistelijat / lisätiedot:
Riitta Murtokare
riitta.murtokare@jarvenpaa.fi
hallinnon asiantuntija

Liitteet
1 Kokouskalenteri kevät 2024

Toimielimien kevään 2024 kokouskalenteri on ollut arvioitavana valtuuston ja 
hallituksen puheenjohtajilla, esittelijöillä sekä lautakuntien ja jaostojen 
puheenjohtajilla.  Puheenjohtajien jaosto on 8.5.2023 § 8 päättänyt uudesta 
toimintamallista siten, että kokouskalenteria ei viedä jatkossa puheenjohtajien 
jaostoon erikseen hyväksyttäväksi, vaan lautakuntien puheenjohtajia kuullaan 
muutoin osana kokouskalenterin valmistelua. Ohjeellisen kokouskalenterin hyväksyy 
osaltaan kaupunginhallitus ja samassa yhteydessä kaupunginhallitus kehottaa muita 
toimielimiä päättämään osaltaan ohjeellisesta kokouskalenterista. 

Kaupunginhallituksen osaltaan hyväksymä ohjeellinen kevään 2024 kokouskalenteri 
on liitteenä. Tarkastuslautakunnan kevään 2024 kokoukset ehdotetaan pidettävän 
seuraavasti:

ti 23.1.2024
ti 6.2.2024
ti 5.3.2024
ti 19.3.2024
ti 2.4.2024
ti 23.4.2024
pe 26.- la 27.4.2024  tai  pe 3.5.- la 4.5.2024 (arviointiseminaari)
ti 21.5.2024
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Kokousten ehdotetaan alkavan kello 17.00. ellei muuta ilmoiteta. 

Kokouspaikka ja kokoustapa

Järvenpään kaupungin hallintosäännön 108 §:n 1 momentin mukaan toimielin pitää 
kokouksensa päättämänään aikana ja päättämässään paikassa. Kokous pidetään 
myös, milloin puheenjohtaja katsoo kokouksen tarpeelliseksi tai enemmistö 
toimielimen jäsenistä tekee puheenjohtajalle esityksen sen pitämisestä. 
Puheenjohtaja voi perustellusta syystä peruuttaa kokouksen.  Tarkastuslautakunta on 
päätöksellään 14.9.2021 § 37 päättänyt delegoida hallintosäännön 108 §:n mukaisen 
päätösvallan kokouspaikan, -ajan ja -tavan päättämisestä tarkastuslautakunnan 
puheenjohtajalle. Päätösvallan delegointi tarkastuslautakunnan puheenjohtajalle on 
voimassa tarkastuslautakunnan toimikauden loppuun. 

Ehdotus

Tarkastuslautakunta päättää osaltaan hyväksyä edellä esitystekstissä todetut 
ohjeelliset kevään 2024 kokousajankohdat.

Päätös
Päätettiin päätösehdotuksen mukaisesti.

Järvenpään Veden johtokunta, 13.12.2023, § 26

Valmistelijat / lisätiedot:
Riitta Murtokare
riitta.murtokare@jarvenpaa.fi
hallinnon asiantuntija

Liitteet
1 Kokouskalenteri kevät 2024

Toimielimien kevään 2024 kokouskalenteri on ollut arvioitavana valtuuston ja 
hallituksen puheenjohtajilla, esittelijöillä sekä lautakuntien ja jaostojen 
puheenjohtajilla.  Puheenjohtajien jaosto on 8.5.2023 § 8 päättänyt uudesta 
toimintamallista siten, että kokouskalenteria ei viedä jatkossa puheenjohtajien 
jaostoon erikseen hyväksyttäväksi, vaan lautakuntien puheenjohtajia kuullaan 
muutoin osana kokouskalenterin valmistelua. Ohjeellisen kokouskalenterin hyväksyy 
osaltaan kaupunginhallitus ja samassa yhteydessä kaupunginhallitus kehottaa muita 
toimielimiä päättämään osaltaan ohjeellisesta kokouskalenterista. 

Kaupunginhallituksen osaltaan hyväksymä ohjeellinen kevään 2024 kokouskalenteri 
on liitteenä. Järvenpään Veden kevään 2024 kokoukset ehdotetaan pidettävän 
seuraavasti:

ke 6.3.2024
ke 5.6.2024

Kokousten ehdotetaan alkavan kello 8.00, ellei muuta ilmoiteta. 

Kokouspaikka ja kokoustapa
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Järvenpään kaupungin hallintosäännön 108 §:n 1 momentin mukaan toimielin pitää 
kokouksensa päättämänään aikana ja päättämässään paikassa. Kokous pidetään 
myös, milloin puheenjohtaja katsoo kokouksen tarpeelliseksi tai enemmistö 
toimielimen jäsenistä tekee puheenjohtajalle esityksen sen pitämisestä. 
Puheenjohtaja voi perustellusta syystä peruuttaa kokouksen. Järvenpään Veden 
johtokunta on päätöksellään  22.9.2021 § 17 päättänyt delegoida hallintosäännön 108 
§:n mukaisen päätösvallan kokouspaikan, -ajan ja -tavan päättämisestä Järvenpään 
Veden johtokunnan puheenjohtajalle. Päätösvallan delegointi johtokunnan 
puheenjohtajalle on voimassa Järvenpään Veden johtokunnan toimikauden loppuun.  

Ehdotus
Esittelijä: Ari Kaunisto, toimitusjohtaja

Järvenpään Veden johtokunta päättää hyväksyä edellä esitystekstissä todetut 
ohjeelliset kokousajankohdat.

 

 

Käsittely:

Esittelijä totesi, että yksi lisäkokous on määriteltävä vielä tammi-helmikuulle. Aikataulu 
ilmoitetaan myöhemmin, kun ajankohta selviää. 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Kaupunginhallitus, 29.04.2024, § 117

Valmistelija / lisätiedot:
Henna Koskelainen
henna.koskelainen@jarvenpaa.fi
hallinnon erityisasiantuntija

Liitteet
1 Liite / Syksy 2024, kokouskalenteri

Järvenpään kaupungin hallintosäännön 108 §:n mukaan toimielin pitää kokouksensa 
päättämänään aikana ja päättämässään paikassa. Kokous pidetään myös, milloin 
puheenjohtaja katsoo kokouksen tarpeelliseksi tai enemmistö toimielimen jäsenistä 
tekee puheenjohtajalle esityksen sen pitämisestä. Puheenjohtaja voi perustellusta 
syystä peruuttaa kokouksen.

Liitteenä on luonnos Järvenpään kaupungin toimielinten kokouskalenteriksi 
syyskaudelle 2024. Kokouskalenteri on ollut arvioitavana valtuuston ja hallituksen 
puheenjohtajilla, esittelijöillä sekä lautakuntien ja jaostojen puheenjohtajilla.

Puheenjohtajien jaosto on 8.5.2023 § 8 päättänyt uudesta toimintamallista siten, että 
kokouskalenteria ei viedä jatkossa puheenjohtajien jaostoon erikseen hyväksyttäväksi, 
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vaan lautakuntien puheenjohtajia kuullaan muutoin osana kokouskalenterin 
valmistelua. Ohjeellisen kokouskalenterin hyväksyy osaltaan kaupunginhallitus ja 
samassa yhteydessä kaupunginhallitus kehottaa muita toimielimiä päättämään 
osaltaan ohjeellisesta kokouskalenterista.

 

SF

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää

osaltaan hyväksyä ohjeellisen syksyn 2024 kokouskalenterin sekä 
kaupunginhallituksen kokousajat liitteen mukaisesti.
kehottaa toimielimiä päättämään osaltaan ohjeellisesta 
syksyn 2024 kokouskalenterista.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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§ 118
LISÄPYKÄLÄ: Kaupunginvaltuuston päätösten täytäntöönpano

Järvenpään kaupunginvaltuuston kokouksessa 22.4.2024 käsiteltiin asiat § 17-26. 
Pöytäkirja on nähtävillä 30.4.2024 alkaen Järvenpään kaupungin julkisessa 
tietoverkossa. 

Kuntalain 39 §:n 1 momentin mukaan kunnanhallitus vastaa valtuuston päätösten 
valmistelusta, täytäntöönpanosta ja laillisuuden valvonnasta. Täytäntöönpanoon 
kuuluu olennaisena osana päätösten laillisuuden valvonta. Valvonta antaa 
mahdollisuuden korjata laillisuusvirheet, jotka muutoin voivat johtaa valituksiin. 
Käytännössä hallitus päättää asiasta valtuuston kokouksen jälkeisessä kokouksessaan.

Valvonnan kohteena ovat kaikki valtuuston päätökset ja valvonta kohdistuu 
mahdollisiin menettelyvirheisiin, toimivallan ylityksiin ja muihin laillisuusvirheisiin. Sen 
sijaan hallitus ei voi kieltäytyä täytäntöönpanemasta päätöstä sillä perusteella, että se 
on epätarkoituksenmukainen. Jos hallitus katsoo, että päätös on lainvastainen, sillä on 
velvollisuus olla panematta päätöstä täytäntöön ja saatettava asia viipymättä 
valtuuston käsiteltäväksi.

Kuntalain 96 §:n mukaan kunnanhallituksen on jätettävä päätös täytäntöön 
panematta, jos kunnanhallitus katsoo, että valtuuston päätös on syntynyt 
virheellisessä järjestyksessä, valtuusto on ylittänyt toimivaltansa tai päätös on muuten 
lainvastainen.

Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus toteaa, että

kaupunginvaltuuston 22.4.2024 pidetyssä kokouksessa tehdyt päätökset eivät 
ole syntyneet virheellisessä järjestyksessä,
valtuusto ei ole ylittänyt toimivaltaansa eikä päätös ole muuten lainvastainen ja
päättää panna päätökset täytäntöön. 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti.
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Kaupunginvaltuusto, § 26,22.04.2024
Kaupunginhallitus, § 119, 29.04.2024

§ 119
LISÄPYKÄLÄ: Valtuustoaloite / Puhelimen käytön kieltäminen Järvenpään perusopetuksessa

JARDno-2024-625

Kaupunginvaltuusto, 22.04.2024, § 26

Oheismateriaali
1 Valtuustoaloite Puhelimen käytön kieltäminen Järvenpään perusopetuksessa (ei 
sisällä allekirjoituksia)

Perussuomalaisten valtuustoryhmän valtuutettu Seppo Heino ja 29 muuta 
valtuutettua jättivät valtuustoaloitteen puhelimen käytön kieltämisestä Järvenpään 
perusopetuksessa/kouluissa. 

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää merkitä saapuneen valtuustoaloitteen tiedoksi ja lähettää 
sen kaupunginhallitukseen valmisteltavaksi.

Kokouskäsittely
Valtuutettu Seppo Heino selosti asiaa.

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Kaupunginhallitus, 29.04.2024, § 119

Valmistelija / lisätiedot:
Riitta Murtokare
riitta.murtokare@jarvenpaa.fi
hallinnon asiantuntija

Liitteet
1 Valtuustoaloite / Puhelimen käytön kieltäminen Järvenpään perusopetuksessa (sis. 
allekirjoitukset)
Ei vielä julkinen, Ei julkaista verkossa

Oheismateriaali
1 Valtuustoaloite Puhelimen käytön kieltäminen Järvenpään perusopetuksessa (ei 
sisällä allekirjoituksia)

Kaupunginvaltuuston 22.4.2024 § 26 
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Ehdotus
Esittelijä: Iiris Laukkanen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää saapuneen valtuustoaloitteen "Puhelimen käytön 
kieltäminen Järvenpään perusopetuksessa" opetuksen ja kasvatuksen palvelualueelle 
valmisteltavaksi. 

Päätös
Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 

Tiedoksi
Opka/palvelualuejohtaja, opetusjohtaja
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Kunnallisvalitus
§107

Kunnallisvalitusohje
 

Valitusosoitus
Tähän päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella.

Valitusoikeus

Oikaisuvaatimuksen johdosta annettuun päätökseen saa hakea muutosta 
kunnallisvalituksella vain se, joka on tehnyt alkuperäistä päätöstä koskevan 
oikaisuvaatimuksen.

Mikäli alkuperäinen päätös on oikaisuvaatimuksen johdosta muuttunut, saa tähän 
päätökseen hakea muutosta kunnallisvalituksella myös:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa sekä(asianosainen), 
kunnan jäsen.

Valitusaika

Kunnallisvalitus tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Valitus on toimitettava valitusviranomaiselle viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen valitusviranomaisen aukioloajan päättymistä.

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa, 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä.

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, 
kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.

Tiedoksisaantipäivää ei lueta valitusaikaan. Jos valitusajan viimeinen päivä on 
pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, saa 
valituksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Valitusperusteet

Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että

päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä
päätöksen tehnyt viranomaisen on ylittänyt toimivaltansa tai
päätös on muuten lainvastainen.

Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan 
päättymistä.

Valitusviranomainen
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Kunnallisvalitus tehdään Helsingin hallinto-oikeudelle.
Osoite: Radanrakentajantie 5, 00520 HELSINKI
Sähköposti: helsinki.hao@oikeus.fi 

Puhelin 029 56 42000
Faksi 029 56 42079

Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa 
osoitteessa https://asiointi.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet/#/

Valituksen muoto ja sisältö

Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.

Valituksessa on ilmoitettava: 

päätös, johon haetaan muutosta (valituksen kohteena oleva päätös);
miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
tehtäväksi (vaatimukset);
vaatimusten perustelut;
mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos valittajan 
puhevaltaa käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämänyhteystiedot 
on ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle. Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite 
ja mahdollinen muu osoite, johon oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää 
(prosessiosoite). Mikäli valittaja on ilmoittanut enemmän kuin yhden 
prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, mihin ilmoitetuista osoitteista se 
toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.

 

Valitukseen on liitettävä:
- valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
- selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
- asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aikaisemmin 
toimitettu viranomaiselle

Oikeudenkäyntimaksu

Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäyntimaksu sen mukaan 
kuin tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään. Ajantasainen tieto 
oikeudenkäyntimaksuista löytyy https://oikeus.fi/tuomioistuimet/fi/index
/asiointijajulkisuus/maksut/oikeudenkayntimaksuthallinto-oikeudessa.html

 

Pöytäkirja



 Järvenpää Pöytäkirja 10/2024 128 ( )131
Kaupunginhallitus 29.04.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Järvenpään 
kaupungin kirjaamosta.

Järvenpään kaupunki / kirjaamo
    
Osoite: Sibeliuksenkatu 8, PL 41, 04401 Järvenpää
Sähköposti: kirjaamo@jarvenpaa.fi     
    
Puh. vaihde: (09) 27 191
Kirjaamo on avoinna ma-to klo 9.00-15.00 ja pe klo 9.00-13.00.
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Muutoksenhakukielto
§102, §103, §104, §105, §109, §111, §118, §119

Muutoksenhakukielto
Oikaisuvaatimusta tai kunnallisvalitusta ei saa tehdä päätöksestä, joka koskee:

- vain valmistelua tai täytäntöönpanoa (KuntaL136 §)

- virka- tai työehtosopimuksen tulkintaa tai soveltamista ja viranhaltija on jäsenenä 
viranhaltijayhdistyksessä, jolla on oikeus panna asia vireille työtuomioistuimessa 
(KVhl 50 § 2 mom.)

- etuosto-oikeuden käyttämättä jättämistä (EtuostoL 22 §).
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Oikaisuvaatimus
§106, §108, §110, §112, §113, §114, §115, §116, §117

Oikaisuvaatimusohje
 

Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen kaupungin
.hallitukselle

Päätökseen ei saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen.

Oikaisuvaatimusoikeus

Oikaisuvaatimuksen saa tehdä:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa , sekä(asianosainen)
kunnan jäsen.

Oikaisuvaatimusaika
    
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.
    
Oikaisuvaatimus on toimitettava Järvenpään kaupungin kirjaamoon määräajan 
viimeisenä päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä.
    

katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän Asianosaisen 
päivänä kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä 
tiedoksiantoa, asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta 
näytetä, kolmantena päivänä viestin  lähettämisestä.
    

 katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, Kunnan jäsenen
kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa.
    
Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan 
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto 
tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimusviranomainen

Viranomainen, jolle oikaisuvaatimus tehdään, on:
Järvenpään kaupunki
Kaupunginhallitus
Osoite: Sibeliuksenkatu 8, PL 41, 04401 Järvenpää
Sähköposti: kirjaamo@jarvenpaa.fi     
Puh. vaihde: (09) 27 191

Oikaisuvaatimuksen voi toimittaa sähköisesti kirjaamo@jarvenpaa.fi tai kirjallisesti 
Järvenpää-infoon os. Sibeliuksenkatu 8, (sisäänkäynti Mannilantien puolelta) 04401 
Järvenpää.
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Järvenpään asianhallintajärjestelmässä

Järvenpää-info on avoinna ma–ke klo 9.00–15.00, to 9.00–17.00 ja pe 9.00–13.00. 
Arkipyhän aattona asiakaspalvelupiste noudattaa perjantain aukioloaikaa. Jos 
oikaisuvaatimusajan viimeinen päivä on arkipyhän aatto, saa oikaisuvaatimuksen 
tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimus on toimitettava viimeistään määräajan viimeisenä päivänä ennen 
aukioloajan päättymistä.

 

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö

Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
    
Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava: 

päätös, johon haetaan oikaisua
miten päätöstä halutaan oikaistavaksi
millä perusteella oikaisua vaaditaan

Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero. Jos oikaisuvaatimuspäätös pyydetään antamaan tiedoksi 
sähköisenä  viestinä, yhteystietona pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite.
 

Pöytäkirja

Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Järvenpään kaupungin 
kirjaamosta.
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